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ACTA PLE NÚM. 2/14 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L’AJUNTAMENT EL DIA 27 DE FEBRER 2014 
 

 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE FEBRER DE 2014 
 
 
A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del dia 27 de 
febrer de dos mil catorze, es reuneixen a la sala de sessions d’aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l’Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde Sr. Antonio Balmón Arévalo  
 
 
Primer Tinent d’Alcalde Sr. Antonio Martínez Flor 
 
Tinents/es d’Alcalde Sra. Emilia Briones Matamales 
 Sr. Sergio Fernández Mesa 
 Sra. Rocio García Pérez 
 Sr. Manuel Ceballos Morillo 
 Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
Regidors/es Sr. Victor Manuel Alcañiz Losa 
 Sra. Mònica Badia i Cortada 
 Sra. Anna Caminals Lecha 
 Sr. Manuel Jesús Casado Ruiz 
 Sra. Elisa Corral Lozano 
 Sra. Ana Pilar Fernández Masía 
 Sr. Arnau Funes Romero 
 Sr. Jordi García Guitart 
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 Sr. Luis García Ruiz 
 Sr. Sergio Gómez Márquez 
 Sra. Nelia Martínez Gallardo 
 Sra. Aurora Mendo Sánchez 
 Sra. Elisabeth Morales Sánchez 
 Sr. Maximiliano Palacios Palacios 
 Sr. José Manuel Parrado Cascajosa 
 Sra. Maria Isabel Pérez Espinosa 
 Sra. Joana Piñero Romera 
 Sr. Jordi Rosell i Segura 
 
 
Secretària General Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
Interventor Sr. Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Per l’Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a despatxar els 
assumptes que figuren a l’ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
Punt primer.- Aprovació de l’acta núm. 1/14, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 30 de gener d’enguany. 

Aprovar Acta núm. 1/14 

L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores junt amb la 
convocatòria d’aquesta sessió. 
 
PROPOSTES D’ESMENES 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
En primer lloc agrair a la companya que fa la transcripció de les Actes, perquè 
soc conscient que deu ser difícil transcriure les meves paraules però, en tot 
cas, petites esmenes segurament perquè no vaig expressar-me correctament i 
la transcripció no acaba de ser la que és. 
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A la pàgina 26, quan parlem del futur de la recuperació econòmica, volia dir 
“nosaltres no ho acabem de veure” i diu alguna cosa així “nosaltres no ho 
haguem de veure” com si ens condemnes a tot el Ple a no veure-ho mai. No, 
tant de bo! ho veiéssim, però dic que “avui per avui no ho acabem”. És un 
“haguem” per un “acabem”. 
 
A la pàgina 45, un “joc” de jugar i jo hi volia dir “llocs” de feina, perquè 
parlàvem de llocs de treball. 
 
I a la pàgina 57, desprès de la paraula “recursos” ha d’haver un interrogant. 
Era una pregunta no era una afirmació, sinó es mal interpreta una mica la 
intervenció. 
 
Com pot veure el Portaveu del Partit Popular aquesta vegada m’he llegit l’Acta 
amb deteniment. 
 
VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
ESMENES APROVADES 
 
A la pàgina 26, setè paràgraf, segona línia, ha de dir: 
 
“.. nosaltres no ho acabem de veure ...” 
 
 
A la pàgina 45, setè paràgraf, quarta línia, ha de dir: 
 
“... més llocs de treball ...” 
 
 
A la pàgina 57, primer paràgraf, segona línia, ha de dir: 
 
“... per redistribuir els recursos? ...” 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I INTERIOR 
 
Punt segon.- Iniciar la tramitació per a la formalització del conflicte en 
defensa de l’autonomia local contra els articles primer i segon i demès 
disposicions afectades de la Ley 27/2013, de 27 de desembre de 2013, de 
Racionalización y Sostenibilidad de la Administración Local. 
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Iniciar tramitació conflicte 
defensa autonomia local 
LRSAL. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Al mes de maig d’enguany es compliran trenta-cinc anys de la constitució dels 
Ajuntaments democràtics. Al llarg d’aquests anys s’ha passat d’una situació en la qual 
van d’haver de planificar les ciutats per a fer front a un urbanisme desarrolista, 
especulatiu, afavoridor d'interessos individuals, i resoldre el dèficit d’infraestructures i 
d'equipaments bàsics, per afrontar noves realitats més complexes com el medi 
ambient, els canvis demogràfics i socioculturals de la nostra societat, fruits dels 
fenòmens migratoris, dels nous models familiars, de la dependència, de l'envelliment 
de la població, de la mediació social, entre altres. Tot això ja que els municipis són 
vius i cal donar resposta a les demandes i necessitats que plantegen els nostres 
ciutadans i ciutadanes. 
 
Els Ajuntaments han estat capaços d'afrontar els grans reptes i els canvis culturals de 
finals del S.XX i en aquesta primera dècada del S.XXI, des de l’autonomia local, són el 
principal dic de contenció contra la crisi, i el principal espai de resistència, de dignitat, 
de defensa dels drets de la ciutadania i els principals espais per generar alternatives 
socials i econòmiques per pal·liar els efectes de la crisi. 
 
Malgrat aquests esforços els ajuntaments mai han tingut un finançament just i 
adequat. Durant aquests quasi bé trenta-cinc anys les hisendes locals han estat 
l’assignatura pendent en la mesura que l’aportació financera de l’Estat a les 
administracions locals no s’ha adequat als serveis que presten. 
 
El context actual de crisi econòmica està sent demolidor per als nostres municipis. 
Davant d’això els ajuntaments han hagut d’incrementar la despesa per donar 
resposta a aquesta emergència social. 
 
Ara, en l’actual context de crisi, quan és més necessari que mai tenir una 
administració més propera, i tenir més recursos per fer front a aquesta realitat social, 
el govern de l’estat espanyol ha aprovat una “Llei de Racionalització i Sostenibilitat de 
l’Administració Local” (LRSAL) que suposa, de facto, una retallada competencial sense 
precedents que suposarà un important retrocés, atès que afectarà de ple als serveis 
que donen els ajuntaments. 
 
Trenta cinc anys esperant un nou marc competencial i un finançament adequat per 
garantir serveis locals bàsics, perquè ara amb aquesta llei el municipalisme torni a un 
model de fa quaranta anys enrere amb un marc competencial raquític, i que allunya 
la capacitat de decisió sobre les polítiques de proximitat, i també allunya les decisions 
i el control de la ciutadania acabant amb el valor de proximitat que permet la 
prevenció, la detecció i l’actuació per garantir uns mínims de cohesió i convivència en 
el conjunt de pobles i ciutats de Catalunya. 
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Aquesta Llei aprofita la situació de crisi econòmica per modificar l’estructura de 
l’estat espanyol i recentralitzar amb l’excusa de la sostenibilitat econòmico-financera. 
Una llei que vol privatitzar els serveis, principalment dels tres grans serveis públics 
locals que encara es demostren econòmicament rendibles: l’abastament d’aigües, el 
tractament de residus i l’enllumenat públic. 
 
LRSAL vulnera l’Estatut de Catalunya en matèria d’organització territorial i de règim 
local, i converteix als ajuntaments en un apèndix de l’estat, i en una instància 
merament administrativa i sota control en el seu funcionament, vulnerant així l’actual 
marc basat en el principi d’autonomia local i principi de subsidiarietat, reconegut a la 
Carta Europea d’Autonomia Local com a criteri de proximitat en l’atribució de 
competències i d’eficàcia en la redistribució. 
 
Davant d’aquesta situació les entitats municipalistes i els sindicats han iniciat una 
campanya d’informació a la ciutadania dels efectes de l’aplicació de la Llei de 
Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local, així com la defensa del món 
local perquè els ajuntaments som l’administració que estem millor preparats per 
oferir serveis de proximitat. 
 
Volem seguir reivindicant el nostre paper per seguir tenint el protagonisme en la 
defensa, garantia i l'enfortiment dels drets socials i la millora del benestar de la 
ciutadania. En canvi aquesta llei afecta a la quotidianitat i a les necessitats bàsiques 
de la gent, i redueix la capacitat de resposta dels governs locals. 
 
La Llei 27/2013, de 27 de desembre de 2013, de Racionalització i Sostenibilitat de 
l’Administració Local (LRSAL) va entrar en vigor el 31 de desembre de 2013. 
 
El conflicte en defensa de l’autonomia local, d’acord amb l’art. 75 bis LOTC, es pot 
plantejar quan les normes de l’Estat amb rang de llei lesionin l’autonomia local 
constitucionalment garantida. 
 
D’acord amb l’art. 75 ter 2 i 3 LOTC, per iniciar la tramitació del conflicte en defensa 
de l’autonomia local és necessari l’acord del Ple de les Corporacions locals amb el vot 
favorable de la majoria absoluta del número legal de membres d’aquesta. De manera 
prèvia a la formalització del conflicte, s’ha de sol·licitar dictamen, amb caràcter 
preceptiu però no vinculant, del Consell d’Estat. 
 
Vist l’informe d’Assessoria Jurídica núm. 34/2014 amb el vist-i-plau de la Secretària 
General incorporat a l’expedient per manament de l’article 179.1.b) del Text Refós de 
la Llei Municipal i Règim Local de Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, l’article 54.1.b) de la Refosa de les disposicions legals vigents en matèria de 
Règim Local, aprovada per Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril i l’article 
173 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, que aprova el Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals. 
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El President de la Comissió Informativa de l’Àrea d’Economia i Interior, vist el 
Dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Iniciar la tramitació per a la formalització del conflicte en defensa de 
l’autonomia local contra els articles primer i segon i demès disposicions afectades de 
la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 2013, de Racionalització y Sostenibilitat de 
l’Administració Local (BOE núm. 312 de 30 de desembre de 2013) d’acord amb el text 
que s’adjunta, segons el que s’estableix en els arts. 75 bis i següents de la Llei 
Orgànica 2/1979, de 3 de octubre, del Tribunal Constitucional. 
 
Segon.- Sol·licitar Dictamen del Consejo de Estado, conforme al que estableix a l’art. 
75 ter 3 de la Llei Orgànica 2/1979, de 3 de octubre, del Tribunal Constitucional, per 
conducte del Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, a petició de l’entitat 
local de major població (art. 48 Llei 7/1985, de 2 de abril, reguladora de les Bases de 
Règim Local), així com atorgar a aquesta entitat la delegació necessària. 
 
Tercer.- Facultar i encomanar al senyor Alcalde per a la realització de tots els tràmits 
necessaris per portar a terme els acords primer i segon i expressament per a 
l’atorgament d’escriptura de poder tan ampli i suficient com en dret es requereixi a 
favor de la Procuradora Dña. Virginia Aragón Segura, col. Núm. 1040 de l’Il·lustre 
Col·legi de Procuradors de Madrid per tal que, en nom i representació de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, de forma solidària i indistinta interposi 
conflicte en defensa de l’autonomia local contra la Ley 27/2013, de 27 de diciembre 
de 2013 (BOE núm. 312 de 30 de desembre de 2013), de Racionalització y 
Sostenibilitat de la Administració Local, seguint-lo per tots els seus tràmits i instàncies 
fins a obtenir sentència ferma i la seva execució. 
 
Quart.- Notificar el present acord a la senyora Virginia Aragón Segura. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
El que faré avui per primera vegada és llegir l’acord perquè crec que és 
suficientment important. Són set paràgrafs amb la qual cosa són cinc minuts. 
 
Així que, si em permeten, llegiré aquest acord: 
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... 
 
Al mes de maig d’enguany es compliran trenta-cinc anys de la constitució dels 
Ajuntaments democràtics. Al llarg d’aquests anys s’ha passat d’una situació en la qual 
van d’haver de planificar les ciutats per a fer front a un urbanisme desarrolista, 
especulatiu, afavoridor d'interessos individuals, i resoldre el dèficit d’infraestructures i 
d'equipaments bàsics, per afrontar noves realitats més complexes com el medi 
ambient, els canvis demogràfics i socioculturals de la nostra societat, fruits dels 
fenòmens migratoris, dels nous models familiars, de la dependència, de l'envelliment 
de la població, de la mediació social, entre altres. Tot això ja que els municipis són 
vius i cal donar resposta a les demandes i necessitats que plantegen els nostres 
ciutadans i ciutadanes. 
 
Els Ajuntaments han estat capaços d'afrontar els grans reptes i els canvis culturals de 
finals del S.XX i en aquesta primera dècada del S.XXI, des de l’autonomia local, són el 
principal dic de contenció contra la crisi, i el principal espai de resistència, de dignitat, 
de defensa dels drets de la ciutadania i els principals espais per generar alternatives 
socials i econòmiques per pal·liar els efectes de la crisi. 
 
Malgrat aquests esforços els ajuntaments mai han tingut un finançament just i 
adequat. Durant aquests quasi bé trenta-cinc anys les hisendes locals han estat 
l’assignatura pendent en la mesura que l’aportació financera de l’Estat a les 
administracions locals no s’ha adequat als serveis que presten. 
 
El context actual de crisi econòmica està sent demolidor per als nostres municipis. 
Davant d’això els ajuntaments han hagut d’incrementar la despesa per donar 
resposta a aquesta emergència social. 
 
Ara, en l’actual context de crisi, quan és més necessari que mai tenir una 
administració més propera, i tenir més recursos per fer front a aquesta realitat social, 
el govern de l’estat espanyol ha aprovat una “Llei de Racionalització i Sostenibilitat de 
l’Administració Local” (LRSAL) que suposa, de facto, una retallada competencial sense 
precedents que suposarà un important retrocés, atès que afectarà de ple als serveis 
que donen els ajuntaments. 
 
Trenta cinc anys esperant un nou marc competencial i un finançament adequat per 
garantir serveis locals bàsics, perquè ara amb aquesta llei el municipalisme torni a un 
model de fa quaranta anys enrere amb un marc competencial raquític, i que allunya 
la capacitat de decisió sobre les polítiques de proximitat, i també allunya les decisions 
i el control de la ciutadania acabant amb el valor de proximitat que permet la 
prevenció, la detecció i l’actuació per garantir uns mínims de cohesió i convivència en 
el conjunt de pobles i ciutats de Catalunya. 
 
Aquesta Llei aprofita la situació de crisi econòmica per modificar l’estructura de 
l’estat espanyol i recentralitzar amb l’excusa de la sostenibilitat econòmico-financera. 
Una llei que vol privatitzar els serveis, principalment dels tres grans serveis públics 
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locals que encara es demostren econòmicament rendibles: l’abastament d’aigües, el 
tractament de residus i l’enllumenat públic. 
 
LRSAL vulnera l’Estatut de Catalunya en matèria d’organització territorial i de règim 
local, i converteix als ajuntaments en un apèndix de l’estat, i en una instància 
merament administrativa i sota control en el seu funcionament, vulnerant així l’actual 
marc basat en el principi d’autonomia local i principi de subsidiarietat, reconegut a la 
Carta Europea d’Autonomia Local com a criteri de proximitat en l’atribució de 
competències i d’eficàcia en la redistribució. 
 
Davant d’aquesta situació les entitats municipalistes i els sindicats han iniciat una 
campanya d’informació a la ciutadania dels efectes de l’aplicació de la Llei de 
Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local, així com la defensa del món 
local perquè els ajuntaments som l’administració que estem millor preparats per 
oferir serveis de proximitat. 
 
Volem seguir reivindicant el nostre paper per seguir tenint el protagonisme en la 
defensa, garantia i l'enfortiment dels drets socials i la millora del benestar de la 
ciutadania. En canvi aquesta llei afecta a la quotidianitat i a les necessitats bàsiques 
de la gent, i redueix la capacitat de resposta dels governs locals. 
 

... 
 
El que fem amb tot això, és proposar el següent acord: 
 
... 
 
Iniciar la tramitació per a la formalització del conflicte en defensa de l’autonomia 
local contra els articles primer i segon i demès disposicions d’aquesta llei, de LRSAL ...  
 

... 
 
És a dir, és el primer pas per a què es declari la inconstitucionalitat d’aquesta 
Llei. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Evidentment manifestar el suport del nostre Grup en aquest Ple, i en tots els 
Plens a on estan venint aquest recursos, estem donant suport. És evident que, 
excepte un Partit Popular que em sembla que està una mica despistat, la resta 
del municipalisme espanyol quan està analitzant la proposta de Llei, els hi està 
dient que és una barbaritat i que per tant no té sentit aplicar-la ni 
desenvolupar-la, i que si us plau la tirin enrere i tornin a començar, que és, en 
definitiva, el que ens agradaria que passes. 
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Crec que ja hem parlat molt en aquest Ple, per nosaltres és bàsicament una 
retallada de drets socials, és una taca a la democràcia. De fet, aquest matí ho 
parlàvem, només has de mirar el nom de la Llei, una cosa és parlar de 
l’Administració Local i una altra cosa és parlar dels Governs Locals. Som 
Govern, ens vota la gent, la gent pot decidir què vol fer amb els seus serveis 
municipals i el Partit Popular ha decidit que això no és possible, que mana el 
senyor Montoro des de Madrid i que amb això tenim prou. 
 
Per nosaltres no és oportú i per tant ens alegrem de què ens sumem a aquests 
recursos que es faran a molts municipis d’Espanya, i que per tant la unitat del 
municipalisme, com a mínim, s’evidenciï. Llàstima que anem a parar a un 
Tribunal Constitucional que mai saps per on sortirà, tant de bo! no només els 
recursos dels Ajuntaments sinó de totes les forces i institucions que estan fent 
la seva feina, la facin. 
 
Per acabar només recordar que, amb independència d’això, el recurs funciona 
o no funciona. A Catalunya tenim capacitat normativa en relació a 
l’Administració Local, i que per tant a la taula de la Generalitat també hi ha la 
pilota d’intentar resoldre el que LRSAL no fa i que pugui fer-ho la Llei de 
Governs Locals, i que els Ajuntaments tinguem els serveis que la ciutadania 
dels nostres municipis necessita.  
 
Res més, i agrair la voluntat de sumar-nos a aquest recurs que creiem que 
serà, no útil per nosaltres pels vint-i-cinc que estem aquí asseguts, no útil o 
menys útil pel conjunt de l’Administració Local, sinó sobretot útil per a la gent 
que necessita que els serveis municipals resolguin alguns dels problemes que 
pateixen. 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Bé, encara que ja hem debatut en més d’una ocasió sobre aquest tema, sí 
m’agradaria fer algunes apreciacions. 
 
La Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local no planteja 
cap situació d’amenaça ni conflicte, ni minva la continuïtat dels serveis que els 
Ajuntaments presten als seus ciutadans. La Llei, al contrari del que diu la 
Moció, el que reconeix és la importància de l’Administració Local, que sent la 
més propera és la que millor coneix les necessitats dels seus ciutadans.  
 
Amb aquesta nova Llei el que es pretén és delimitar i eliminar solapaments a 
més d’optimitzar els recursos de les Administracions Locals, garantint que 
cada Administració compti amb els recursos necessaris per a sostenir la 
prestació d’uns serveis públics de qualitat. 
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Per exemple, els Ajuntaments seguiran prestant els serveis socials de 
proximitat delegats per altres Administracions igual que ara, però sota el 
principi de lleialtat institucional. És a dir, aquesta delegació o qualsevol altre 
servei, tant per part de l’Estat com per part de la Generalitat o Diputació, 
haurà d’anar acompanyat de la corresponent dotació pressupostària anual, 
amb cobertura del cent per cent del cost del servei i garantint el seu 
cobrament mitjançant mecanismes de reintegrament preestablerts, com el 
retenir les quantitats degudes de la participació dels ingressos.  
 
És a dir -i ja resumint- la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de 
l’Administració Local no representa una amenaça o conflicte per cap 
Ajuntament ni pels serveis que fins ara venen rebent els ciutadans, sinó que 
pel contrari, optimitzarà els recursos i evitarà el que està passant fins ara. I és 
que les duplicitats, inclús de vegades, les triplicitats administratives, acaben 
pagant-les els ciutadans. 
 
Per tant, el Partit Popular votarà en contra d’aquest punt. 
 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Aquesta Llei, lluny d’aportar racionalitat i sostenibilitat, el que fa és crear caos 
i confusió, fent d’aquesta reforma una cosa que és absolutament inaplicable. I 
a més, aquests arguments de racionalitat i sostenibilitat són absolutament 
falsos, perquè el deute del conjunt dels Ajuntaments és irrellevant -com vostè 
sap- al seu conjunt, de fet, és d’un 3% del total i d’aquest 3% una cinquena 
part és de l’Ajuntament de Madrid. 
 
A més aquest títol només és una excusa i és una excusa per a lesionar 
l’autonomia de l’Administració més propera a la ciutadania.  
 
Darrera d’aquesta reforma el que s’amaga és un model polític privatitzador, 
que al que tendeix és a acabar amb els serveis públics oferits pels 
Ajuntaments que es considerin no rentables, i posi en mans de les grans 
empreses de serveis aquells dels que si es pugui treure un benefici comercial, 
redundant tot això, com està claríssim, en una pitjor qualitat de vida per als 
veïns dels nostres pobles i ciutat. Òbviament vulnera l’autonomia local, 
vulnera les competències exclusives en matèria de règim local que reconeix 
l’Estatut i no respecta el principi de proximitat que es reconeix en la Carta 
Europea d’Autonomia Local, i comporta també una retallada competencial 
sense precedents, que suposarà un important retrocés ja que afectarà de ple 
als serveis que donen els Ajuntaments. 
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Realment va en direcció contraria al principi de subsidiarietat de la Unió 
Europea i de l’Estatut, que és especialment municipalista. Vol recentralitzar 
aquesta reforma i recuperar l’Estat, quan el que es tindria que fer és potenciar 
la política de proximitat. I li recordo que és reconegut que la proximitat dóna 
beneficis i eficiència als serveis públics, inclús aquest reconeixement és dels 
membres del Partit que vostè representa. 
 
La reflexió general que podem fer sobre aquesta reforma administrativa, és 
més bé pobre en els seus continguts i ambicions, és poc original i és 
recentralitzadora. I més en quant a la seva orientació política i per tot això jo 
diria que és escassament satisfactòria des de la perspectiva tant de l’estalvi 
com de l’eficiència. Probablement això exigiria un anàlisi detallat i que no 
farem en aquest Ple. 
 
Davant la necessitat d’aconseguir un estalvi de vuit mil milions d’euros, que és 
el que exigeix la Unió Europea, i que esborrany rere esborrany fet pel Govern 
d’aquest Estat, projecte a projecte, han passat de ser explicats pels seus 
promotors com generadors d’un estalvi anual per a ser desprès uns estalvis 
bianuals, per a desprès passar a ser un estalvi del període 2013 i 2016. I 
finalment, a aquestes altures i pel que s’ha explicat en el moment d’aplicar la 
norma al desembre, sembla ser que ara l’estalvi va dels anys 2014 a 2019. 
 
La veritat és que no hagués estat malament que haguéssim fet una memòria 
econòmica, això que vostès inclús reclamen a nivell municipal, no hagués 
estat malament que a nivell d’Estat haguessin fet una memòria econòmica per 
a explicar tot això, però clar, ha brillat per la seva absència des del primer 
moment. I això és una pràctica tristament habitual d’aquest Govern. 
 
La veritat és que allò senzill pel Govern del Partit Popular és reformar el Règim 
Local, i no entrar ni en les Autonomies ni entrar a l’Estat Central, perquè 
legalment això té o comporta alguns pagaments polítics o reformes 
constitucionals que són difícils de fer, en canvi, la reforma local és molt fàcil. 
 
Motius pels quals portem aquesta Moció que vostès diuen que sembla ser 
que no canvia res. Doncs miri, d’entrada, vulnera la garantia constitucional -
com l’he dit- de l’Autonomia Local que es reconeix als articles 137 i 140 de la 
Constitució.  
 
D’altra banda, l’aplicació d’aquesta Llei pot arribar a desapoderar als 
municipis, especialment als de menys de vint mil habitants. El paquet 
fonamental dels serveis actualment prestats pels Ajuntaments passaran a 
mans privades –com ja l’he dit- pel conducte de les Diputacions, per 
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aconseguir focus de negoci on abans existia un element de qualitat i de servei 
públic. 
 
Aquesta Llei del PP estableix mecanismes de tutela condicionants i control 
d’oportunitat per part d’altres Administracions, provincial, autonòmica i 
estatal, que situen a aquestes entitats locals, és a dir als Ajuntaments, en una 
posició de subordinació o dependència jeràrquica. Per exemple, el Govern es 
pot reservar delimitar les directrius d’actuació del personal d’Intervenció, i 
fins i tot, els obliga que reportin actualment el resultat de la seva feina al 
Ministeri d’Hisenda. Aquesta obligació de remissió a una administració 
diferent d’aquella amb la qual aquest personal s’incardina lesiona l’autonomia 
local. 
 
Pel que fa a l’objectiu d’estabilitat pressupostària, la nova Llei, no només 
contempla que l’Administració Central imposa als Ajuntaments l’obligació de 
complir-ho, sinó que també pot determinar les mesures que s’han d’aplicar 
per aconseguir-ho, la qual cosa és una invasió en tota regla en l’autonomia de 
cada entitat local per optar per les mesures que consideri més oportunes.  
 
També estableix la Llei que les Diputacions es quedaran amb la capacitat de 
decidir i prestar o no, directament o indirectament, els serveis públics dels 
Ajuntaments –com he dit- de menys de vint mil habitants, a excepció de que 
aquests demostrin que poden fer-ho amb un cost menor que el que estableixi 
la mateixa Diputació. Imagino que la qualitat del servei és igual, aquí l’únic 
que interessa és que sigui el cost menor. 
 
I aquesta Llei vulnera un principi democràtic importat, que imagino que vostè 
estarà d’acord amb això. Estableix que quan el Ple de la Corporació Local no 
assoleixi en una primera votació la majoria necessària per l’adopció d’acords 
com l’aprovació dels pressupostos, els Plans Econòmics-Financers, els Plans de 
Sanejament o entrada a mecanismes extraordinaris de finançament, la Junta 
de Govern Local tindrà competència per aprovar-los. Això és transparent, 
absolutament. Vol impossibilitar d’aquesta manera a l’oposició, a vostè per 
exemple, l’impossibilitaria el coneixement, el control i la votació sobre temes 
de vital importància com pot ser el pressupost.  
 
Jo crec que aquí estaríem d’acord. Escolti’m, amb tot això crec que queda clar 
que aquesta mesura és radicalment inconstitucional. 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Tan sols manifestar que el nostre posicionament al respecte és òbviament que 
estem en contra de LRSAL. Òbviament estem a favor d’aquest recurs 
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d’inconstitucionalitat de LRSAL, i pel que es referix al nostre posicionament en 
aquest aspecte, crec que ja l’hem tingut en molts altres Plens, varies vegades, 
i per tant no fa falta tornar a repetir el mateix. I ja sabem que tots tenim aquí 
posicions enrocades que pràcticament no canviaran. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Dir en quant a la replica que ha donat el Tinent d’Alcalde a la intervenció ha 
parlat de caos, de privatitzar, de negoci, de grans empreses, de vulneració de 
principis constitucionals.  
 
En quant a la vulneració de principis constitucionals no sé els coneixements o 
la capacitat jurídica que té el Tinent d’Alcalde però, en qualsevol cas, suposo 
que tindrà que determinar-ho el Tribunal Constitucional, i no en aquest cas el 
senyor Sergio. 
 
Parlava de tot això i jo estava recordant o m’estava venint a la memòria que 
era el mateix discurs catastrofista que es va utilitzar quan el Partit Popular va 
decidir eliminar l’IAE. I temps desprès quan van governar no van fer res al 
respecte, és a dir, es fan una sèrie de vaticinis, de catastrofismes, que desprès 
resulta que no, que queden en res i crec que hauríem de ser molt prudents i 
veure què és el que ens va a aportar aquesta nova normativa. 
 
Res més, remetre’ns al que ja hem dit anteriorment, i recalcar que no es 
perden serveis, que l’únic que es fa és optimitzar els recursos dels 
Ajuntaments. I els ciutadans seguiran tenint els mateixos serveis, la diferència 
és qui els prestarà. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Jo, com comentava el Jordi, no tornaré a dir el que ja hem dit en moltes 
ocasions. El que fem només és portar-ho al Constitucional per veure si 
aquesta Llei compleix o no amb les nostres normes principals. 
 
I ja he dit moltes vegades que jo no faré cap dramatisme, no diré “escolti, es 
que ja no podrem fer res”, però sí que hi ha una cosa que diu aquesta Llei, i és 
que nosaltres ja no tenim competències. Això ho diu. I el que podem fer és 
una cosa que és graciable. 
 
Fins el 31 de desembre l’Ajuntament, encara que tingués una situació 
econòmica complicada, podia fer les coses essencials i les impròpies. I el que 
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diu aquesta Llei ara és que vostè això no ho pot fer. Doncs abans, aquella 
ciutat, aquell Ajuntament, no tenia cap problema, i ara tampoc ho tindria, en 
canvi, aquesta Llei no ho permet. Això sí que és un canvi radical. 
 
I podríem continuar amb més coses de la ciutat que passaran, passaran, i això 
és una agressió. Vostès ho poden mirar de moltes formes, però això és una 
agressió que, a més, complica les nostres relacions amb el Govern de la 
Generalitat, les complica des del punt de vista de les competències delegades 
i el seu finançament, i tindrem un problema. 
 
Escolti’m, d’això ja teníem molts, i el problema no era l’Administració Local. 
Curiosament l’Administració Local ha sigut l’única administració que l’any 
passat ha respectat la clàusula de dèficit. 
 
Si el problema d’aquest tant per cent són dos Ajuntaments, dos només de 
tota Espanya, on hi ha més de vuit mil municipis, i que es diuen Madrid i 
València, tenen nom i cognoms. Aquest és el problema. 
 
Francament no tenim ganes de fer –diríem- una situació i una exposició 
dramàtica però el que passa és molt fàcil. És intentar canviar unes regles 
aprofitant – i ho he dit en moltes ocasions i avui aquesta nit ho torno a 
reiterar- amb l’excusa de la “puta crisi econòmica”. Ja val. Tota aquesta 
excusa serveix per a tot i en aquests moments per la gent que estem en la 
proximitat i que ajudem a la gent. Això és així. 
 
I més enllà de conceptes jurídics o conceptes competencials –perdoni’m- però 
és una vergonya. Això és el que penso. I aquesta nit, com tindrem un Ple que 
parlarem de moltes coses, continuarem parlant de coses que el ciutadà que 
passa per aquí dirà, “escolti, vostè què?. El que diu aquesta Llei, 
malauradament, tant de bo fos el que vostè diu!, és el que diu, això no ho pot 
obviar ningú. 
 
Aquesta ciutat, podrà aguantar les seves circumstàncies?, mentre pugui fer un 
equilibri econòmic. Els que no puguin tindran un problema seriós, 
independentment del partit que governi. I què ha canviat de la seva vida?, la 
gestió d’aquell Ajuntament no, la normativa, només la normativa per justificar 
davant d’aquests misteriosos “homes de negre” que anem a reduir vuit mil 
milions de pessetes, que és un “camelo” i una pressa de pel, perquè amb 
aquesta Llei no s’estalvien vuit mil milions, ni deu mil milions ni res.  
 
Ara, amb l’excusa, sí que et canvien les regles del joc, i això ha passat, ens 
agradi o no. I crec que això no convé, sobretot en aquests moments.  
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VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
Punt tercer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 6/2014 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació 
de despeses. 

Aprovar modificació de crèdit  
núm. 6/2014. 

DICTAMEN 
 
... 
Vista la proposta de modificació de crèdits per suplement de crèdit amb càrrec a 
baixes per anul·lació de despeses dels Departaments de Guardia Urbana i 
Informàtica, amb motiu de l’adquisició de material informàtic per a la Guardia 
Urbana, per import de 1.555 euros. 
 
Vist l’escrit del Departament de Polítiques d’Igualtat, sol·licitant modificació de 
crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, 
motivada per la creació d’una partida destinada a fer front a les despeses de 
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representació als actes commemoratius i inauguració i cloenda de la Universitat 
d’Estiu de les Dones, per import de 1.500 euros. 
 
Vista la sol·licitud de modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec a 
baixes per anul·lació de despeses del Departament de Contractació, per fer front a les 
necessitats d’adquirir electrodomèstics i instruments musicals, per un import total de 
2.500 euros. 
 
Vista la petició de modificació de crèdits del Departament de Polítiques d’Ocupació 
per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, per al 
desenvolupament del projecte Ocupa’m a Cornellà de Llobregat, per import de 
110.000 euros. 
 
Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i els articles 35, 
36 i 37 del RD 500/1990, de 20 d’abril. 
 
Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 
2014. 
 
Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
El Ponent de l’Àrea d’Economia i Interior, de conformitat amb el que estableix l’article 
16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 2014, i vist el dictamen 
favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 6/2014 per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses 
que es proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
CRÈDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC A BAIXES PER ANUL.LACIÓ DE DESPESES 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0006.920B0.6260001 INVERSIONS EN EQUIPS INFORMÀTICS 

(HARDWARE) 55.000,00 1.555,00 0,00 56.555,00 
0333.241D1.2269900 DESPESES DIVERSES/ACORD SOCIAL-PLANS 

OCUPAC. 600.000,00 0,00 110.000,00 490.000,00 
0333.241D1.4700000 SUBVENCIO EMPRESES PROJECTE OCUPA'M 0,00 110.000,00 0,00 110.000,00 
0554.130A0.2219900 MATERIAL ESPECIAL/GUARDIA URBANA 12.821,00 0,00 1.555,00 11.266,00 
0666.234P1.2230000 TRANSPORTS/DONA 3.000,00 0,00 1.500,00 1.500,00 
0666.234P1.2260101 ATENCIONS PROTOCOL.LÀRIES/CIRD 0,00 1.500,00 0,00 1.500,00 
0778.920L1.6250000 MOBILIARI/COMPRES 7.000,00 0,00 1.000,00 6.000,00 
0778.920L1.6250002 EQUIPS D'OFICINA/COMPRES 3.000,00 0,00 1.500,00 1.500,00 
0778.920L1.6250004 ELECTRODOMESTICS/COMPRES 0,00 2.000,00 0,00 2.000,00 
0778.920L1.6290000 INSTRUMENTS MUSICALS/COMPRES 0,00 500,00 0,00 500,00 
 
 TOTAL DESPESES………………………………………………………………………. 115.555,00 115.555,00 
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RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 Altes Baixes 
 
Cap. II.- Desp. corrents béns i serveis ......................  1.500,00 113.055,00 
Cap. IV.- Transferències corrents .............................  110.000,00 0,00 
Cap. VI.- Inversions reals .........................................  4.055,00 2.500,00 
 
 TOTAL .......................................................  115.555,00 115.555,00 
 
 
Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts en l’article 169 del 
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini d’exposició pública no hi 
ha reclamació contra el mateix. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Es tracta de fer canvis entre partides per un total de 115.555 euros. No suposa 
cap modificació en el total del pressupost, sinó que és un tema d’ajustament 
entre partides del mateix pressupost. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
 
 
 
Punt quart.- Aprovar l’adjudicació del contracte d’Obres de conservació, 
reparació i millora d’infraestructures urbanes, així com la construcció de 
claveguerons a la ciutat, a l’empresa Cooperativa de Construcciones Baix 
Llobregat, S.C.C.L.. 

Aprovar adjudicació contracte  
Obres infraestructures urbanes. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents característiques: 
 
Objecte del contracte: Obres de conservació, reparació i millora d’infraestructures 
urbanes, així com la construcció de claveguerons a la ciutat de Cornellà de Llobregat. 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’Adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Oferta econòmica mes avantatjosa. 
 
Atès que les proposicions admeses a la licitació són les següents empreses: 
 
1- Cooperativa de Construcciones Baix Llobregat, S.C.C.L. 
2- Excavaciones y Construcciones Benjumea, S.A. 
3- ETRA Bonal, S.A., API Movilidad, S.A. 
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4- Conservación de Viales y Asfaltos, S.L. 
5- UTE Coynsa-2000, S.L., Port Narbonne, S.L. 
6- Construcciones y Servicios Faus, S.A. 
7- Romero Gamero, S.A.U. 
8- Innovia Coptalia, S.A.U. 
9- Vialitat i Serveis, S.L. 
10- Rubatec, S.A. 
11- Constraula Enginyeria i Obres, S.A.U. 
 
Així mateix les proposicions de les següents empreses no han resultat admeses a 
licitació pel motiu que s’exposa: 
 
2- Excavaciones y Construcciones Benjumea, S.A.: no s’ha subsanat de forma 

correcta la documentació del sobre 1 en el termini establert.  
 
3- ETRA Bonal, S.A., API Movilidad, S.A.: no s’ha subsanat de forma correcta la 

documentació del sobre 1 en el termini establert.  
 
4- Conservación de Viales y Asfaltos, S.L.: per incompliment de l’apartat 5 

Emergències i Guàrdia Permanent del Plec de Condicions Tècniques 
 
5- UTE Coynsa-2000, S.L., Port Narbonne, S.L.: no s’ha subsanat de forma correcta 

la documentació del sobre 1 en el termini establert.  
 
9- Vialitat i Serveis, S.L.: no s’ha subsanat de forma correcta la documentació del 

sobre 1 en el termini establert.  
 
11- Constraula Enginyeria i Obres, S.A.U.: no s’ha subsanat de forma correcta la 

documentació del sobre 1 en el termini establert.  
 
Vist que l’empresa Cooperativa de Construcciones Baix Llobregat, S.C.C.L., va 
presentar la documentació requerida, entre ells la garantia definitiva per import de 
39.256,20, donant compliment a l’article 151.2 del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 
14 de novembre, pel que s’aprova el text refós de la Llei de Contractes del Sector 
Públic (TRLCSP). 
 
Atès que la Mesa de Contractació es va reunir per procedir a la valoració de les 
ofertes presentades, proposant l’adjudicació a Cooperativa de Construcciones Baix 
Llobregat, S.C.C.L., per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i complir 
tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el present procediment, 
ajuntant-se com annex al present acord les actes de la Mesa de Contractació, 
contenint tota la informació del procés. 
 
Per tot això, el Ponent de la Comissió Informativa d’Economia i Interior, proposa al Ple 
de l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
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ACORDS 
 
Primer.- Adjudicar a Cooperativa de Construcciones Baix Llobregat, S.C.C.L., el 
contracte d’Obres de conservació, reparació i millora d’infraestructures urbanes, així 
com la construcció de claveguerons a la ciutat de Cornellà de Llobregat, per un 
termini de 2 anys, amb estricta subjecció al Plec de Condicions Econòmic-
Administratives aprovat pel Ple de data 30 d’octubre de 2013 i a la seva oferta. 
 
Segon.- Establir com a preu màxim del contracte, 785.123,97 euros, IVA exclòs, més 
164.876,03 d’IVA 21 %, fent un total de 950.000,00 euros IVA inclòs, amb el 27% de 
descompte únic a aplicar a tots els preus d’execució material de l’annex I del Plec 
tècnic 
 
Tercer.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu de conformitat al 
que disposa l’article 156 del TRLCSP, dins el termini dels 15 dies hàbils següents a 
l’endemà de la notificació del present acord, haurà de concórrer a formalitzar el 
contracte. 
 
Quart.- Disposar de la despesa plurianual amb aplicació als exercicis i imports 
següents: 
 
Exercici Partida Import  
 
2014 0113 459A0 6190000 500.000,00 euros (IVA inclòs) 
2015 0113 459A0 6190000 450.000,00 euros (IVA inclòs) 
 
Total.................................................................. 950.000,00 euros (IVA inclòs) 
 
Subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos. 
 
Cinquè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest contracte al Registre 
Públic de Contractes de la Junta Consultiva de Contractació Administrativa en el 
termini dels tres mesos següents a la seva formalització, de conformitat amb allò que 
preveu el TRLCSP. 
 
Sisè.- Notificar el present acord al Departament d’Espai Públic, la Intervenció 
Municipal, i a l’adjudicatari, així com a la resta de participants. 
 
Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors ofertants als efectes 
de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en concordança amb l’article 
54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i Procediment 
Administratiu Comú. 
 
Vuitè.- Nomenar responsable del contracte a la Sra. Anna Barbosa Pérez, donant 
conformitat a l’article 52 del TRLCSP. 
 

... 
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PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Aquest punt és l’aprovació del contracte d’Obres de conservació, reparació i 
millora d’infraestructures, el coneguem tots com el contracte 
d’infraestructures.  
 
Es van presentar onze empreses, i una vegada que van passar tota la fase de 
concurs en el tema dels criteris tècnics i econòmics, l’empresa que ha resultat 
guanyadora i per tant adjudicatària d’aquest concurs és Cooperativa de 
Construccions Baix Llobregat, S.C.C.L.  
 
Això és el que ara es proposa, l’adjudicació d’aquest contracte a aquesta 
empresa. 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Tan sols manifestar que aquest Grup fa també un abstenció a mida. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Nosaltres -ja ho vam comentar a la Comissió Informativa- entenem que el 
procediment és correcte, que el contracte s’ha fet correctament, que la 
valoració tècnica s’ha fet correctament, la valoració econòmica s’ha fet 
correctament, i confiem en els serveis tècnics de la casa, i per tant donarem 
suport a l’aprovació. Però volem dir –com vam dir a la Comissió Informativa- 
que hem de ser conscients que la Llei de Contractes acaba fent que aquells 
que presenten les millors ofertes econòmiques s’emportin els contractes. I 
això en una situació de crisi, doncs poc a poc fa, pot facilitar que els drets 
laborals dels treballadors, els serveis, tinguin un cost segurament diferent del 
que tindria en altres èpoques. 
 
Segurament sempre es pot estalviar i es poden ajustar els serveis, però ens 
preocupa, sé que no és responsabilitat de l’Equip de Govern, ni entenc que la 
Llei de Contractes estigui així, però volem deixar constància com hem fet en 
altres moments, que aquesta Llei de Contractes, en la que té tant de pes 
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l’oferta econòmica pot anar en detriment de la qualitat del servei i sobretot 
de la situació dels treballadors i treballadores de les empreses que contracten 
aquests serveis. Ara és el clavegueram, la millora urbana, demà serà la neteja 
de les dependències municipals, demà passat serà la neteja viària, la recollida 
de brossa, etc, etc .... 
 
I són conseqüències segurament d’una Llei que creiem que sensiblement no 
ajuda a tenir una ocupació de qualitat i una situació laboral bona pels 
treballadors i treballadores. Simplement fer aquest comentari que el vam fer 
a la Comissió Informativa, perquè en aquest cas és un percentatge important 
d’estalvi. Al final, els comptes de l’Ajuntament també van millor, però hem de 
ser conscients que això també a vegades té conseqüències sobre els drets dels 
treballadors i treballadores. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
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Punt cinquè.- Aprovar inicialment la modificació de l’article 5 del Reglament 
de la Caixa Municipal de Garanties i Dipòsits de Cornellà de Llobregat. 

Aprovar inicialment modifica- 
ció article 5 Reglament de la  
Caixa Municipal. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Amb l’objecte de facilitar el compliment del que disposa l’article 1.2 de la Llei 
11/2007, de 22 de juny, d’accés electrònic dels ciutadans i ciutadanes als serveis 
públics, que obliga a aquest Ajuntament a utilitzar les tecnologies de la informació, 
entre altres nombrosos aspectes, per facilitar als ciutadans i ciutadanes l’accés 
electrònic a la informació, a fi de promoure la transparència administrativa, la 
Secretaria General va dictar la Circular núm. 1/2008, de 13 de febrer, sobre 
tramitació, custòdia i publicació d’Ordenances i Reglaments Municipals de naturalesa 
orgànica o general, que va centralitzar en la Secretaria General la custòdia dels 
expedients originals d’Ordenances i Reglaments Municipals de naturalesa no fiscal, i 
la tramitació de la seva aprovació i modificació, i amb posterioritat la Circular núm. 
2/2009, de 7 de maig, sobre tramitació, custòdia i publicació dels Reglaments 
Reguladors dels Serveis Públics Municipals, segons la qual correspon al departament 
gestor, no sols promoure la seva modificació, sinó també gestionar la tramitació 
corresponent fins la seva entrada en vigor. 
 
Atès que tal i com es desprèn de l’informe d’Assessoria Jurídica número 60/2008, de 6 
d’octubre, a partir d’aquesta centralització i per raons de seguretat jurídica es va 
valorar la necessitat d’iniciar un procés d’estudi de la normativa vigent, a efectes de 
depurar, mitjançant la seva derogació o, en el seu cas, actualització, totes aquelles 
Ordenances i Reglaments que així ho requerissin, el qual va finalitzar amb l’acord de 
Ple de data 30 octubre de 2008 en el qual es va fer constatar fefaentment el nombre, 
denominació i text exacte de les disposicions municipals de caràcter general que es 
troben vigents i es va derogar o actualitzar aquelles Ordenances i Reglaments que es 
puguin considerar obsolets. 
 
Conseqüentment, i per mantenir actualitzada aquesta normativa municipal, ara s’ha 
de proposar la modificació del Reglament de la Caixa Municipal de Garanties i 
Dipòsits de Cornellà de Llobregat, en el sentit de suprimir l’apartat a) de l’article 5.1. 
que textualment diu : 
 
“a) Dipòsits excepcionalment constituïts per particulars a favor d'altres particulars, 

en tant els mateixos tinguin relació amb l'activitat municipal,” 
 
El President de la Comissió Informativa de l’Àrea d’Economia i Interior, vist l’informe 
núm. 31/2014, de 19 de febrer, emès per l’Assessoria Jurídica i l’informes de 12 de 
febrer de 2014 de la Tresoreria municipal, proposa al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 

 
Primer.- Aprovar inicialment la modificació del Reglament de la Caixa Municipal de 
Garanties i Dipòsits de Cornellà de Llobregat, en els següents termes: 
 
Article 5. Modalitats dels dipòsits 
 
1. Podran constituir-se en la Caixa Municipal de Garanties i Dipòsits, en els termes 

del present reglament les següents modalitats de dipòsits: 
 

a. Dipòsits constituïts per les administracions públiques, inclòs aquest 
Ajuntament, a favor de particulars. 

 
b. Dipòsits constituïts per particulars a disposició d’aquesta Administració pública. 
 
c. Dipòsits constituïts per aquesta Administració Pública a disposició de si 

mateixa, d’altres administracions públiques, així com dels seus organismes 
autònoms, societats privades municipals o ens de qualsevol tipus vinculades a 
les mateixes. 

 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient de modificació del Reglament de la Caixa Municipal de 
Garanties i Dipòsits de Cornellà de Llobregat a informació pública i audiència als 
interessats, per un termini de trenta dies, a efectes de reclamacions i suggeriments, 
mitjançant la inserció del corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província, al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en un diari dels de major difusió de la 
Província i al Tauler d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense 
haver-se presentat cap reclamació ni suggeriment, s'entendrà aprovat 
definitivament, sense necessitat de nou acord. 
 
Tercer.- Aprovada definitivament la modificació del Reglament de la Caixa Municipal 
de Garanties i Dipòsits de Cornellà de Llobregat, es publicarà el corresponent edicte 
en el Butlletí Oficial de la Província anunciant la seva aprovació i el seu text íntegre, 
entrant en vigor un cop transcorreguts quinze dies a partir d’aquesta publicació. 
 
Així mateix, tant al Taulell d'Anuncis de la Corporació, com al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya i al Butlletí d'Informació Municipal, s’inserirà el 
corresponent Edicte anunciant la referència del Butlletí Oficial de la Província en el 
que s'hagi publicat l’edicte anterior. 
 
Tan aviat entri en vigor aquesta modificació del Reglament de la Caixa Municipal de 
Garanties i Dipòsits de Cornellà de Llobregat s’incorporarà el text actualitzat del nou 
Reglament en l’Intranet municipal i en la pàgina Web de l’Ajuntament, pel seu 
coneixement i consulta pels diferents Departaments municipals i per tota la 
ciutadania. 
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Quart.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a la Generalitat de 
Catalunya, als efectes previstos a l’article 65.3 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies següents a la seva aprovació 
definitiva. 
 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
El que proposem és suprimir l’apartat a) de l’Article 5.1, que el que diu és que 
els dipòsits que excepcionalment es constitueixin per particulars a favor 
d’altres particulars, a partir d’ara no es podran fer. Per això el que proposem 
és suprimir aquest punt a) de l’Article 5. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Únicament preguntar el motiu, és a dir, per què es suprimeix aquest article?, 
per què es canvia?, si és perquè no es feia habitualment, i era un servei que es 
prestava poc. La motivació de per què. 
 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
De fet, aquest servei no s’ha fet mai, i el perquè es fa ho té vostè en l’Informe 
i en l’acord, i ho diré ara perquè ho sàpiga tothom. 
 
I és que per raons de seguretat jurídica es va valorar la necessitat d’iniciar un 
procés d’estudi de tota la normativa a efectes de depurar mitjançant la 
derogació o en aquest cas l’actualització, de totes aquelles Ordenances i 
Reglaments que així ho requereixin. 
 
El que fem en aquest cas, és que hem vist que això no té raó de ser i per això 
ho proposem. 
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Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
En el fons és normal que cap ciutadà sapiguem que podríem anar a 
l’Ajuntament a fer un dipòsit. Mai se’ns ocorreria. No per altra cosa. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE POLÍTICA TERRITORIAL I 
SEGURETAT  
 
 
Punt sisè.- Deixar sense efecte l’establert a l’apartat setè de l’acord plenari 
de 26 de juliol de 2002, mitjançant el qual s’aprovava definitivament 
l’ordenança municipal reguladora de les activitats i instal·lacions de 
radiocomunicació 
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Deixar sense efecte apartat 
setè de l’acord plenari de  
26-07-02, Ordenança radio- 
comunicació. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist que l’apartat setè de l’acord plenari de 26 de juliol de 2002, mitjançant el qual 
s’aprovava definitivament l’ordenança municipal reguladora de les activitats i 
instal·lacions de radiocomunicació, fixava textualment: 
 
“Encarregar a una entitat ambiental de control, cada any i mig, a comptar des de 
l’aprovació definitiva de l’Ordenança municipal Reguladora de les activitats i 
instal·lacions de radiocomunicació, un estudi sobre el nivell d’exposició a emissions 
radioelèctriques en les àrees properes a les instal·lacions de telefonia mòbil al 
municipi. 
 
Aquest controls es realitzaran mentre i quan no es disposin d’aparells que permetin el 
mesurament continu dels camps magnètics.” 
 
Vist que la Generalitat de Catalunya, el Centre de Telecomunicacions i Tecnologies de 
la Informació, i Localret van signar a l’any 2005, un conveni de col·laboració per a la 
implantació de la xarxa “Sistema de Monitoratge de Radiofreqüència” (xarxa SMFR). 
 
Vist que la xarxa SMRF es la xarxa d’equips de monitoratge de mesura del nivell de 
camp electromagnètic provinent de les estacions de telefonia mòbil; i que 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat col·labora en aquesta xarxa, havent permès la 
instal·lació de dos equips de monitoratge continu, un ubicat al sostre del CEIP Els Pins, 
des del 7 de novembre de 2005 i l’altre al sostre de la Biblioteca Central Garcia Nieto, 
des del 28 de juny de 2010. 
 
Vist que a l’any 2010 es va crear el projecte de la Governança Radioelèctrica que te 
com objectiu coordinar les polítiques en matèria de comunicacions electròniques i del 
medi ambient de la Generalitat de Catalunya, i que la xarxa SMRF està inclosa dins 
del projecte esmentat. 
 
Vist que dins d’aquest projecte s’han adquirit cinquanta equips portàtils de mesura 
del camp electromagnètic; i que es voluntat de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
participar, amb la sol·licitud de cessió d’un equip portàtil per poder realitzar 
mesuraments en totes les estacions de telefonia mòbil de la Ciutat; podent aquells 
ciutadans que ho desitgin sol·licitar que es realitzin mediacions al seu domicili.  
 
Vist que per tot l’exposat en els paràgrafs anteriors, a l’actualitat hi ha a l’abast 
d’aquest Ajuntament, suficients elements per a efectuar mesuraments de les  
emissions radioelèctriques de les instal·lacions de telefonia mòbil al municipi, sense 
haver d’encarregar estudis periòdics. 
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Vist l’informe emès al respecte per Directora d’Activitats i d’Ordenances Cíviques. 
 
Per tot això, el President de la Comissió Informativa de Política Territorial i Seguretat, 
proposa al Ple, l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
Únic.- Deixar sense efecte l’establert a l’apartat setè de l’acord plenari de 26 de juliol 
de 2002, mitjançant el qual s’aprovava definitivament l’ordenança municipal 
reguladora de les activitats i instal·lacions de radiocomunicació, pel motius expressats 
en la part expositiva del present acord. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la Comissió Informativa 
de Política Territorial i Seguretat  
 
Aquest apartat el que deia és que cada divuit mesos s’havia d’encarregar o 
contractar una empresa que fes una valoració de totes les antenes de 
telefonia mòbil que teníem a la ciutat. Havia dos que tenien ja un comptador 
per a dir que estaven bé, per tant de la resta. 
 
Ara els mitjans tècnics han canviat molt i ja no fa falta fer-ho cada divuit 
mesos i contractar una empresa, sinó que per mitjà d’un conveni la 
Generalitat ens ha donat un aparell per a que nosaltres mateixos puguem fer 
aquests mesuraments. 
 
A partir d’aquí, el que farem amb els tècnics municipals i aquell aparell que 
ens ha cedit la Generalitat, és fer cada sis mesos aquestes comprovacions i 
així ens estalviarem quinze mil euros, que és el cost de contractar a l’empresa 
cada vuit mesos. 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Tan sols manifestar que el tema de les antenes ha sigut un dels temes que 
malauradament ha anat a menys. Ja sabem que històricament en aquesta 
ciutat era un motiu de molta preocupació per molts ciutadans, tant dels que 
vivien a prop com dels que no vivien a prop. I hem vist com amb el pas del 
temps aquesta preocupació ha anat minvant i, en tot cas, que aquest estalvi 
que suposa per a la ciutat, aquests diners siguin ben destinats. 
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Senyor Sergio Gómez Márquez, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Nosaltres el que valorem positivament és que es continuïn fent els 
mesuraments de les antenes i el que es facin cada sis mesos en comptes de 
cada divuit mesos, i si a més hi ha un estalvi de l’Ajuntament, molt millor, que 
ara podrem fer nosaltres els mesuraments als llocs on ens vagi millor. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Punt setè.- Aprovar el Text Refós del Pla de millora urbana de la regulació 
volumètrica de la zona 18t-5, a la cruïlla de la carretera d’Esplugues i el 
carrer Sabina Mitjavila. 
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Aprovar Text Refós Pla  
Millora Urbana zona 18t-5. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’expedient del Pla de millora urbana de la zona 18t-5, a la cruïlla de la carretera 
d’Esplugues i el carrer Sabina Mitjavila, de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’arquitecte Ricard Casademont Altimira, en qualitat de Gerent de planificació i gestió 
urbanística de l’Empresa Municipal Promoció Social, Urbana i Econòmica de Cornellà 
de Llobregat, S.A., Procornellà, S.A. 
 
Vist l’acord plenari de data 25 d’octubre de 2012, pel qual s’aprova provisionalment 
l’esmentat Pla de Millora Urbana, que va ser remès a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona per a tramitar la seva aprovació definitiva. 
 
Vista la resolució de la Comissió Territorial d’Urbanisme de data 30 de gener de 2012, 
que aprova definitivament l’esmentat pla de millora, si bé supedita la seva publicació 
i executivitat a la redacció de les següents prescripcions: 
 
“1.1. Cal que, en cas de mantenir la proposta en els termes del present document, la 
planta amb façana al pati anglès tingui consideració de Planta Baixa (PB), d’acord 
amb l’article 226 del PGM. Altrament, cal fer les modificacions necessàries per tal que 
tingui consideració de planta soterrani d’acord amb el PGM i d’acord amb l’ordenació 
de l’edificació confrontada, i limitar el usos de la superfície de la planta soterrani 
vinculada a la PB als de magatzem, en coherència amb l’acord de la comissió 
Territorial d’Urbanisme de Barcelona de 16 de juny de 2011, si s’escau. 
 
1.2. Cal aportar el planejament vigent refós i dibuixar les propostes sobre una base en 
la qual hi hagi l’edifici existent, així com mantenir una separació mínima d’1 m al límit 
est amb el sòl privat per tal de poder obrir finestres”. 
 
Vist l’informe de l’Assessora Jurídica d’Acció Territorial i Habitatge de 5 de febrer de 
2014, obrant a l’expedient. 
 
Vist l’informe de la Directora d’Acció Territorial i Habitatge de 3 de febrer de 2014, 
que es transcriu en la seva part necessària: 
 
“L'expedient de text refós en tràmit, incorpora les determinacions de l’acord de la 
Comissió Territorial d’urbanisme de Barcelona, en concret: 
 
a) Tot mantenint la dues propostes en funció de la ubicació de la planta baixa 

(confrontada al pati anglès o a nivell de carrer), es regula normativament les tres 
alternatives d’ordenació volumètrica en funció de la ubicació de la planta baixa, 
d’acord a l’establert a l’article226 de les NNUU del PGM, a més de les condicions 
paramètriques del talús. Per tant, el nombre de plantes i alçada de l’edificació es 
modifica per cadascuna de les variants, en tant que es prenen aquests paràmetres 
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des de la planta que te consideració de planta baixa. Per altre part, es condicionen 
els usos de la planta soterrani, tal i com estableixen les NNUU de l’edificació veïna, 
lligats a l’activitat de planta baixa, amb destí a magatzem. La planta 
semisoterrani de les variants a) te la condició de PB en aquell tram confrontat al 
patí Inglés, i per tant computa a efecte d’edificabilitat en el 50% de la seva planta. 

 
b) Es completa la memòria del PMU amb els diversos plans aprovats a l’entorn i es 

modifica el plànol 0.1 tot refonent el planejament vigent de l’entorn. També es 
completa el planiol 0.2  amb l’ordenació final de l’edificació i urbanització de 
l’entorn. 

 
c) S’incorpora, a totes les alternatives i variants d’ordenació, la retirada d’1m del pla 

de façana del nou volum a fi de garantir l’obertura de vistes al separar-se del predi 
veí. 

 
Les prescripcions introduïdes, en el present Text refós, en compliment de les 
determinacions de la Comissió no suposen modificació substancial de les 
determinacions contingudes en el document aprovat provisionalment per 
l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat, ja que per un costat es tracta de prescripcions 
en compliment de la normativa vigent, i per altra concrecions de detall a la 
documentació gràfica i escrita aprovada, per tal de clarificar l’ordenació 
volumètrica”. 
 
Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, en els seus articles 52.2, 
sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114 en relació a l’adopció d’acords 
municipals. 
 
Per tot això el President de la Comissió Informativa de Política Territorial i Seguretat, 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents:  
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar el “Text refós del Pla de millora urbana de la regulació volumètrica 
de la zona 18t-5, a la cruïlla de la carretera d’Esplugues i el carrer Sabina Mitjavila, de 
Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard Casademont Altimira, en 
qualitat de Gerent de planificació i gestió urbanística de l’Empresa Municipal de 
Promoció Social, Urbana i Econòmica de Cornellà de Llobregat, S.A., Promocornellà, 
S.A. 
 
Segon.- Trametre l’esmentat Text Refós a la Comissió Territorial d’Urbanisme de 
Barcelona per continuar amb la tramitació i publicació de l’aprovació definitiva del 
pla de millora. 
 
Tercer.- Notificar el present acord al promotor de l’expedient pel seu coneixement i 
efectes. 
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... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la Comissió Informativa 
de Política Territorial i Seguretat  
 
Això és l’antic Allenrok, que està al costat de la benzinera de la carretera 
d’Esplugues. Allà es va fer un Pla de Millora Urbana que permetia fer planta 
baixa i dos pisos, tres pisos perdó, i el que ells plantejaven en aquest Pla de 
Millora era que la planta subterrània, la primera planta subterrània podien 
també fer activitat. 
 
El Text Refós el que planteja és que, si la planta subterrània primera es dedica 
a activitat i no a aparcament, solament es pot fer planta baixa i dos. I el 
propietari, quan demani la llicència, pot agafar una cosa o l’altra. Per tant, o 
fer el primer soterrani com a activitat i per tant solament fer dos plantes o 
deixar-lo com a soterrani i fer tres plantes. Simplement això. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Punt vuitè.- Aprovar el Text Refós de la Modificació i transcripció a escala 
1.1000 del PGM-76 als barris Almeda, Famades, Solanes i Est. 

Aprovar Text Refós barris 
Almeda, Famades, Solanes 
i Est. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’expedient de Modificació i transcripció a escala 1.1000 del PGM-76 als barris 
Almeda, Famades, Solanes i Est, al municipi de Cornellà de Llobregat, d’iniciativa 
pública i redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altimira. 
 
Vist l’acord plenari de data 25 d’octubre de 2012, pel qual es va aprovar 
provisionalment l’esmentada Modificació del PGM, que va ser tramesa a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de Barcelona per a tramitar la seva aprovació definitiva. 
 
Vist que la resolució de la Comissió Territorial d’Urbanisme de data 24 d’abril de 
2013, va suspendre el tràmit d’aprovació definitiva de l’esmentada modificació, 
supeditant-la a la redacció d’un text refós que contemplés les següents prescripcions: 
 
“- 1.1 Cal aportar el refós del planejament identificant el conjunt deis documents 

vigents, els ajustos que implica o precisa la transcripció, enumerant-los, i valorant 
aquelles diferencies que no es poden considerar ajustos i que en conseqüència, 
han de ser tractades com a modificacions de PGM. Així mateix, cal considerar com 
a informatius els plànols en el quals es refonen les ordenacions, refondre-hi també 
els estudis de detall i corregir els plànols 1.2 de zonificació i 2.1 d'ordenació. 

 
- 1.2 Cal descriure, justificar i o bé corregir o bé tractar com a modificació els canvis 

de qualificació respecte del planejament vigent i com mínim, les descrites en 
l'apartat de valoració d'aquest acord. 

 
- 1.3 Cal aportar un llistat deis ajustes i un de les modificacions dels sistemes 

d'espais lliures i equipaments proposats, i valorar en conjunt el manteniment de la 
quantitat i qualitat d'aquests sistemes que es proposa modificar. 
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- 1.4 Cal corregir la regulació deis usos industrials de l'art. 3 i el quadre 1 d'acord 
amb l'establert en l'apartat valoratiu de !'informe i sol·licitar els informes 
sectorials assenyalats, si és procedent. 

 
- 1.5 En referència als usos recreatius, cal completar la memòria del document amb 

els antecedents descrits en l'apartat de valoració d'aquest acord, i altres que hi 
pugui haver, i aportar una justificació jurídica de la proposta. 

 
- 1.6 Cal replantejar l’àmbit d'admissió de l'ús recreatiu, regular-lo mitjançant 

condicions objectives i completar la memòria de la proposta del document 
incloent-hi la justificació dels annexes, i completant-la amb la resta de criteris que 
justifiquin la proposta (mobilitat, proximitat als sòls residencials, etc). 

 
- 1.7 Cal establir el tipus de locals admesos o no d'acord amb l'annex 1 del 

reglament d'espectacles, tot concretant que les llicencies i autoritzacions estaran 
subjectes a la regulació sectorial vigent en matèria d'espectacles, i en tot cas, 
establir, si és procedent, mesures extraordinàries de regulació d'aquests usos, 
suprimint la resta d'aspectes. 

 
- 1.8 Cal aclarir quines determinacions del Pla especial d'usos vigent es mantenen i 

quines no, i justificar la proposta aportada també en base a aquest planejament 
vigent. 

 
- 1.9 Cal sol·licitar informe al Consell assessor d'espectacles' públics i d'activitats 

recreatives de la Direcció General d’Administració i Seguretat del Departament 
d'lnterior en referència a la proposta de regulació dels usos recreatius i en concret, 
en referència a la prohibició deis establiments singulars. També cal sol·licitar 
informe a la Subdirecció General de Seguretat Industrial de la Direcció General 
d'Energia, Mines i Seguretat Industrial.” 

 
 
Vist l’informe de la Directora d’Acció Territorial i Habitatge d’11 de febrer de 2014, 
que es transcriu en la seva part necessària: 
 
“3. El document del Text Refós de la Modificació i transcripció a escala 1.100 del Pla 

general metropolità als barris Almeda, Famades, Solanes i Est de Cornellà de 
Llobregat, en tràmit, incorpora les prescripcions de la Comissió Territorial 
d’Urbanisme, concretament: 

 
 En relació al refós del planejament (punt 1.1 de l’acord), l’expedient defineix 

clarament els àmbits on es produeixen modificacions de planejament d’aquells 
que no i per tant es deixa clar on s’ha tramitat el document com a MPGM i on 
no, i s’incorporen a les NNUU de la MPGM dos articles: Art.3 (NB) Cartografia 
(en compliment de la Disposició addicional cinquena del Reglament de la Llei 
d’Urbanisme, en el qual s’estableix que en la elaboració dels diferents 
instruments urbanístics s’ha d’utilitzar cartografia oficial a Catalunya, d’acord 
amb allò establert en la Llei 16/2005, de 27 de desembre, de la informació 
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geogràfica i de d’Institut cartogràfic de Catalunya; el present document de 
planejament transcriu el planejament vigent a escala 1.1000 sobre el darrer vol 
elaborat per l’AMB en coordinació amb l’ICC), i Art. 4 (NB) Valor Normatiu de la 
Transcripció (El present document delimita els àmbits subjectes de modificació 
del Pla General. Per la resta dels àmbits la transcripció te valor informatiu. En 
aquest sentit, en cas d’incoherència entre la transcripció i el planejament 
d’origen prevaldre el darrer). Per altre part, s’elimina de l’expedient, la sèrie 02 
de plànols d’ordenació, ja que en el PAUM que l’ajuntament està tramitant, on 
es refonen les determinacions del planejament, incorpora les figures de 
planejament derivat i dels Estudis de Detall.  

 
 En relació a les justificacions dels àmbits de transcripció de planejament (punt 

1.2 de l’acord), l’expedient, en tràmit, transcriu el planejament vigent a escala 
1.1000 sobre el darrer vol elaborat per l’AMB en coordinació amb l’Institut 
Cartogràfic de Catalunya, on llevat els àmbit on es produeix alguna modificació 
de planejament (àmbit1: equipaments carrer energia; àmbit 2: escola bressol 
Camp de l’Empedrat; àmbit 3: carrer Rio Rosas; i àmbit 4: estació FFCC Almeda) 
la transcripció té un valor informatiu; Ara be, tot i que l’expedient deixa clar el 
caràcter informatiu de la transcripció, es justifiquen i valoren el petits ajustos 
realitzats (inferiors al 5%) de l’àmbit (espais lliures al voltant de l’escola 
Martinet, i la illeta de zona verda situada entre l’avinguda del Carrilet i 
l’avinguda de la Fama) que no es consideren modificacions, així con les 
alineacions dels carrers, d’acord amb els projectes d’urbanització realitzats i els 
ajustos del pas d’escala. Per altre part, en relació a la reserva viaria a l’entorn 
de l’avinguda Maresme, es manté el planejament vigent, i serà en la refosa del 
planejament vigent inclosa en la MPGM i PAUM, en tràmit, que se incorporarà 
com a àmbit de modificació (amb el conseqüent informe de l’organisme 
competent), en el qual es reflectirà l’obra realment executada, i per tant no es 
considera necessari, en aquest expedient, l’informe de Carreteres, ja que en 
l’àmbit no es preveu cap modificació 

 
 En relació els ajustos i modificacions de sistemes d’espais lliures (punt 1.3 de 

l’acord), es completa el document amb un apartat específic de valoració 
quantitativa i qualitativa de les variacions (Tomo I: apartat 8.5 Justificació 
quantitativa i qualitativa de la Modificacions de sistema d’espais lliures). 

 
 En relació a la regulació dels usos industrials (punt 1.4 de l’acord), s’afegeix un 

apartat nou a al Tomo I: apartat 3.5 (anàlisis de les noves activitats productives 
en el sòl industrial), on es justifica un a un cadascú dels epígrafs de l’apartat 
valoratiu de l’acord de la CUB, resultant que urbanísticament cadascú dels usos 
encaixa dins dels límits establerts per la NNUU del PGM vigent i per tant no es 
procedent l’informe sectorial. A més, s’afegeixen usos nous (amb exemples) en 
relació als previstos a l’any 1976 que tenen cabuda de forma exclusiva en àrees 
industrials, tant per ser incompatibles amb l’ús residencial con pel fet que 
corresponen a activitats productives de serveis: usos recreatius en àmbits 
concrets de la ciutat, educatiu vinculats a l’activitat formativa, i religiós en un 
àmbit delimitat proper al teixit residencial). Aquests usos, definits en les 
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categories, s’inclouen de forma justificada en les àrees qualificades com a zona 
22ª. 

 
 En relació als usos recreatius (punt. 1.5 de l’acord), es complementa l’informe 

jurídic, afegint un apartat (9.6 Justificació jurídica deixada pel seguit de 
processos jurisdiccionals), a més d’ampliar el contingut del interès públic de la 
modificació. A més es completen les conclusions que fan referència al model 
territorial industrial a mantenir al punt 8.3: Normativa Zona industrial (Clau 
22a1) que implica una modificació. Per altre part, s’ordenen els estudis tècnics 
de la memòria, tot mantenint el seu contingut, atesa la seva gran extensió en 
forma de toms. 

 
 En relació a l’àmbit d’admissió de l’ús recreatiu (punt 1.6 de l’acord). L’estudi 

del teixit industrial, realitzat en el punt 13 de la memòria, analitza el 
Reglament sectorial, i defineix els àmbits susceptibles d’implantar activitats 
recreatives: àrees delimitades en color vermell en el plànol 1 (“Àmbits aptes per 
a la implantació d’establiments d’activitats recreatives segons la normativa 
sectorial vigent”) del punt 8.3 de la memòria. A partir d’un anàlisis territorial, 
parcel·lari, del règim d’usos i de l’activitat productiva realitzat en el punt 13 de 
la present modificació s’ha reestudiat l’àmbit màxim que la legislació territorial 
admet, excloent els terrenys que bé per la dimensió de la parcel·la, eixos 
terciaris o característiques del teixit industrial no es consideren adients des de 
un punt de vista municipal per possibilitar l’ús recreatiu, i s’estableix que 
aquest ús només es pot implantar en ares de naus petites fora dels eixos de 
centralitat del municipi, tal i com es defineix al plànol 7: àmbit d’activitats 
recreatives previstes en la zona 22a1, on es delimiten el àmbits on es poden 
implantar activitats recreatives mitjançant llicència amb les limitacions de la 
pròpia normativa sectorial. No obstant això, es considera adequat admetre 
ampliar les activitats recreatives previstes en la zona 22a1 en aquelles zones de 
naus petites sempre i quant es garanteixi el manteniment del teixit industrial, i 
per tant es localitzi en naus inferiors als 1000 m2 sense espais comuns amb la 
resta de naus i resti garantida la reserva d’aparcament i l’accessibilitat tant de 
transport rodat com de transport públic. Aquesta opció ha d’anar vinculada a 
la redacció d’un Pla especial. Per altre, el text refós ordena el document amb 
toms, en compte d’annexes, però es mantenen les conclusions de cada estudi, i 
no es considera adequat modificar, resumir o refondre-les en tant constitueixen 
per si sols elements de reflexió sectorials basats en criteris tècnics on s’estudia 
de forma precisa la implantació en base al teixit residencial. Pel que fa als 
establiments de regim especial, es complementa la justificació (punts 13, 14 i 
15 de la Memòria) per la qual no es considera adequat l’aplicació de 
l’excepcionalitat fixada per la legislació vigent en tot el municipi de Cornellà. 

 
 En relació al Reglament d’espectacles (apartat 1.7 de l’acord). Tal i com 

s’especifica a l’apartat 1.9, i d’acord amb l’informe emès per la direcció General 
d’espectacles Públics i Activitats Recreatives, la competència és municipal, i per 
tant no és necessari, demanar informes previs a la sol·licitud de la corresponent 
llicència. 
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 Sobre les determinacions del PE d’usos municipal (apartat1.8 de l’acord). Es 
manté la vigència del PE d’usos, ja que no genera ni incoherències ni 
incompatibilitats amb la nova proposta normativa d’usos. 

 
 Sobre els informes a recaptar (apartat 1.9 de l’acord). El document d’acord a 

les prescripcions de la CUTB, es sotmet a informe del Consell assessor 
d’espectacles públics i d’activitats recreatives de la direcció General 
d’Administració i Seguretat del Departament d’Interior en referència a la 
proposta de la regulació dels usos recreatius. També es demana Informe a la 
Subdirecció General de Seguretat Industrial de la direcció General d’Energia, 
Mines i Seguretat Industrial. En data 2 de desembre de 2013, la Direcció 
General d’Espectacles Públics i Activitats Recreatives, ha emès informe en el 
qual especifica que la suspensió de l’acord de la CUTB no queda vinculada a la 
incorporació del citat informe, atès que la normativa en matèria d’espectacles 
públics i activitats recreatives, reconeix que son les normes municipals les 
competents en matèries urbanístiques. El informe demanat a la Subdirecció 
General de Seguretat Industrial de la direcció General de Mines i Seguretat 
Industrial, en el marc de la MPGM i PAUM en tramitació, en relació a l’activitat 
de Barcelonesa de Drogues implantada, estableix que dins de l’àmbit delimitat 
en el plànol, que s’adjunta, cal prohibir la nova implantació d’elements molt 
vulnerables o vulnerables definits en la instrucció 8/20076 SIE de la normativa 
SDGI. 

 
4. Les prescripcions introduïdes, en el Text refós, en compliment de la resolució de la 

Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, son de detall (completen i 
justifiquen el contingut del document), ja que no suposen modificacions 
substancials de les determinacions contingudes en el document aprovat 
provisionalment per l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 

 
L’expedient de Text refós de Modificació i transcripció a escala 1.1000 del PGM-76 als 
barris Almeda, Famades, Solanes i Est, al municipi de Cornellà de Llobregat, redactat 
per l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, d’acord al Pla General Metropolità, al 
Reglament de la Llei d’Urbanisme (Decret 305/2006) i al Decret Legislatiu 1/2010, de 
3 d’agost, pel qual s’aprova l Text refós de la Llei d’urbanisme, està complert. Per 
tant, es pot procedir a la seva aprovació pel Ple.” 
 
Vist l’informe de l’Assessora Jurídica d’Acció Territorial i Habitatge d’11 de febrer de 
2014. 
 
“Pel que fa a la incidència dels diferents processos jurisdiccionals, la memòria 
incorpora un apartat 9.6 en el que analitza la situació derivada de les sentències 
número 179, de 7 de maig de 2010, dictada pel Jutjat contenciós administratiu núm. 
13 de Barcelona, i la posterior Sentència 578/2012, de 19 de juliol de 2012, de la 
secció tercera de la Sala del Contenciós Administratiu del TSJC i ho posa en relació 
amb el fet que en el decurs dels procediments judicials es va produir l’aprovació de la 
Llei 11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa d’espectacles públics i les 
activitats recreatives.  
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La modificació de PGM proposada pretén donar compliment a la nova regulació i 
acota uns àmbits suficientment allunyats del nucli residencial de l’Hospitalet, que 
permet continuar exercint les activitats recreatives autoritzades i judicialment 
confirmades, sense entrar en contradicció amb la nova regulació. La nova regulació 
abandona els criteris d’implantació d’activitats vinculades al personal de les empreses 
de la zona (article 311.1.7è) essent un concepte obsolet en tant que els processos  
industrials i les grans activitats a què es refereix ja han desaparegut de les ciutats, i és 
difícil de concretar en el teixit industrial actual. A tal efecte, les NNUU de la MPGM 
mantenen els usos generals de la zona industrial fixades per les NNUU del PGM i 
concreten les activitats que s’inclouen; pel que fa a les activitats recreatives, inclou els 
usos i activitats admesos per les condicions generals de la legislació sectorial vigent. 
Fora dels àmbits on s’admet l’ús recreatiu, s’admeten els usos del PGM i les activitats 
vinculades en base a la legislació sectorial vigent. 
 
Alhora, i malgrat haver estat revocada per la sentència del TSJC, s’assumeix amb la 
modificació proposada l’interès general apuntat per la sentència 179, de 7 de maig de 
2010, que recomanava el desplaçament de discoteques i sales de festes a llocs 
allunyats dels nuclis de població, adaptant prèvia i convenientment el planejament 
urbanístic.” 
 
Vist, en relació al procediment d’aprovació, els articles 76, 85 i 96 i següents del 
Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
d’Urbanisme de Catalunya, d’acord amb el nou redactat de la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer que l’ha modificat; i, en relació a les competències per a l’adopció d’aquest 
acord, l’article 52.2 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya i 114.3 en relació a 
l’adopció pel Ple d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria absoluta del 
número legal dels membres de la Corporació. 
 
Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, en els seus articles 52.2, 
sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en relació a l’adopció d’acords que 
requereixen el vot favorable de la majoria absoluta del número legal dels membres de 
la Corporació. 
 
Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar el Text refós de la Modificació i transcripció a escala 1.1000 del 
PGM-76 als barris Almeda, Famades, Solanes i Est, de Cornellà de Llobregat, redactat 
per l’arquitecte Ricard Casademont Altimira, en qualitat de Gerent de planificació i 
gestió urbanística de l’Empresa Municipal de Promoció Social, Urbana i Econòmica de 
Cornellà de Llobregat, S.A., Promocornellà, S.A. 
 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 39

 
Segon.- Trametre l’esmentat Text Refós a la Comissió Territorial d’Urbanisme de 
Barcelona per a la seva aprovació definitiva. 
 
Tercer.- Notificar el present acord al promotor de l’expedient pel seu coneixement i 
efectes. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la Comissió Informativa 
de Política Territorial i Seguretat  
 
Això és una cosa que sembla molt petita per l’enunciat, però és una cosa molt 
important perquè el que fem és posar els nostres polígons industrials en 
aquesta zona a l’alçada del segle XXI. 
 
Per tant, a partir d’aquest moment les indústries d’allà deixaran de classificar-
se per quilowatts de potència i passaran a ser considerades per l’epígraf que 
tenen. Per posar un exemple, en aquest moment al polígon industrial hi han 
activitats que no es podrien posar i en aquest moment, al segle XXI, es poden 
considerar empreses. Si hi ha gent que fan programes informàtics, en aquest 
moment com no tenia cavall de potència suficient, no es considerava 
indústria, a partir d’aquesta aprovació serien indústries i podrien estar al 
polígon industrial.  
 
Una altra de les coses que regula és el tema de Centres d’Ensenyament. Fins 
ara, al nostre polígon industrial no es podia posar un centre d’ensenyament si 
no era en una zona d’equipaments. En aquest moment els Centres 
d’Ensenyament que tinguin que veure amb l’activitat industrial, una FP o 
algun tipus de treball d’escola que faci temes d’indústria, es podrà posar en 
una zona industrial sense que sigui un tema d’equipaments. 
 
També regula que els centres de culte es puguin posar dintre del polígon 
industrial sempre i quan siguin confrontants amb els habitatges. I també 
regula i adapta el tema de les discoteques a la Llei actual. 
 
Per tant és això, una modernització de tot el tema de les activitats dintre del 
nostre polígon industrial. 
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Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Ja deu fer un any i mig que vam tenir el debat sobre aquesta transcripció a 
escala 1.1000, que recordem que aquest punt se’ns venia com passar d’una 
escala més gran a una més petita, perquè hi havien indrets del barri d’Almeda, 
Solanes-Famades, que no quedaven del tot clar, i que era una mera 
transcripció quan realment acabava tenint coses molt més importants i coses 
tant positives com negatives. 
 
Pel que fa a les parts positives, ja las ha anomenat el Tinent d’Alcalde. El que 
tenim molt clar és que, òbviament, això el que implica és una transformació 
del teixit industrial que tenim a Almeda a un teixit industrial de dia d’avui. És a 
dir, ja sabem que la indústria que podia haver-hi al barri fa trenta o quaranta 
anys no té res a veure amb la indústria que podem tenir avui a la ciutat. I per 
tant el que fem és una adequació de les possibilitats que pot tenir el polígon. 
 
Una adequació en ple segle XXI, una adequació en moments on les dificultats 
econòmiques impliquen que l’Administració ha de ser capaç de guanyar 
agilitat, perquè en el moment que hi hagi algun negoci que es vulgui implantar 
que algú vulgui implantar i canviar aquella nau que abans es podia dedicar a la 
construcció de maquinaria, a la construcció de peces, si a dia d’avui aquesta 
nau es dedica a fer apps pels telèfons mòbils, es dedica a qualsevol ús que 
potser fa uns anys ens era impensable, doncs que aquesta facilitat hi acabi 
sent. És un dels principals punts importants que té aquesta modificació. 
 
Tot i això també hi han temes pendents que nosaltres dèiem ara fa uns quants 
mesos, quan pel tema famós de les discoteques vam fer esment que aquí 
s’havia actuat amb rapidesa, que s’intentava tapar altres coses i el que sí hem 
acabat veiem és que les apreciacions que fa la Comissió Territorial 
d’Urbanisme, quasi bé totes van en la direcció d’intentar adequar els usos que 
estem donant al polígon respecte a les discoteques. Un tema passat sempre 
molt per sobre però que en aquest cas la Comissió d’Urbanisme si que hi posa 
molt esment.  
 
Recordem ara que farà aquest mesos que aquest Grup Municipal denunciava 
que ja sabem que a l’hora de fer aquest Pla s’ha d’acompanyar de diferents 
estudis d’impacte acústic, estudis econòmics, estudis ambientals i fèiem 
referència a aquell estudi d’impacte acústic de les discoteques de Famades. 
Recordem que tenim una zona residencial al davant, que aquell estudi que es 
feia –si no recordo malament- un nou o deu de gener, que ja sabem que és 
posterior a les dates de Nadal. Temps, època, on la gent no acostuma a sortir 
molt perquè ja ha sortit molt durant l’època de Nadal i immediatament 
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desprès de Reis no sortia. I llavors el que ens trobàvem –recordem- en aquells 
estudis de sonometries, és que estàvem pràcticament al llindar del que 
permetia la Llei.  
 
Doncs, segurament la Comissió d’Urbanisme no deu haver llegit les actes 
d’aquell Ple perquè, segurament també hi hagués posat més èmfasis al que 
vam dir. En tot cas si volem deixar clar, i això si que guanyem, i és com aquest 
tema poc a poc s’acaba solucionant, com aquest tema s’acaba clarificant i 
encara ens queda cert camí per recórrer. 
 
Per tant crec que no hem de tenir por. Aquí hi han dues coses i el que acaba 
havent-hi, i aquell vot en contra que nosaltres portàvem com a Grup Polític 
Municipal, a dia d’avui veiem que tots els canvis que proposa la Comissió 
Territorial d’Urbanisme bona part d’ells van en la direcció que deia aquest 
Grup Polític. Per tant, en tot cas felicitar-los per aquests canvis perquè entre 
tots aconseguim una millora del polígon. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Com molt bé ha dit el Portaveu de Convergència, és un tema del que hem 
parlat, crec que també hem parlat en altres moments almenys de la meva 
trajectòria en aquesta Casa que comença a ser una mica llarga ja. 
 
Estem parlant i estic força d’acord amb el que ha plantejat el Tinent d’Alcalde 
d’una peça d’una decisió important. Segurament és la cosa més important 
que aprovarem avui, probablement sigui de les coses més importants que 
aprovarem avui, perquè en definitiva el que estem fent és intentar adaptar la 
nostra petita ciutat -perquè vivim molta gent però el terme municipal és petit 
i hi ha molta convivència- d’adaptar les possibilitats del nostre terme 
municipal per intentar mantenir l’activitat econòmica de la ciutat, intentar 
atraure alguna activitat econòmica més, amb independència del debat de les 
discoteques que ja l’hem tingut més d’una vegada i que ja sabeu quina és la 
nostra posició.  
 
I creiem que de tot es pot fer un cert equilibri amb bona voluntat, però en tot 
cas del que estem parlant avui és dels polígons industrials que tenim o d’una 
part important d’ells, on malauradament o almenys els que podem anar i 
visitar caminant, com saben els Tinents d’Alcalde que porten els temes i 
l’Alcalde, que cada cop tenim més naus buides.  
 
Al final polígon amb naus, tallers antics i buits, i crec que aquesta és una de les 
preocupacions que hem de tenir, intentar que tornin a estar oberts i que 
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continuïn tenint activitat. En algun cas segurament seria més recomanable 
que els enderroquessin i els tornessin a fer de nous, perquè segurament –com 
molt bé deia el senyor Alcalde- ja no estan ni en el segle XX. Crec que no és un 
problema del segle XXI, hi ha algun taller especialment d’algun carrer 
d’Almeda o algun carrer de Famades que probablement hauria de revisar-se 
amb profunditat. 
 
En tot cas, a on vull anar a parar?. La nostra posició és de vot a favor. Creiem 
que amb aquesta proposta hauria de ser possible fer combinable la poca 
capacitat o la poca història industrial de la nostra ciutat que ens queda, és a 
dir, que intentem mantenir l’activitat industrial, fer-la combinable amb 
l’activitat de serveis i logística que comença a ser majoritària a la ciutat. I fer-
la combinable amb els espais de residència i els espais on viu la gent i on 
passeja la gent. 
 
Creiem que amb això hauria de ser possible fer-ho, i segurament és molt més 
fàcil cosir la ciutat urbanísticament amb una modificació com aquesta que 
amb l’escenari que teníem anteriorment, on algunes peces de la ciutat se’ns 
havien quedat com a zones industrials pures en uns espais on al voltant hi han 
molts habitatges i on la gent passeja i va en bici i va fent diferents coses. Per 
tant, probablement seria raonable que –ja ho hem parlat més d’una vegada- 
que cosissin la ciutat per l’interior i alguna activitat industrial doncs no la 
mantinguéssim en alguns polígons i en algunes zones de la ciutat que 
segurament ja no corresponen. 
 
En definitiva, un vot favorable i intentar sobretot que aquests polígons i naus 
que avui estan buides tornin a estar actives i puguem tenir oferta laboral per 
la gent, que al final tindria que ser la finalitat en aquests moments. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
Primera.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, sol·licitant que no es 
cedeixi el Padró Municipal per a realitzar cap referèndum il·legal. 

Moció PP, no cedir el Padró 
Municipal per cap referèndum 
il·legal. 

MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor Maximiliano 
Palacios Palacios, s’ha presentat la present moció que, una vegada traduïda 
a la llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
L’article 149.1.32 de la Constitució Espanyola estableix que l’Estat té competència 
exclusiva per a autoritzar la convocatòria de consultes populars per via de 
referèndum. 
 
L’article 41 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General 
regula l’accés a les dades censals. L’apartat 2 del citat article estableix que “Queda 
prohibida cualquier información particularizada sobre los datos personales 
contenidos en el censo electoral, a excepción de los que se soliciten por conducto 
judicial.” 
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L’article 139 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General 
estableix que: “Serán castigados con las penas de seis meses a dos años y de multa de 
seis a veinticuatro meses los funcionarios públicos que: Incumplan las normas 
legalmente establecidas para la formación, conservación y exhibición al público del 
censo electoral.” 
 
La Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local estableix al seu 
article 16.3 que “los datos del Padrón Municipal se cederán a otras Administraciones 
Públicas que lo soliciten sin consentimiento previo al afectado solamente cuando les 
sean necesarios para el ejercicio de sus respectivas competencias, y exclusivamente 
para asuntos en los que la residencia o el domicilio sean datos relevantes.” 
 
Una condició que no es compleix en aquest cas perquè la Generalitat no té 
competències per a realitzar la consulta. De fet, el Congrés dels Diputats respondrà en 
els pròxims mesos amb un rotund no a la petició que va aprovar el Parlament de 
Catalunya el passat 16 de gener de 2014, per a què la Generalitat assumeixi aquesta 
competència. 
 
La Llei 23/1998, de 30 de desembre, d’Estadística de Catalunya al seu article estableix 
en el seu article 24: “1. Todas las personas, los órganos y las instituciones que 
intervienen en las operaciones reguladas por esta Ley tienen la obligación de 
mantener el secreto estadístico sobre la información estadística. 2. El deber de 
guardar el secreto estadístico se mantendrá incluso después de que las personas 
obligadas a preservarlo hayan finalizado sus actividades profesionales o su 
vinculación con los órganos que hacen o tienen estadísticas.” 
 
És en aquest sentit i per tot l’exposat, el Grup del Partit Popular en aquest 
Ajuntament, proposa al Ple el següent: 
 

ACORD 
 
Instar a l’Alcalde a no cedir el cens electoral del nostre municipi, en el suposat cas que 
el Govern de la Generalitat el sol·licités per a elaborar el cens de cara al referèndum 
il·legal que volen convocar per al pròxim 9 de novembre de 2014. 
 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Hi ha una Moció alternativa, manteniu la vostra proposta?. 
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Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
No, retirem la Moció. 
 
 
Després d’això la moció és retirada pel seu Portaveu 
 
 
 
Segona.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, sol·licitant la creació d’una 
Comissió d’Ocupació. 

Moció PP, creació d’una 
Comissió d’Ocupació. 

MOCIÓ 
 
Per part de la Regidora del Grup Municipal del PP, senyora Isabel Pérez 
Espinosa, s’ha presentat la present moció que, una vegada traduïda a la 
llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
Constitueix l’àmbit i objecte d’aplicació de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic i dels 
principis que el fonamenten i desenvolupen, tant el règim estatutari dels funcionaris 
públics com el del personal laboral al servei de les administracions. Així, són sense 
dubte fonaments d’actuació en la contractació pública, sigui el règim de contractació 
que sigui, i) El Servei als ciutadans i als interessos generals ii) La igualtat, el mèrit i la 
capacitat en l’accés i en la promoció professional iii) La submissió plena a la Llei i al 
Dret iv) L’eficàcia en la planificació i gestió dels recursos humans v) El 
desenvolupament i la qualificació permanent dels empleats públics vi) la 
transparència; entre d’altres. 
 
Les Administracions i entitats públiques de tota mena han de comptar amb els factors 
organitzatius que els permetin satisfer el dret dels ciutadans a una bona 
administració, sent un d’aquests principals factors sense dubte el personal al servei de 
l’Administració; que ha de tenir accés sota els més transparents i impecables criteris 
de contractació. El sistema d’ocupació públic que permet afrontar aquests reptes és 
aquell que fa possible atreure als professionals que l’Administració necessita. 
 
Ha estat controvertida sempre l’ocupació del sistema d’urgència que contínuament 
ha utilitzat aquest Ajuntament per a la contractació de personal, que aquest partit ha 
desaprovat i denunciat en nombroses ocasions. A més, a això s’han vingut sumant els 
conflictes pendents entre diversos sectors dels treballadors de la casa que han estat 
protagonistes els últims mesos. 
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Igualment, és notòria la publicitat que l’Ajuntament ha vingut fent de les 
contractacions temporals que s’estan portant a terme a l’empara del Pacte Social per 
al qual s’anuncia una previsió de despesa de fins a 2.000.000 d’euros en contractació; 
i entenem que a la vista del protagonisme que aquestes mesures prenen entre els 
veïns i veïnes haurien de dedicar-se esforços proporcionals en demostrar la 
transparència i igualtat del sistema. 
 
És en aquest sentit i per tot l’exposat, el Grup del Partit Popular en aquest 
Ajuntament, proposa al Ple el següent: 
 

ACORD 
 
Únic.- La creació d’una Comissió d’Ocupació, formada per un representant de cada 
grup polític i altre dels treballadors de l’Ajuntament, amb un President que el propi 
Ple designi, que tingui com a objectiu el control i seguiment de l’accés a l’ocupació 
pública de l’Ajuntament. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
La segona Moció que presentem és referent a que sol·licitem la creació d’una 
Comissió d’Ocupació. Com ja teniu tots la Moció la resumeixo una mica i 
explico el perquè portem al Ple aquesta Moció. 
 
El que està clar és que les Administracions i Entitats Públiques de tota mena 
han de comptar amb els factors organitzatius que els permeti satisfer el dret 
dels ciutadans a una bona administració, sent un d’aquests principals factors 
sense dubte la del personal al servei de l’Administració, que ha de tenir accés 
sota els més transparents i impecables criteris de contractació. 
 
Al fil d’això senyalar que sempre ha sigut controvertit l’ocupació pel sistema 
d’urgència contínuament utilitzat per aquest Ajuntament per a la contractació 
de personal, i que aquest partit ha desaprovat i denunciat en nombroses 
ocasions. 
 
Igualment és notòria la publicitat que l’Ajuntament ha vingut fent de les 
contractacions temporals que s’estan portant a terme a l’empara del Pacte 
Social, per al qual s’anuncia una previsió de despesa de fins a dos milions 
d’euros en contractació. I entenem que a la vista del protagonisme que 
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aquestes mesures prenen entre els veïns i veïnes, haurien de dedicar-se 
esforços proporcionals en demostrar la transparència i igualtat del sistema. 
 
Aquí volem recordar que el nostre continua sent l’Ajuntament menys 
transparent de Catalunya.  
 
Des del Grup del Partit Popular hem fet varies preguntes referents als 
processos de contractació als Plans d’Ocupació, però mai hem obtingut 
respostes suficientment clarificadores de com es contracta. I és per tot això 
que ara presentem una Moció en aquest sentit en la que demanem la creació 
d’una Comissió d’Ocupació formada per un representant de cada Grup Polític i 
altre dels treballadors de l’Ajuntament, amb un President que el propi Ple 
designi que tingui com objectiu el control i l’accés a l’ocupació públic d’aquest 
Ajuntament. 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Estem d’acord amb el que seria el que pensa o el que pot plantejar el Grup del 
Partit Popular, però creiem que aquesta ni és la forma ni la via per aconseguir 
allò que és la problemàtica que creiem que pot haver-hi en aquesta Casa en 
determinats moments. 
 
És obvi que aquí s’han denunciat moltes coses com han sigut contractacions 
per via d’urgència que no s’han vist clares, com el tema d’intentar accedir a la 
informació de la contractació dels Plans d’Ocupació, d’intentar contínuament 
accedir a informació, i la resposta és la no resposta. 
 
I com que la resposta és la no resposta, entenem a vegades les inquietuds que 
pot plantejar el Partit Popular en aquest sentit, perquè en el fons ja sabem 
que aquí el que busquem és que tothom tingui aquesta igualtat d’accés, que 
hi hagi aquesta valoració pel mèrit de l’accés a l’ocupació pública. 
 
Però amb el que no estem d’acord i no entenem què és el que pretenen amb 
això de la creació d’una Comissió de Treball. Aquesta no ha de ser, no hauria 
d’existir, si les coses es fessin ben fetes no hauria d’existir. I això no acaba 
recollit i el que no podem pretendre, i com a oposició hem d’acabar entenent 
que qui mana en aquest sentit és l’Equip de Govern. I com qui mana és l’Equip 
de Govern se’ls ha de deixar fer, i com se’ls ha de deixar fer s’ha de suposar 
que ho faran bé. I si no ho fan bé, doncs per a això ha d’haver l’oposició per 
controlar. 
 
Per tant, nosaltres com que creiem que el que vostès proposen no porta 
enlloc, nosaltres no els hi donarem suport a la seva Moció. 
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Senyora Anna Caminals Lecha, Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Primer, la sorpresa és que bé, aquesta Moció està parlant de Plans 
d’Ocupació, de contractacions en l’Administració Local, quan fa un moment 
estàvem parlant d’una Llei que parlava de tot el contrari. Estem totalment 
d’acord en què s’ha de millorar en transparència. 
 
L’Administració Local l’obligació que té per Llei és de donar igualtat d’accés –
vull dir, crec que això està recollit- i, per tant, si no es creu que s’està fent hi 
ha molts mecanismes diferents, hi ha Comissions Informatives, hi ha Plens 
Municipals, altres maneres de demanar i exigir aquest dret i no cal tampoc 
intentar aquesta. Aquesta proposta, tal i com ha explicat el Portaveu de 
Convergència, no l’entenem. I en tot cas veiem també en aquesta Moció -com 
hem vist en altres Mocions del Partit Popular- un intent de descrèdit dels 
nostres tècnics i tècniques de l’Ajuntament que ens preocupa. 
 
En definitiva, és un descrèdit de l’Administració que és bastant persistent i no 
ajuda en la situació que s’està vivint, quan hauríem d’intentar entre tots que 
l’Administració Local fos millor i funcionés millor. Estem d’acord en què ha de 
funcionar millor, que no funciona del tot bé i que aquest Ajuntament –com 
sempre hem dit en moltes altres vegades- ha de ser més transparent i més 
obert en certes peticions que es fan i no es responen. Però bé, ja ho he dit, hi 
ha molts mecanismes i no entenem que aquest sigui un d’ells. 
 
Senyora Montserrat Pérez Lancho, Regidora del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Jo voldria recordar varies coses. D’entrada, que l’accés a l’ocupació pública 
està limitat per Llei i que els processos de selecció i comissions de selecció que 
preveu només poden estar compostos per membres que en cap cas poden ser 
ni personal de designació política, ni funcionaris interins, ni personal eventual, 
ni, per suposat, cap dels que formem part d’aquest Ple. 
 
Recordar també que el Govern de l’Estat a través d’una modificació de la Llei 
de Pressupostos Generals prohibeix expressament la incorporació de personal 
nou en l’àmbit públic. Encara que la part expositiva de la Moció –com ja ha 
comentat la representant d’Iniciativa Verds Esquerra Unida i Alternativa- 
barreja l’accés a l’ocupació pública amb el què es denomina contractació 
temporal, i entenem per la proposta d’acord que fa la Moció que es refereixen 
als Plans d’Ocupació. 
 
Dir que nosaltres hem impulsat i posat en marxa projectes amb l’únic objectiu 
de pal·liar els efectes devastadors de la crisi, que només a Cornellà ha suposat 
la destrucció, entre desembre de 2007 i desembre de 2013, de 2.851 llocs de 
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treball. Una crisi, per altra banda, que recordo patim des de fa ja sis llargs 
anys i de la que ara mateix no es veu cap sortida malgrat que alguns 
pretenguin fer-nos creure el contrari. 
 
Recordar també que aquests Plans d’Ocupació finançats pel propi 
Ajuntament, com també recull la Moció, són fruit igual que altres moltes 
actuacions del Segon Acord Social contra la crisi, continuïtat del primer i 
nascuts ambdós amb l’únic objectiu de treballar de forma conjunta a la ciutat 
per a trobar eines i impulsar iniciatives que ajudin per un costat a mantenir 
l’educació social en la ciutat i per ampliar les opcions d’ocupació local. 
 
Recordar també que aquest acord compta amb el suport de trenta-quatre 
entitats i agents, així com del Partit Socialista, d’Iniciativa Verds Esquerra 
Unida i Alternativa, Convergència i Unió i Esquerra Republicana de Catalunya. 
Per cert, acord al que vostès no es van adherir. 
 
Respecte als criteris d’accés, són els mateixos que s’han utilitzat sempre quan 
s’han impulsat polítiques actives d’ocupació, si bé ara, donades les 
circumstàncies, es prioritza la situació de vulnerabilitat, igual que fan la resta 
d’Ajuntaments que poden finançar contractacions temporals, igual que els 
mateixos requisits que aplica el propi SOC. 
 
La Comissió de Selecció – com ja he dit al principi- només pot estar formada 
per responsables tècnics, i en aquest cas, són responsables del Departament 
d’Ocupació, de Serveis Socials i de Recursos Humans d’aquest Ajuntament. De 
tot això s’informa detalladament tant al marc de l’Acord Social com en les 
diferents Comissions Informatives, i per escrit cada vegada que així s’ha 
sol·licitat. 
 
En qualsevol cas, recordar també que vostès van votar negativament als 
pressupostos d’aquest Ajuntament per al 2014 i, per tant, van votar també en 
contra d’ajudar a persones en situació de vulnerabilitat.  
 
Per tot això, aquest Grup Municipal vota en contra de la Moció. 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Si llegim la Moció, nosaltres no pretenem seleccionar, que és en el què ha 
insistit la representat del Partit Socialista. No pretenem estar en la selecció del 
personal que es contracti. No entenc aquesta repetició de que qui contracta o 
qui fa la selecció són els tècnics. Nosaltres no pretenem ser tècnics, ja sabem 
que els tècnics són els qui contracten, per això el que demanem és una 
Comissió Informativa i no demanem estar en la selecció del personal. 
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Per altra banda, tant el representant de Convergència com la representant 
d’Iniciativa per Catalunya Verds Esquerra Unida i Alternativa, han fet èmfasi 
en què entenen que és un problema la contractació i que hi ha una falta de 
transparència. I també han dit que aquesta no és la solució. Nosaltres no 
sabem si és la millor de les solucions, és la que plantegem. Creiem que és una 
possible solució per a millorar la transparència. 
 
En aquest Ple alguna vegada he escoltat o he sentit parlar d’estendre ponts de 
cristall. Jo estic esperant que s’estenguin aquests ponts de cristall i que 
existeixi transparència. Nosaltres el que demanem simplement és una 
Comissió Informativa on això, que és un tema de contractació i que és molt 
sensible a la ciutadania, a les persones, sigui un sistema transparent i que 
nosaltres tinguem accés a ell. És res més això, però no volem –insisteixo- no 
volem estar en la selecció de les persones que es contracten perquè nosaltres 
no som tècnics com molt bé ha dit la representant del Partit Socialista. 
 
 
Senyora Montserrat Pérez Lancho, Regidora del Grup Municipal del PSC-PM 
 
El control, els mecanismes de control de l’Ajuntament funcionen 
perfectament, i, en tot cas, el que sí proposa la Moció –si no llegeixo 
malament- és el control i seguiment de l’accés. I jo entenc que quan parlem 
d’accés, parlem de participar en el procés de selecció. En qualsevol cas, si el 
que es demana és una Comissió Informativa específica, cap problema.  
 
Torno a dir que a les Comissions Informatives, i parlo en plural perquè com 
està implicat el Departament de Recursos Humans també s’ha parlat en 
ambdues Comissions, tant en la que presideix el Tinent d’Alcalde d’Economia 
com en la meva pròpia, no hi ha cap problema. 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció és rebutjada pels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
 
 
 
Tercera.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EUiA-E, per donar suport a 
la reivindicació de l’escola Antoni Gaudí per a la incorporació immediata 
d’una tècnica en educació infantil. 

Moció ICV-EUIA-E, suport 
a la reivindicació de l’escola 
Antoni Gaudí. 

MOCIÓ 
 
... 
 
Atès que al començament del curs 2013-2014, per part del professorat de l’escola es 
va informar als pares dels alumnes d’infantil sobre la mancança d’un/a Tècnic/a en 
Educació Infantil (TEI) a l’escola, perfil professional que dóna suport de manera 
directa al professorat en el desenvolupament d’hàbits d’autonomia i en l’atenció a les 
necessitats bàsiques dels nens i nenes en aquest cicle, i que acostuma a formar part 
de la dotació de personal en la majoria d’escoles de 2 línies en el curs de P-3, 
característica de l’escola Antoni Gaudí des del curs escolar 2012-2013. 
 
Atès que des de la direcció del centre es va comunicar a l’AMPA que aquesta 
necessitat va ser posada en coneixement de la Direcció de Serveis Territorials 
d’Educació del Baix Llobregat, mitjançant un escrit de data 10 d’octubre de 2013, 
rebent una resposta negativa sense cap argument pedagògic, referint únicament el 
criteri de “manca de pressupost”. 
 
Atès que des de l’AMPA de l’Escola Gaudí es va sol·licitar novament a la Direcció de 
Serveis Territorials d’Educació del Baix Llobregat la incorporació d’un professional TEI 
a l’escola, mitjançant un nou escrit de data 28 d’octubre de 2013. De la qual van 
rebre com a resposta de data 19 de novembre de 2013 que “tot i que entenem la seva 
preocupació i que existeixen centres que en les mateixes condicions disposen d’aquest 
personal ................ el departament continua amb les restriccions pressupostàries per 
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la qual cosa no tenim cap possibilitat de poder incrementar la dotació de personal en 
un tècnic en educació infantil”. 
 
Atès que també des de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat s’han realitzat diverses 
gestions davant la Conselleria d’Ensenyament i la Direcció Territorial. Concretament 
mitjançant carta de data 18 de novembre de 2013 de la Tinent d’Alcalde en Polítiques 
de Ciutadania i regidora d’Educació Sra. Rocío García, sense cap mena de solució a la 
demanda proposada. 
 
Atès que l’AMPA de l’Escola Antoni Gaudí ha realitzat diverses entrevistes amb 
representants institucionals de gran part de l’arc parlamentari català, i en concret 
amb diversos portaveus de la comissió d’ensenyament del Parlament de Catalunya. 
 
Atès que arribats a aquest punt l’AMPA va decidir en assemblea de pares i mares fer 
un escrit amb tots els fonaments legals, avalat per més de 1400 signatures recollides 
dins la comunitat educativa i el barri on es troba el nostre centre. Que es va concertar 
una reunió amb el Secretari de Serveis Territorials del Baix Llobregat, per tal d’obtenir 
respostes i de poder fonamentar personalment la petició, així com que es detallessin 
els criteris per a la destinació o no d’aquests recurs a les escoles de la nostra comarca. 
 
Atès que de les dues reunions mantingudes per l’AMPA amb el Secretari i una darrera 
el passat dia 18 d’aquest mes amb el Director dels Serveis Territorials d’Ensenyament 
del Baix Llobregat juntament amb el Director de l’escola només han tingut com a 
resultat un escrit on s’indica que “... que els recursos disponibles de TEI s’assignen 
cada curs acadèmic en funció de la valoració de les necessitats educatives de cada 
centre. Aquesta valoració es realitzada per la Inspecció Educativa sota variables 
objectives, com són els grups d’alumnes, ràtio, alumnes amb necessitats 
socioeconòmiques, alumnes amb necessitats educatives especials, problemàtiques 
socials associades, etc..”. 
 
Atès que tot i que aquests criteris podrien resultar objectius, sempre i quan 
estiguessin quantificats, des de Delegació tot i la reiterada demanda de l’AMPA de 
l’escola aquestes dades mai han estat detallades, esgrimint impossibilitat per tractar-
se de dades confidencials. 
 
Atès que una vegada conegut el nombre de centres escolars de la nostra comarca que 
disposen d’aquest recurs, i coneixent la realitat de l’escola i la zona, ens reafirma en 
la idea de que la distribució dels recursos de TEI es fa d’una forma discrecional i 
arbitrària per part de la Direcció de Serveis Territorials d’Educació del Baix Llobregat. 
 
Atès que aquest fet vulnera tres dels principis rectors del sistema educatiu recollits a 
l’art. 2.1 de la Llei 12/2009, del 10 de juliol d’educació de Catalunya, en endavant LEC, 
que diuen textualment; C “La universalitat i l’equitat com a garantia d’igualtat 
d’oportunitats i la integració de tots els col·lectius, basada en la corresponsabilitat de 
tots els centres sostinguts amb fons públics, G “La qualitat de l’educació, que 
possibilita l’assoliment de les competències bàsiques i la consecució de l’excel·lència, 
en un context d’equitat”. Així com el recollit a l’art. 2.3 G que diu “La programació de 
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les necessitats educatives territorialment i socialment equilibrada que emmarca tots 
els centres sostinguts amb fons públics”. 
 
Atès que la problemàtica expressada per l’Escola Gaudí s’afegeix a d’altres que pateix 
l’escola pública de Cornellà de Llobregat per la manca d’inversions i la retallada en 
professionals que està fent la Generalitat de Catalunya. 
 
Per tot això i en virtut del que planteja l’article 41 del Reglament Orgànic Municipal el 
nostre grup d’ICV-EUiA proposa al Ple de Cornellà l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Mostrar el suport a la reivindicació realitzada per l’escola Antoni Gaudí, per 
tal que disposi un/a Tècnic/a d’Educació Infantil a l’igual que disposen d’altres centres 
de les mateixes característiques a la comarca. 
 
Segon.- Expressar el malestar municipal per la incapacitat de la Conselleria 
d’Ensenyament per donar solució a les demandes plantejades i a la incorporació del 
TEI. 
 
Tercer.- Traslladar el present acord a la Delegació Territorial d’Ensenyament del Baix 
Llobregat i als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
 
Quart.- Donar coneixement del contingut de la moció a les Associacions de mares i 
pares d’alumnes de Cornellà i al Plenari del Consell Escolar Municipal. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyora Elisa Corral Lozano, Regidora del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Des de sempre aquest Grup Municipal d’Iniciativa i Esquerra Unida ha ofert la 
seva veu a la ciutadania de Cornellà tant pel Ple com pel Cornellà Informa. 
Avui, i aquesta Moció seria una d’aquestes ocasions i per això presentem 
aquesta Moció amb coordinació amb la comunitat educativa de Cornellà, 
perquè el que avui ha passat a l’escola Gaudí demà pot passar en qualsevol 
altra escola. 
 
En la Moció s’explica una mica quin ha estat el procés que, a més, és ben 
conegut per tots els Grups Municipals, donat que els afectats i l’AMPA de 
l’escola Gaudi s’han adreçat a tots els Grups Municipals, iniciativa que ha estat 
molt ben valorada per aquests Grups en la Comissió Informativa de l’altre dia.  
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I només faré el petit resum d’explicar que és una escola de dos línies, que en 
aquests moments es troba en un greuge comparatiu en relació a altres escoles 
de la comarca, que amb dos línies disposen d’aquest professional que es diu 
TEI. Explicaré breument per a què quedi constància, que el TEI és un Tècnic en 
Educació Infantil. És un perfil professional que dóna suport de manera directa 
al professorat en el desenvolupament dels hàbits d’autonomia, i en l’atenció a 
les necessitats bàsiques dels nens i de les nenes en aquest cicle inicial. És 
fàcilment imaginable el que pot passar en una aula de vint-i-cinc nanos, nens i 
nenes de P3, quan un per exemple té caca, té pipi i la mestra o el mestre els 
han d’atendre. 
 
Per tant, encara que no és un dret és una cosa d’aquestes que diem d’ús i 
costum. No està reglamentat però és costum que en les aules, perdó, en les 
escoles que hi ha dos línies, hi hagi aquest professional de reforç. 
 
S’explica a la Moció una mica el procés que s’ha seguit, que amb tot el seny 
del mon, la comunitat educativa ha seguit. Han escrit diverses cartes a la 
Delegació Territorial del Baix Llobregat, han demanat, i així ha estat, la 
intervenció de l’Ajuntament i, en concret, de la Regidora d’Educació, de la 
Rocío. 
 
Ells han establert contactes amb tots dels representants del Grups Municipals, 
han recollit signatures, i s’han reunit tant amb el Secretari de la Delegació 
Territorial com amb el mateix Director dels Serveis Territorials del Baix 
Llobregat.  
 
En totes les ocasions han rebut una negativa per resposta, tot i que han 
reconegut en la Delegació que és veritat que quan hi ha escoles on hi ha dos 
línies, hi és aquest tècnic, se’ls concedeix aquest tècnic però en aquest cas per 
motius pressupostaris, doncs, no se’ls ha concedit. 
 
Aquest seria una mica el resum del què ha passat, i volem ressaltar en nom de 
la comunitat educativa l’opacitat que ha hagut en tot el procés en relació a les 
dades que ells demanaven, i també els dubtes que tenim i que tenen respecte 
a l’arbitrarietat en l’adjudicació d’aquest professional. 
 
És molt important també assenyalar que aquest fet vulnera tres dels principis 
rectors del sistema educatiu i que estan recollits en l’article 2.1 de la Llei 
d’Educació de Catalunya. I que diu textualment: “La universalitat i l’equitat 
com a garantia d’igualtat d’oportunitats i la integració de tots els col·lectius 
basada en la corresponsabilitat de tots els centres sostinguts amb fons 
públics”. Un altre punt que pensem que vulnera és: “La qualitat de l’educació 
que possibilita l’assoliment de les competències bàsiques i la consecució de 
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l’excel·lència en un context d’equitat”. Així com el tercer punt, que aquest fet 
vulnera el recollit en altre article que diu: “La programació de les necessitats 
educatives territorialment i socialment equilibrada que emmarca tots els 
centres sostinguts amb fons públics”. 
 
Bé, per tota aquesta situació aquest Grup en nom de la comunitat educativa 
demana, en primer lloc, mostrar el suport a les reivindicacions realitzades per 
l’escola Antoni Gaudí per tal de que disposi d’una tècnica o d’un tècnic en 
educació infantil a l’igual que disposen altres centres de les mateixes 
característiques de la comarca.  
 
Segon, expressar el malestar per l’incapacitat de la Conselleria d’Ensenyament 
per donar solucions a les demandes plantejades i a la incorporació d’aquest 
professional. 
 
Tercer, traslladar el present acord a la Delegació Territorial d’Ensenyament del 
Baix Llobregat i als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
 
I quart, donar coneixement del contingut de la Moció a les Associacions de 
Mares i Pares d’Alumnes de Cornellà, i al Plenari del Consell Escolar Municipal 
que es reunirà properament al mes de març. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Primer de tot volem saludar a les persones representants de l’AMPA de 
l’escola Gaudí i els agraïm la confiança que ens han tingut als Grups Polítics 
d’aquest Ajuntament, perquè ens han fet arribar tota aquesta informació, 
bàsicament per exposar i per demanar ajuda en la resolució d’un problema 
que tenen des de l’inici d’aquest curs 2013-2014. 
 
Des del setembre es detecta -i ho ha explicat la Regidora d’Iniciativa- per part 
del professorat i de la direcció de l’escola la necessitat de comptar amb 
aquesta figura del tècnic d’educació infantil que s’anomena TEI. 
 
Desprès de diferents intents infructuosos de rebre resposta per part dels 
Serveis Territorials del Departament d’Ensenyament, quan aquesta resposta 
arriba és negativa. I això és perquè segons els Serveis Territorials, el centre ja 
té prou plantilla de mestres d’infantil. De fet, és cert, hi ha un mestre extra 
pels grups que hi ha. Per tant, la direcció del centre, com l’AMPA, com la 
Tinent d’Alcalde i Regidora d’Educació, manifesta la necessitat -tal i com diu 
l’escrit adreçat per ella mateixa al Director dels Serveis Territorials- de 
contractar el tècnic d’educació infantil per l’escola d’Antoni Gaudí. 
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Per tant el nostre Grup donem suport a la Moció, però demanem la 
incorporació d’un nou punt. Seria pròpiament la introducció d’aquesta petició 
del TEI, ja que en cap dels diferents punts que aquí surten i que s’han llegit es 
recull de forma clara i explícita aquesta contractació tan necessària, i més 
tenint en compte l’últim paràgraf de la carta de resposta del Secretari dels 
Serveis Territorials a l’AMPA que diu, i ho llegeixo textualment: “Per tant els 
informo que en el present curs escolar 13-14 no s’incorporarà aquesta figura a 
la plantilla del centre. Possibles modificacions en el sentit sol·licitat 
s’analitzaran pel proper curs escolar 14-15 d’acord amb els Protocols interns 
de planificació.” Doncs bé, demanem-ho. 
 
Per tant, el punt que nosaltres proposem incloure seria el punt tercer que 
diria: “Demanar a la Conselleria d’Ensenyament la incorporació d’un Tècnic 
d’Educació Infantil (TEI) a l’escola Antoni Gaudí pel proper curs 2014-2015.” 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Únicament dir desprès de l’explicació que han fet tant per part d’Iniciativa 
com per Convergència que el fet està molt clar, hi ha falta d’un TEI en l’escola 
Gaudí. Agrair a l’AMPA que s’hagi posat en contacte també amb nosaltres, 
amb tots els grups municipals per tractar de solucionar aquest tema. 
 
Per suposat que estem a favor, estem d’acord, entenem també la introducció 
d’aquest punt tercer que apuntava ara la representat de Convergència, i 
únicament dir que el que ens ha sorprès és el comunicat que es cita en 
l’argumentari de la Moció, que parla d’una carta del 19 de novembre de 2013 
on el que diuen és que el Departament continua amb les restriccions 
pressupostàries per la qual cosa no tenim la possibilitat de poder incrementar 
la dotació de personal en un tècnic en educació infantil. 
 
Clar, al veure això, jo si que entenc que el Departament d’Ensenyament no té 
capacitat pressupostària. Per altra banda, que és el mateix de sempre, que la 
Generalitat continua gastant en despeses identitàries en sector públic i no es 
posa en allò que s’ha de posar. 
 
Senyora Rocio García Pérez, Regidora del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Evidentment, aquí s’ha dit el gran paper que ha fet la comunitat educativa i 
l’AMPA de l’Antoni Gaudí, com fan moltes altres escoles, però aquesta 
especialment perquè des del primer moment que van veure la necessitat de 
tenir aquest personal laboral de suport a l’aula, van començar la seva lluita. I 
dic la seva lluita perquè no han deixat de fer saber aquesta necessitat per 
aquest centre i per altres centres. 
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És veritat que estem en un moment en el que hi han moltes necessitats, però 
per no redundar en el que s’ha exposat a la Moció i en el que tots i totes 
sabem, el que hem parlat en la Comissió Informativa, el que vam parlar en 
l’Assemblea de Pares i Mares també al mes de novembre, és respondre a la 
Regidora de Convergència i Unió que ha dit un detall, ha fet esment, hi ha un 
mestre menys a P3.  
 
Suposo que sap que hi ha una reducció de jornada d’un terç de la jornada per 
maternitat d’una de les mestres i una reducció també de la meitat de la 
jornada per maternitat a la mateixa aula, als dos P3.  
 
I curiosament, i ho dic per fer constar una informació que he rebut fa una 
estona, no s’està cobrint una hora i mitja a la setmana d’un professional, 
d’una professional que seria necessària en aquestes dues aules, a més a més 
de la mancança del TEI. 
 
El TEI, desprès de recollir tota aquesta informació sabem que és una figura 
que neix, es crea el 24 de maig del 2006, que és personal laboral, i com segons 
respon el Director dels Serveis Territorials a la carta en la que donem suport 
de l’AMPA, ens diu literalment que els TEI s’assignen cada curs acadèmic en 
funció de la valoració de les necessitats educatives de cada centre. I aquesta 
valoració és realitzada per la inspecció educativa, una mica responent a que 
l’AMPA els havia instat a què demostressin que l’arbitrarietat no era la funció 
per assignar aquesta figura. 
 
I el que si que ens diu és que ens informen que en el present curs escolar 13-
14 no s’incorporarà aquesta figura a la plantilla del centre. Possibles 
modificacions en el sentit sol·licitat s’analitzaran pel proper curs 14-15 d’acord 
amb els protocols interns de planificació. Ho dic també perquè la representant 
de Convergència ha dit d’incorporar un tercer punt, clar 14-15, no 13-14 que 
és el que està demanant l’escola i el que està demanant l’Associació de Pares i 
Mares. També és veritat que el departament diu que això són recursos 
limitats i que s’assignen durant aquest període. 
 
Nosaltres hem fet moltes gestions, verbals, per escrits i la resposta que ens 
dona el departament és aquesta, per la qual cosa evidentment continuem 
recolzant a l’AMPA de l’Antoni Gaudí, a l’escola, com a la resta d’escoles de la 
nostra ciutat, i al proper Consell Escolar Municipal, quan tinguem els resultats 
de la preinscripció als centres, també valorarem els recursos que el 
Departament ens dirà dels que podrem comptar a la ciutat. 
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Senyora Elisa Corral Lozano, Regidora del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Bé, en principi, el primer punt ja diu mostrar el suport a la reivindicació 
realitzada per l’escola d’Antoni Gaudí. La reivindicació és la demanda d’aquest 
professional i –si no m’equivoco- no acceptarem la proposta si no està 
redactada en termes de què també sigui per aquest any amb la continuïtat del 
curs següent. 
 
És per aquest any i per a que es continuï en el temps. Acceptaríem la 
incorporació d’aquesta frase. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Sí, doncs en el sentit del que ens proposàveu, ho acceptem. Nosaltres seria 
curs 2013-14 i continuïtat pels següents, sí. 
 
Després d’això la moció queda redactada en els termes següents: 
 
... 
 
Atès que al començament del curs 2013-2014, per part del professorat de l’escola es 
va informar als pares dels alumnes d’infantil sobre la mancança d’un/a Tècnic/a en 
Educació Infantil (TEI) a l’escola, perfil professional que dóna suport de manera 
directa al professorat en el desenvolupament d’hàbits d’autonomia i en l’atenció a les 
necessitats bàsiques dels nens i nenes en aquest cicle, i que acostuma a formar part 
de la dotació de personal en la majoria d’escoles de 2 línies en el curs de P-3, 
característica de l’escola Antoni Gaudí des del curs escolar 2012-2013. 
 
Atès que des de la direcció del centre es va comunicar a l’AMPA que aquesta 
necessitat va ser posada en coneixement de la Direcció de Serveis Territorials 
d’Educació del Baix Llobregat, mitjançant un escrit de data 10 d’octubre de 2013, 
rebent una resposta negativa sense cap argument pedagògic, referint únicament el 
criteri de “manca de pressupost”. 
 
Atès que des de l’AMPA de l’Escola Gaudí es va sol·licitar novament a la Direcció de 
Serveis Territorials d’Educació del Baix Llobregat la incorporació d’un professional TEI 
a l’escola, mitjançant un nou escrit de data 28 d’octubre de 2013. De la qual van 
rebre com a resposta de data 19 de novembre de 2013 que “tot i que entenem la seva 
preocupació i que existeixen centres que en les mateixes condicions disposen d’aquest 
personal ................ el departament continua amb les restriccions pressupostàries per 
la qual cosa no tenim cap possibilitat de poder incrementar la dotació de personal en 
un tècnic en educació infantil”. 
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Atès que també des de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat s’han realitzat diverses 
gestions davant la Conselleria d’Ensenyament i la Direcció Territorial. Concretament 
mitjançant carta de data 18 de novembre de 2013 de la Tinent d’Alcalde en Polítiques 
de Ciutadania i regidora d’Educació Sra. Rocío García, sense cap mena de solució a la 
demanda proposada. 
 
Atès que l’AMPA de l’Escola Antoni Gaudí ha realitzat diverses entrevistes amb 
representants institucionals de gran part de l’arc parlamentari català, i en concret 
amb diversos portaveus de la comissió d’ensenyament del Parlament de Catalunya. 
 
Atès que arribats a aquest punt l’AMPA va decidir en assemblea de pares i mares fer 
un escrit amb tots els fonaments legals, avalat per més de 1400 signatures recollides 
dins la comunitat educativa i el barri on es troba el nostre centre. Que es va concertar 
una reunió amb el Secretari de Serveis Territorials del Baix Llobregat, per tal d’obtenir 
respostes i de poder fonamentar personalment la petició, així com que es detallessin 
els criteris per a la destinació o no d’aquests recurs a les escoles de la nostra comarca. 
 
Atès que de les dues reunions mantingudes per l’AMPA amb el Secretari i una darrera 
el passat dia 18 d’aquest mes amb el Director dels Serveis Territorials d’Ensenyament 
del Baix Llobregat juntament amb el Director de l’escola només han tingut com a 
resultat un escrit on s’indica que “... que els recursos disponibles de TEI s’assignen 
cada curs acadèmic en funció de la valoració de les necessitats educatives de cada 
centre. Aquesta valoració es realitzada per la Inspecció Educativa sota variables 
objectives, com són els grups d’alumnes, ràtio, alumnes amb necessitats 
socioeconòmiques, alumnes amb necessitats educatives especials, problemàtiques 
socials associades, etc..”. 
 
Atès que tot i que aquests criteris podrien resultar objectius, sempre i quan 
estiguessin quantificats, des de Delegació tot i la reiterada demanda de l’AMPA de 
l’escola aquestes dades mai han estat detallades, esgrimint impossibilitat per tractar-
se de dades confidencials. 
 
Atès que una vegada conegut el nombre de centres escolars de la nostra comarca que 
disposen d’aquest recurs, i coneixent la realitat de l’escola i la zona, ens reafirma en 
la idea de que la distribució dels recursos de TEI es fa d’una forma discrecional i 
arbitrària per part de la Direcció de Serveis Territorials d’Educació del Baix Llobregat. 
 
Atès que aquest fet vulnera tres dels principis rectors del sistema educatiu recollits a 
l’art. 2.1 de la Llei 12/2009, del 10 de juliol d’educació de Catalunya, en endavant LEC, 
que diuen textualment; C “La universalitat i l’equitat com a garantia d’igualtat 
d’oportunitats i la integració de tots els col·lectius, basada en la corresponsabilitat de 
tots els centres sostinguts amb fons públics, G “La qualitat de l’educació, que 
possibilita l’assoliment de les competències bàsiques i la consecució de l’excel·lència, 
en un context d’equitat”. Així com el recollit a l’art. 2.3 G que diu “La programació de 
les necessitats educatives territorialment i socialment equilibrada que emmarca tots 
els centres sostinguts amb fons públics”. 
 



 60

Atès que la problemàtica expressada per l’Escola Gaudí s’afegeix a d’altres que pateix 
l’escola pública de Cornellà de Llobregat per la manca d’inversions i la retallada en 
professionals que està fent la Generalitat de Catalunya. 
 
Per tot això i en virtut del que planteja l’article 41 del Reglament Orgànic Municipal el 
nostre grup d’ICV-EUiA proposa al Ple de Cornellà l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Mostrar el suport a la reivindicació realitzada per l’escola Antoni Gaudí, per 
tal que disposi un/a Tècnic/a d’Educació Infantil a l’igual que disposen d’altres centres 
de les mateixes característiques a la comarca. 
 
Segon.- Expressar el malestar municipal per la incapacitat de la Conselleria 
d’Ensenyament per donar solució a les demandes plantejades i a la incorporació del 
TEI. 
 
Tercer.- Demanar a la Conselleria d’Ensenyament la incorporació d’un Tècnic 
d’Educació Infantil (TEI) a l’escola Antoni Gaudí pel curs 2013-2014 i continuïtat pels 
següents. 
 
Quart.- Traslladar el present acord a la Delegació Territorial d’Ensenyament del Baix 
Llobregat i als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
 
Cinquè.- Donar coneixement del contingut de la moció a les Associacions de mares i 
pares d’alumnes de Cornellà i al Plenari del Consell Escolar Municipal. 
 

... 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció modificada és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Quarta.- Moció del Grup Polític Municipal de CiU, per a l’adhesió de 
l’Ajuntament de Cornellà a la Taula pel Dret a Decidir del Baix Llobregat. 

Moció CiU, adhesió a la Taula 
pel Dret a Decidir. 

MOCIÓ 
 
... 
 
El proppassat dia 27 de setembre de 2013, el Parlament de Catalunya va aprovar el 
Manifest del Pacte Nacional pel Dret a Decidir. En aquest Manifest s’expressa que 
Catalunya és Nació, i tota Nació té dret a decidir el seu futur polític. Per exigència 
democràtica es reclama que la ciutadania de Catalunya puguem exercir amb el vot el 
Dret a Decidir sobre la nostra institucionalització política. 
 
D’acord amb l’esperit i els objectius d’aquell Pacte s’ha creat Taula pel Dret a Decidir 
del Baix Llobregat (TPDD), amb voluntat de treballar per fer possible la màxima co-
responsabilitat de tota la ciutadania de la comarca envers Catalunya i el seu futur 
institucional a través dels valors democràtics concretats en el Dret a Decidir. 
 
Cornellà som un municipi amb més de 86.000 habitants dels quals amb orígens 
diversos, però igualment catalans, que han de fer sentir la seva veu a favor del Dret a 
Decidir, un dret que va lligat també amb la capacitat de millorar les nostres 
condicions de vida. 
 
Les institucions i entitats adherides a la TPDD del Baix Llobregat es comprometen en 
l’àmbit propi de cada una a endegar iniciatives per tal de promoure la conscienciació 
ciutadana i fer pedagogia per reclamar l’exercici del Dret a Decidir que tenim tots els 
catalans i catalanes. 
 
A fi que cada dia siguin més les persones i entitats compromeses amb el Dret a 
Decidir a la nostra comarca on s’ha convidat a totes les institucions públiques, partits 
polítics, sindicats, organitzacions empresarials, i entitats culturals, socials, esportives, 
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educatives i cíviques de la comarca del Baix Llobregat a adherir-se a la Taula pel Dret 
a Decidir del Baix Llobregat (TPDD), presidida per l’ex-Alcalde de Cornellà, el senyor 
Frederic Prieto. 
 
Per aquest motiu, el Grup Municipal de Convergència i Unió proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat s’adhereix a la Taula pel Dret a 
Decidir del Baix Llobregat. 
 
Segon.- Com a adherit a la TPDD l’Ajuntament proposarà i portarà a la pràctica un 
pla d’accions a favor del Dret a Decidir, que trametrà a la Taula del Baix Llobregat per 
promoure sinèrgies i millorar-ne l’eficàcia. 
 
Tercer.- L’adopció d’aquests acords es comunicarà la coordinadora de la Taula pel 
Dret a Decidir del Baix Llobregat i al Consell Comarcal del Baix Llobregat. 
 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Hi ha una Moció alternativa, manteniu la vostra proposta?. 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Si. 
 
La nostra Moció el que demana és adherir l’Ajuntament de Cornellà a la Taula 
pel Dret a Decidir del Baix Llobregat, tal i com han fet –si no em fallen les 
últimes informacions- més d’una vintena d’Ajuntaments del Baix Llobregat. 
 
I primerament manifestar que òbviament, una vegada vista la Moció 
alternativa presentada pel Partit Socialista, el primer que a un li agafa ganes 
és de retirar la Moció perquè veritablement no és allò de que un presenti i 
demana “a” i li responen “b”, sinó que amb el que se’l respon és amb “z”. 
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Una cosa que no té pràcticament res a veure, perquè la Moció que nosaltres 
hem presentat és una Moció que és pràcticament igual a la que han presentat 
tots els altres municipis del Baix Llobregat. És una Moció calcada, que l’únic 
que proposa és adherir el municipi a la Taula pel Dret a Decidir del Baix 
Llobregat, i la única modificació que té la Moció de Cornellà respecte a les 
altres és que el President és l’ex-Alcalde de Cornellà, el senyor Frederic Prieto. 
 
En tot cas, vist que això no s’accepta hi ha moments que et donen la sensació 
de voler-la retirar. El que sí volem dir és que queda molt clar que l’objectiu 
d’aquesta Moció era com han fet els altres municipis adherir-se a la Taula pel 
Dret a Decidir. És un tema que d’opinions hi han molt diverses però l’únic que 
demanava és això. 
 
La seva Moció alternativa del que parla és d’altres coses, però en tot cas no 
parla d’adherir-se a la Taula pel Dret a Decidir. Nosaltres deixarem aquí la 
qüestió perquè crec que no tenia més complicació ni tenia més suc que poder-
li treure. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Ara tindrà la paraula la Portaveu del Grup Municipal Socialista per presentar la 
Moció alternativa.  
 
Dir una cosa només, per no entrar en contradicció amb el que comentaven en 
el punt primer, quan anàvem al Constitucional. Suposo que tots tenim dret a 
autonomies com a institucions i autonomies polítiques m’imagino. Ho dic per 
començar bé el debat. 
 
Tenim suposo cadascú de nosaltres dret a la nostra autonomia política i la 
nostra autonomia institucional com a Ajuntament de Cornellà. Però dic allò 
per deixar clar el què, i si vols retirar-la la pots retirar, ningú t’obliga. Ho dic 
perquè, com ho has dit tres vegades, doncs, home, que quedi clar que aquí 
tots tenim una autonomia per poder expressar i explicar què pensem de 
forma clara i precisa. 
 
 
La Moció Alternativa presentada per la Portaveu del Grup Municipal PSC-PM 
diu literalment el següent: 
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... 
 
La defensa del concepte polític del “dret a decidir” permet establir i construir una 
amplia plataforma ciutadana per reflectir i acollir l’expressió plural entorn a les 
diverses opinions i posicions relacionades amb el debat identitari i el futur de la 
pròpia institucionalització política de Catalunya des del respecte i la cooperació. 
 
En el Ple del Parlament de Catalunya sobre l’orientació política general del Govern 
celebrat els dies 25, 26 i 27 de setembre de l’any passat, aquest en la seva sessió 
tinguda el 27 de setembre va debatre i aprovar la resolució pel dret a decidir del poble 
de Catalunya amb el suport dels grups parlamentaris de CIU, ERC, PSC, ICV-EUA. 
 
Tal com s’expressa en aquesta resolució, es reclama la defensa d’un procés 
democràtic per tal que el poble català pugui exercir el seu dret a decidir i que la 
ciutadania de Catalunya pugui manifestar amb el vot el dret a escollir sobre la pròpia 
institucionalització política, i així mateix reafirma la urgència de que s’estableixi un 
diàleg amb les institucions de l’Estat per tal d’acordar les vies i condicions legals per a 
l’exercici d’aquest dret. 
 
En l’actualitat el debat sobre el “dret a decidir” s’ha orientat cap una posició molt 
concreta, associant-lo únicament a una de les diferents posicions que podria haver 
sobre la taula en el moment que fos possible exercir lliurament el vot en una consulta 
d’aquesta transcendència, per una altra banda diverses iniciatives han fragmentat 
l’ampli consens aconseguit amb la declaració del Parlament abans esmentada, 
malauradament l’escenari per aconseguir el dret a decidir s’ha devaluat amb 
aquestes declaracions i amb la presa de decisions unilaterals sense l’acord polític 
previ entre el Govern de l’Estat i el Govern de la Generalitat, l’única manera de fer 
possible la realització de la consulta democràtica per una via legal. 
 
Per aquests motius el Grup Municipal Socialista proposa al Ple Municipal l’adopció 
dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en primer lloc, vetllarà per garantir a 
la nostra ciutat el dret a la dignitat que va vinculat a la millora de la condició de vida 
individual i col·lectiva de les persones que viuen i treballen a Catalunya, amb el 
compromís de la defensa dels dret socials –especialment en l’atenció als més febles-, 
a poder accedir i garantir un sistema públic educatiu i de cultura personal i col·lectiu, 
a l’aprofundiment de l’estat del benestar en les seves polítiques socials i de salut, a la 
defensa de la llengua pròpia, a la solidaritat intergeneracional, a l’equilibri i el 
desenvolupament sostenible i social del territori i de la nostra societat, i amb les 
exigències de defensa i aprofundiment dels valors col·lectius de la llibertat, la justícia i 
la igualtat. 
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Segon.- L’Ajuntament de Cornellà, es compromet en l’exercici del seu paper 
institucional: a garantir i defensar el clima de convivència que hem construït entre 
tots les darreres dècades, a exercir una conducta equànime en aquest procés, a no 
participar en accions i activitats que predeterminin una orientació que impliqui el 
recolzament d’una proposta a les que previsiblement es podria optar, i a assegurar 
una actuació de col·laboració d’acord amb els mateixos criteris que s’utilitzen per 
afavorir el desenvolupament de les activitats de les entitats cíviques d’aquesta ciutat. 
 
Tercer.- Manifestem que cal defensar i aconseguir el dret a decidir, i és en aquest 
sentit que expressem el nostre suport a la resolució aprovada en el Ple del Parlament 
de Catalunya en la seva sessió tinguda el 27 de setembre sobre l’orientació política 
general del Govern que va debatre i aprovar la resolució del dret a decidir del poble 
de Catalunya amb el suport dels grups parlamentaris de CIU, ERC, PSC, ICV-EUA. 
 
Quart.- Fer difusió d’aquests acords als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, així com a les entitats de la nostra ciutat que formen part de la Taula pel 
dret a decidir. 
 

... 
 
 
Senyora Emilia Briones Matamales, Portaveu del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Davant de la Moció de Convergència el PSC-PM hem presentat una Moció 
alternativa per tal d’explicar de forma clara quin és el nostre posicionament al 
respecte, i davant d’aquesta llibertat expressió que avui tenim. Abans però 
d’entrar en matèria d’aquesta Moció, crec necessari explicar en quin context 
social ens trobem actualment. 
 
Així que abans de parlar del dret a decidir, nosaltres, que compartim i que 
respectem sense cap mena de dubte, també cuidem i donem prioritat al dret 
a la dignitat de les persones. Dignitat que es veu menyspreada constantment 
amb les polítiques de dreta regressives i neoliberals dels que ens governen 
tant a Catalunya com a Espanya. I que a més ara, amb aquest debat de 
banderes i de territoris, els hi serveix per tapar les seves vergonyes, per 
maquillar la crua realitat que és la següent i que l’explicaré. 
 
A Espanya hi ha quasi sis milions d’aturats, destrucció de llocs de treball, una 
reforma laboral que redueix els sous un 10%, amb les terrorífiques retallades 
que posen en crisi el futur de l’educació, el copagament i la privatització de la 
sanitat, la pèrdua de poder adquisitiu de les famílies, els desnonaments per 
no poder pagar l’hipoteca, la pobresa energètica, i segueixo, totes marees 
humanes que han evidenciat el malestar social per les retallades en drets 
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laborals i socials. Camisetes grogues que simbolitzen la defensa de l’escola 
pública, abans ho comentàvem, persones afectades per les retallades en 
serveis socials i a la Llei de Dependència. LRSAL, abans Sergio també ho 
comentava, que dinamita la democràcia i complica la vida als ciutadans. 
L’innecessària, injusta i retrograda Llei de l’avortament de Gallardón que 
després comentarem. Ho rematen a més salvant als bancs i no a les persones 
pujant l’IVA, acabant així d’empobrir a les famílies. 
 
Aquest és l’escenari global, sí, i en Cornellà, per tant això no és aliè a la 
realitat que tenim. Per donar unes quantes dades, hi ha al voltant d’uns vuit 
mil aturats que amb les nostres úniques forces intentem corregir. Abans, 
Montse comentava la destrucció de llocs de treball que hi ha a Cornellà, 
desnonaments que intentem aturar, de moment ja portem 160, i situacions 
de pobresa a les que mirem de donar solucions amb petits pal·liatius. 
 
En definitiva, es camina cap a una societat cada vegada amb més desigualtats 
on els rics són més rics i on el pobres són més pobres. Així que a Cornellà 
respectem totes les opcions i opinions, respectem el dret a decidir, però tenim 
que gestionar el mentrestant -sembla ser que altres Administracions 
s’obliden- del dia a dia de les persones intentant solucionar els seus 
problemes quotidians. Per això defensem tot el que hem aconseguit durant 
aquests últims anys en la ciutat, i a les proves em remeto. Em remeto a que 
mirem entre tots les Mocions que hem debatut al Ple durant els últims mesos 
i avui mateix veurem reflectit un ampli recorregut per les prioritats d’aquest 
Ajuntament. 
 
Per exemple, avui hem presentat una Moció per a demanar més recursos 
educatius per al col·legi Antoni Gaudí. A més a més, hem defensat 
l’autonomia local i el corresponent allunyament dels serveis de proximitat que 
parlàvem de LRSAL. Hem defensat les polítiques d’ocupació, on aquest 
Ajuntament hem destinat més de dos milions d’euros davant de la paràlisi 
d’altres Administracions. I al Ple anterior varem acordar sancionar a les 
entitats financeres que tinguessin pisos buits.  
 
Varem reclamar a la Generalitat que ens pagués els deutes que té amb aquest 
Ajuntament, parlàvem d’uns 418.00 euros del Fons de Cooperació Local però, 
si no recordo malament, són nou milions d’euros aproximadament.  
 
I varem demanar també a l’Estat mesures concretes per incentivar a 
l’emprenedoria i la creació d’ocupació. I podria fer un llistat de greuges socials 
que hem anat reclamant per Cornellà, com demanar més recursos per les 
beques menjador, per les escoles bressol, per la Teleassistència, pel Pla de 
l’Entorn, realment un llarg, llarg etcètera. 
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A més, tot plegat ha esdevingut molt més greu a causa del malestar profund 
de la societat generat per una crisi econòmica, política i ètica desfermada pel 
capitalisme més salvatge i gestionada per unes dretes sense autèntica 
vergonya. 
 
I bé, aquest és el context en el que avui nosaltres parlarem del dret a decidir. 
Més que res volia fer aquesta petita introducció per dimensionar una mica la 
qüestió.  
 
I nosaltres amb aquesta Moció alternativa el que farem és mostrar el nostre 
posicionament, que és clar i que queda reflectit en aquesta Moció. 
 
Al Ple del Parlament de Catalunya del 27 de setembre del 2013 es va aprovar 
la resolució pel Dret a decidir del poble de Catalunya amb el suport dels Grups 
Parlamentaris de Convergència, d’Esquerra Republicana, del PSC, d’Iniciativa 
per Catalunya Verds Esquerra Unida i Alternativa, és a dir, amb un ampli 
consens. En aquesta declaració varem sumari molts pel Dret a decidir. 
 
Tal com s’expressa en aquesta Resolució, es reclama la defensa d’un procés 
democràtic per tal que el poble català pugui exercir el seu dret a decidir i que 
la ciutadania de Catalunya pugui manifestar amb el vot el dret a escollir sobre 
la pròpia institucionalització política, i així mateix, reafirma la urgència de que 
s’estableixi un diàleg amb les institucions de l’Estat per tal d’acordar les vies i 
condicions legals per l’exercici d’aquest dret.  
 
En l’actualitat el debat sobre el dret a decidir s’ha orientat cap a una única 
opció, associant-lo només a una de les diferents posicions. I per una altra 
banda, diverses iniciatives han fragmentat l’ampli consens aconseguit amb la 
declaració del Parlament que abans esmentava. Malauradament l’escenari per 
aconseguir el dret a decidir s’ha devaluat amb la presa de decisions unilaterals 
sense acord polític previ entre el Govern de l’Estat i el Govern de la 
Generalitat, l’única manera de fer possible la realització de la consulta 
democràtica per una via legal. 
 
Per aquests motius de l’exposició de motius, el Grup municipal socialista 
proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
Primer. L’Ajuntament de Cornellà, en primer lloc, vetllarà per garantir a la 
nostra ciutat el dret a la dignitat. Dret a la dignitat que va vinculat a la millora 
de la condició de vida individual i col·lectiva de les persones que viuen i 
treballen a Catalunya, amb el compromís de la defensa dels dret socials –
especialment en l’atenció als més febles-, a poder accedir i garantir un 
sistema públic educatiu i de cultura personal i col·lectiu, a l’aprofundiment de 
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l’estat del benestar en les seves polítiques socials i de salut, a la defensa de la 
llengua pròpia, a la solidaritat intergeneracional, a l’equilibri i el 
desenvolupament sostenible i social del territori i de la nostra societat, i amb 
les exigències de defensa i aprofundiment dels valors col·lectius de la llibertat, 
la justícia i la igualtat. 
 
Segon. L’Ajuntament de Cornellà es compromet en l’exercici del seu paper 
institucional a garantir i defensar el clima de convivència que hem construït 
entre tots en les darreres dècades, repeteixo, amb el clima de convivència que 
hem construït entre tots en les darreres dècades, a exercir una conducta 
equànime en aquest procés, a no participar en accions i activitats que 
permetin una orientació que impliqui el recolzament d’una proposta a les que 
previsiblement es podria optar, i a assegurar una actuació de col·laboració 
d’acord amb els mateixos criteris que s’utilitzen per afavorir el 
desenvolupament de les activitats de les entitats cíviques a Cornellà. 
 
Tercer. Manifestem que cal defensar i aconseguir el Dret a decidir, i és en 
aquest sentit que expressem el nostre suport a la resolució àmpliament 
aprovada en el Ple del Parlament de Catalunya en la seva sessió tinguda el 27 
de setembre sobre l’orientació política general del Govern que va debatre i 
aprovar la resolució pel Dret a decidir del poble de Catalunya amb el suport 
dels grups parlamentaris de CIU, ERC, PSC, ICV-EUA. 
 
I per últim, punt Quart. Fer difusió d’aquests acords als grups parlamentaris 
del Parlament de Catalunya, així com a les entitats de la nostra ciutat que 
formen part de la Taula del dret a decidir. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
En tot cas, per no confondre’ns crec que és important que siguem conscients 
que estem parlant d’una Moció amb una esmena. Ho dic perquè crec que és 
important el matís de cara a entendre també el posicionament d’uns i altres. I 
de cara a que també tothom entengui el què direm a continuació. 
 
En primer lloc em referiré a la Moció que ens plantegen el Grup de 
Convergència, que és la Moció mare -per entendre’ns- sobre la que desprès hi 
ha una esmena. Més que una esmena és una nova Moció, en tot cas, estem 
parlant de dos mocions. Una Moció amb una esmena amplia. 
 
Sobre la Moció que planteja Convergència que és la Moció inicial, que 
interpreto que és la que es manté i és sobre el primer debat que hauríem de 
fer, creiem des del nostre Grup que hi ha un petit error o ens agradaria que 
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s’hagués comptat amb la resta de Grups per a redactar-la, però considerem 
que el segon punt, amb la voluntat de que aquesta Moció es sembles a les 
mocions que es presenten als altres llocs, ens diu que “l’Ajuntament engegui, 
posi, engegui un Pla d’accions per afavorir el dret a decidir”, ve a dir el segon 
acord. 
 
Nosaltres entenem que en el moment en què a Cornellà ja hi ha un grup 
d’entitats de Cornellà pel Dret a decidir, la funció de l’Ajuntament hauria 
d’haver estat facilitar la feina de que les entitats pel Dret a decidir de Cornellà 
puguin fer la seva feina normal i puguin desenvolupar la seva voluntat 
democràtica de promoure el dret a decidir. Per tant, entenem que hauria 
estat més correcte que en aquest acords, el segon acord no fos que 
l’Ajuntament hagués de fer cap Pla d’acció sinó facilitar que siguin les entitats 
que ho puguin fer com, de fet, ja està passant. Les entitats que demanen 
suport a l’Ajuntament per fer activitats ho estan trobant i per tant ho estan 
aconseguint. Creiem que hauria estat més ajustat. El primer acord ens sembla 
que és correcte i el segon entenem que és això. 
 
Sobre la Moció alternativa que se’ns planteja, bé, una prèvia. El nostre Grup 
entenc que tant aquesta Moció anterior com l’esmena entren en el ROM, és la 
nostra opinió. Per tant, l’article 141 permet que en parlem i per tant, tant de 
bo haguéssim pogut parlar en algun altre moment. Crec o creiem que la 
variable temps té el seu interès en aquests moments. 
 
Per nosaltres estem parlant d’un debat enormement contaminat. Us posaré 
una anècdota si em deixeu més o menys graciosa per també destensar. 
Recordareu que fa uns mesos vaig fer un article, vam fer un article el Grup 
sobre un tema d’esports, que va publicar-se al Cornellà Informa. Ja sabeu que 
tot seguit posem, “si cap conciutadà vol comentar la nostra publicació, pot 
fer-ho adreçant-se a la nostra adreça”. La primera resposta i la primera cosa 
que vam rebre és “sí, sí, però la seva coalició, és independentista o 
unionista?”, parlàvem d’esports. 
 
Segurament és un exemple del que significa una cosa absolutament 
contaminada. I on segurament la voluntat de polaritzar el debat és massa 
forta per alguna gent, pels dos costats, eh?, pels dos costats, però ho 
lamentem. Perquè al final per nosaltres del que estem parlant és de 
democràcia, d’exercir un dret democràtic i per nosaltres no es pot divergir 
tant. Els drets nacionals, els drets socials, tot va en el mateix sac, tot va amb la 
voluntat i amb la necessitat de què hi hagi un canvi. Un canvi polític que no 
sigui més centralisme i que tampoc sigui una espècie d’independentisme 
exprés evangelitzador que tot ho arreglarà. No creiem que això sigui possible, 
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tampoc estem d’acord amb un exercici recentralitzador com hem debatut fa 
una estona parlant de LRSAL. 
 
Per nosaltres no és bona la polarització, creiem que més democràcia significa 
poder decidir. Creiem que ha d’haver un canvi a les relacions amb l’Estat, que 
ha d’haver un canvi democràtic en profunditat i entenem que hi ha un 
element de dimensió de temps. 
 
La Moció que ens ha presentat el Grup Socialista, si l’haguéssiu presentat fa 
quatre mesos l’haguéssim votat favorablement sense discussió. No hi ha res a 
la Moció que planteja el Grup Socialista amb el que no estiguem d’acord, però 
insistim, estem parlant d’una Moció alternativa a una Moció que planteja el 
Grup de Convergència i Unió que parla d’adherir-se a la Taula del Dret a 
Decidir, i que parla la Moció del Grup Socialista d’una cosa que va passar, que 
és cert, que estem d’acord i que mantenim el Pacte pel Dret a Decidir i la 
voluntat de tenir, defensar i aconseguir el dret a decidir però posteriorment 
han passat coses. Hi ha la voluntat de fer una consulta el dia 9 de novembre, i 
hi ha la voluntat de que l’Estat permeti que aquesta consulta es pugui fer i 
que els ciutadans i ciutadanes de Catalunya per tant puguem decidir el dia 9 
de novembre del 2014. 
 
Per tant hi ha un element temporal, han passat més coses. Per això per 
nosaltres és, en certa mesura, fent una petita trampa, dir que el que passa 
avui és el que expliqueu a la vostra Moció sinó que ja han passat altres coses a 
posteriori. 
 
En resum, nosaltres, si el Grup de Convergència ens accepta l’esmena 
votaríem a favor al Grup de Convergència, i en tot cas ens abstindrem si es 
manté la Moció alternativa del Grup socialista. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Com efectivament hi han dos mocions, començaré per la Moció original, per la 
Moció de Convergència. 
 
Nosaltres, evidentment, votarem en contra d’aquesta Moció. En primer lloc 
perquè està fora de tota legalitat el que es proposa, ja que les competències 
per convocar un referèndum –com tot el mon sap- les té el Govern d’Espanya. 
I per suposat des del Partit Popular no recolzarem cap causa que sigui il·legal o 
que sigui delictiva. 
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La veritat és que ja resulta pesat estar sempre debatent sobre el mateix. La 
dinàmica en la que s’ha instal·lat Convergència i altres partits, defensant 
postulats que estan fora de la Llei, com un referèndum d’autodeterminació de 
Catalunya i a la vegada reclamant diàleg. Cal saber que sobre il·legalitats no es 
dialoga, i és responsabilitat de qualsevol bon governant mantenir-se en 
aqueixa posició. 
 
Per a l’enunciat referèndum legal -il·legal perdó- d’autodeterminació falten 
uns nou mesos. I el Govern d’Espanya i el seu President ja han avisat que no 
es va a celebrar, que no hi ha res a negociar sobre un assumpte que és il·legal. 
Llavors la pregunta que ens fem és, què pensa fer Convergència?, seguir 
insistint en donar-se contra una paret. El pitjor d’això no és l’actitud que té 
Convergència sinó que amb ella arrosseguen a milers de catalans enganyats i 
esperançats en l’ideal màgic que ha plantejat Convergència junt amb els socis 
d’Esquerra darrera de la separació de Catalunya de la resta d’Espanya. 
 
A més, he de dir que aquells partits que estan fomentant aquest debat 
independentista estan creant falses expectatives en la ciutadania. El 
referèndum no es farà i provocarà –ja ho avisem ara- un sentiment de 
frustració que serà únicament responsabilitat dels que ens han portat fins 
aquí. Inclús li diria al Portaveu de Convergència que entenc que com a Partit 
polític estigui a favor del dret a decidir, però em sembla d’una gran 
irresponsabilitat que pretengui que un Ajuntament democràtic, d’una ciutat 
com Cornellà, s’adhereixi a la Taula pel Dret a Decidir. I com diuen a la seva 
Moció “posi en pràctica accions a favor del dret a decidir” ni que malgasti el 
temps en coses com aquesta, quan hi han moltes altres més importants. 
 
Si Convergència com a partit polític vol fer campanya per la independència i 
enganyar als seus electors, doncs bé, allà ells. Però crec que un Ajuntament 
deu, simplement, complir amb la legalitat.  
 
En quant a la Moció alternativa que presenta el Partit Socialista, jo estic 
al·lucinat. Sincerament al·lucinat, és a dir, ja no és que barregin “churras con 
merinas” és que on no hi han “churras”, les van a buscar. Clar, és que aquí 
Convergència està parlant d’adherir-se a la Taula pel Dret a Decidir. Llavors –
com deia Jordi a la seva intervenció- és tan senzill com posicionar-se en un 
sentit o en l’altre.  
 
Nosaltres ho fem perquè ho tenim clar, ens posicionem i diem que no estem 
d’acord en els termes que planteja aquesta Moció, però el parlar 
contínuament de retallades, inclús he entès que ha parlat de no tenir 
vergonya els partits de la dreta, la sensació que em dóna és que presentant 
aquesta Moció alternativa no es té vergonya perquè no està parlant de res del 
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que parla l’original, sinó que aquí s’ha anat a un atac continu al Partit Popular i 
a unes retallades que s’està veien obligat a fer, però per la situació en la que 
es va trobar el país. 
 
Quan una empresa està en fallida, si hi ha uns nous gestors de l’empresa han 
de prendre mesures, que és el que està passant en aquests moments. Inclús 
aquí s’ha parlat per part –ara no recordo qui, d’un de vostès- d’una crisi de fa 
sis anys. El Partit Popular no porta sis anys i està gestionant la crisi el temps 
que porta, el problema és que no s’ha gestionat bé al moment que s’hauria 
d’haver començat a gestionar-la i ara ens trobem a la situació que ens trobem. 
 
La Moció en definitiva, no entenc molt bé el nom que se li dona amb el 
contingut de la pròpia Moció, res mes. 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Primer de tot clarificar la posició d’autonomia. Òbviament que em refermo i 
estic d’acord amb el que he dit. Tan sols fer constar que si és una Moció que el 
que demana és adherir-se a la Taula pel Dret a Decidir, quan tens una Moció 
alternativa que diu una altra cosa, és obvi, que nosaltres el que volem és 
defensar aquesta gent, i per això ens interessa que cadascú mostri el 
posicionament amb aquesta Moció en concret. I no fa falta intentar construir 
aquests miralls de mocions que poden tergiversar el que nosaltres acabem 
presentant. 
 
Veritablement quan s’obre el debat sobre aquest tema ja hem pogut veure 
com això de començar parlant per A i acabar parlant per la Z, veritablement 
ho hem tingut avui. Com el Partit Socialista agafa l’acord del Pacte Nacional 
pel Dret a Decidir, agafa els mateixos paràgrafs, el “tuneja”, posa la paraula 
dignitat per ficar la marca d’aquí pròpia de Cornellà, que és obvi que estem a 
l’ordre del dret a la dignitat, el que aquí vostès segueixen venent per activa i 
per passiva. 
 
En tot cas, recordar que nosaltres hem presentat aquesta Moció –li diem al 
Grup d’Iniciativa- perquè és el que s’ha aprovat en d’altres municipis. 
Municipis on vostès han votat, on el Partit Socialista s’ha abstingut, vaja una 
cosa prou normal que no ens sembla molt estranya. 
 
I responent al líder del Partit Popular que es refereix com a Mocions 
“cansines”. Em sap greu, però és que sempre intentem aquí defensar com 
quan portem una Moció es busca una cosa i es pretén votar una altra cosa. 
Desprès a partir d’aquí, el debat comença a girar i tenim la capacitat d’anar-
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nos allà, on abans de començar el Ple un no es planteja. La veritat és que és el 
que s’acaba fent.  
 
Temes que aquí s’han plantejat i que mai s’han pogut debatre com l’adhesió a 
una entitat municipalista com era Cornellà Decideix en el seu moment, per 
organitzar una consulta amb més de set mil ciutadans -el 10% dels vots que va 
acabar tenint aquesta iniciativa ciutadana-, perquè això és una marea. La 
Portaveu del Partit Socialista no ha parlat de marees, ha parlat d’unes quantes 
però potser s’ha deixat alguna bastant important. Potser s’ha deixat la marea 
de la via catalana, la marea d’una manifestació que deia “som una nació, 
nosaltres decidim”, que creiem que a dia d’avui esperem que encara 
comparteixin aquest lema.  
 
Si no recordo malament, el Govern de la Generalitat no va obligar a ningú a 
anar a les diferents manifestacions, crec que el Govern en aquest sentit no 
coacciona a ningú a anar. No entenc els posicionaments que pot tenir el Partit 
Popular, i és que aquesta Moció acaba sent que la gent vol organitzar-se, 
poder-se organitzar diferent, poder decidir si des d’aquí a Catalunya ha de 
poder sorgir el moment en que nosaltres hem de decidir com ens volem 
organitzar en el futur. Propostes de l’altra banda no n’hi han. I això va tant pel 
Grup del Partit Popular com pel Grup del Partit Socialista, que ho saben 
perfectament. 
 
O sigui, les propostes que poden venir de fora de Catalunya no hi són, no 
existeixen. I és el motiu pel qual, això ens ho demostra la història, la 
ciutadania decideix organitzar-se. Gent que mai s’havia plantejat estar en 
aquest vaixell a dia d’avui està en aquest vaixell. I l’únic que demanem en 
aquesta Moció és donar el suport a tota aquesta gent que vol canviar les 
coses, que vol organitzar-se d’una forma diferent per poder decidir. 
 
Senyora Emilia Briones Matamales, Portaveu del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Nosaltres també deixarem la nostra posició clara respecte al dret a decidir 
com a Partit Socialista. El PSC està a favor del dret a decidir i a defensar una 
consulta legal, vinculada i acordada amb el Govern Espanyol. Ara bé, el procés 
tal i com s’està gestionant, és un autèntic xoc de trens condemnat al fracàs i 
és un carreró sense sortida. 
 
Manifestem des del PSC el dret a decidir en la línia marcada a la Resolució 
Parlamentària aprovada en consens que abans comentava i a la que feiem 
referència a la Moció. L’única manera de fer efectiu aquest dret a decidir és 
amb un acord entre el Govern de la Generalitat i de l’Estat. Un acord del que 
ha d’emanar el contingut de la consulta, la data i el mecanisme. El dret a 
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decidir requereix l’acord entre els governs perquè així s’ha fet en d’altres 
llocs. I entenem que sense acord no hi ha consulta, sense diàleg entre governs 
no hi ha solució, i així, tal com estem ara, no anem enlloc. 
 
La posició de l’Ajuntament també quedava clarament reflectida a la Moció. 
Volem mantenir el clima de la ciutat per defensar el que hem construït entre 
tots. Respectem des d’aquí totes les opcions de la societat civil i manifestem 
el dret a decidir amb les condicions establertes en la Moció. Però mentre els 
Governs competents juguen amb les banderes, aquí hem de gestionar el dia a 
dia de les persones, i per tant, s’ha de defensar el dret a la dignitat. 
 
I a CiU li comentem que mentre hi hagin desigualtats socials a Cornellà, 
mentre la situació de les famílies no millori, mentre hagin aturats, 
desnonaments i dures realitats en risc d’exclusió social, així com retallades en 
drets i recursos, mantindrem la nostra prioritat que és defensar a les persones 
i la seva dignitat. 
 
Des de l’Ajuntament tindrem un posicionament equànime –ja ho hem dit- en 
aquest procés pel dret a decidir, i col·laborarem amb els mateixos criteris que 
per a totes les entitats cíviques de la ciutat. Mentre demanem des del 
respecte que hi hagi diàleg entre el Govern de la Generalitat i el Govern de 
l’Estat per tal d’avançar en aquest carreró sense sortida.  
 
És important manifestar el dret a decidir de la societat civil i estem molt 
d’acord però no s’ha de perdre de vista la realitat quotidiana. I per tant no 
s’ha de perdre l’interès en les persones i les seves vides, amb els seus drets i 
amb els seus deures, amb la seva justícia i la pluralitat, l’educació i la sanitat 
per a tots, més que les banderes i les pàtries amb majúscula. 
 
Respecte al dret a decidir o debat del dret a l’autodeterminació -jo aquí sí que 
comparteixo amb el Funes- la veritat és que el debat està clarament 
contaminat. Jo he sentit dir a la senyora Carmen Forcadell, a l’Assemblea 
Nacional Catalana, que treballen per la independència. He sentit dir també al 
President Mas que estem en l’estadi d’exercir el dret a l’autodeterminació. Bé, 
la veritat és que s’ha de tenir respecte a totes les opcions, no podem 
permetre la perversió d’aquells que situen el debat en una única dicotomia, la 
dels patriotes i els enemics de Catalunya. El debat està clarament contaminat. 
 
I abans que res s’ha de ser demòcrata i respectar totes les opcions i opinions. 
Els soberanistes insisteixen cada dia a reclamar que es posin de seguida les 
urnes a Catalunya per aquest famós referèndum, fins el punt de negar la 
condició de demòcrates a tots aquells que plantegen serioses objeccions, i 
això no pot ser. 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 75

 
I és que les coses no són tan senzilles com es pretén des de la retòrica pueril 
del “deixeu-nos votar”, que curiosament no concedeix cap importància al fet 
que entre referèndums i/o eleccions generals, locals, autonòmiques i 
europees, els catalans hem estat cridats a les urnes quaranta vegades des de 
1977.  
 
És important recordar que al programa electoral de Convergència de fa poc 
més d’un any, la secessió no apareixia per enlloc. Es parlava, això sí, d’un 
escenari del 2020 amb una hipotètica consulta però sense especificar el 
contingut de la pregunta. 
 
La realitat és que Iniciativa està segrestada per Esquerra Republicana i per la 
senyora Forcadell, a canvi de l’aprovació d’uns pressupostos clarament 
antisocials. I dic clarament antisocials perquè just varem presentar moltes 
esmenes per defensar els interessos d’aquesta ciutat i a totes, amb aquests 
pressupostos antisocials, ens han dit que no. Ens han dit que no a la coberta 
de la Mediterrània, ens han dit que no al patí del Montserrat, ens han dit que 
no als instituts Joan Miró, Esteve Terrades i Miquel Martí Pol, no als projectes 
del Citilab. En fi, el que està clar és que quan voleu parleu i d’altres vegades 
doncs no parleu entre vosaltres. 
 
CiU i PP, el que cal, és que dialogueu i que parleu perquè amb alguna excepció 
la col·laboració entre dretes del Partit Popular i de Convergència ha sumat de 
manera vergonyosa, sí he dit vergonyosa. CiU ha votat a favor de moltes 
mesures conservadores que fomenten les desigualtats i que han portat greus 
conseqüències, com les retallades de desembre, com la reforma laboral que 
ha portat precarietat, sous més baixos, acomiadaments a la carta. I heu votat 
conjuntament a favor de l’amnistia fiscal, inclús a la Llei d’Estabilitat 
Pressupostària. 
 
La reforma laboral impulsada pel Partit Popular i CiU, en aquests dos anys a 
Catalunya ha destruït 118.000 llocs de treball. Els ERO han augmentat un 28% 
i el 78% dels convenis col·lectius han deixat de ser vigents amb la pèrdua dels 
drets que això implica. 
 
A Madrid, Partit Popular i Convergència són socis i allí sí que dialogueu. Per 
tant, comenceu a fer-ho aquí, que també seria interessant. Junts CiU i PP heu 
votat a favor un 44% dels projectes de Llei com la reforma laboral o la Llei 
d’Estabilitat Pressupostària, i junts heu dialogat i donat suport al 52% dels 
Decrets Llei. I l’abstenció de CiU, per exemple, ha ajudat al Partit Popular a 
convalidar el Decret Llei pel qual es determina el preu de l’energia elèctrica 
fent que la factura de la llum s’incrementi al consumidor un 2,3%. Per tant, tot 
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això ho explico per a què quedi clar que sí, que quan voleu parleu entre 
vosaltres.  
 
El que queda clar és que més enllà de la bandera imposeu els vostres 
interessos ideològics per a fer rics als rics –que abans ja ho comentava- i 
pobres al més pobres. 
 
I CiU, doncs bé, es dedica a fer aquest doble joc. A Madrid demana diàleg i 
aquí a Catalunya pren decisions de manera unilateral. 
 
I senyor Max Palacios, la veritat és que vostès són els que van començar a 
complicar-nos la vida, a agitar i enfrontar a la gent recollint signatures contra 
un Estatut que havien votat els catalans. Vostès són els líders de la 
confrontació. Vostès van encendre la metxa d’aquest xoc de trens. El seu 
partit va recollir signatures contra els ciutadans, heu alimentat la fractura 
territorial, i mentre, albergats en la bandera, heu generat una cortina de fum 
per a tapar la veritable cara, la d’impulsar retallades ideològiques i 
neoliberals, i en la majoria de les ocasions, a més, amb la complicitat de 
Convergència que per a això sembla ser que sí trobeu cert diàleg. Sumant 
banderes per tapar la situació de crisi i eliminant les grans destralades de 
retallades socials conquistats en els últims anys. És a dir, ens heu fet caminar 
cap a un profund retrocés en llibertats, retallant els principals pilars de l’estat 
del benestar, la sanitat, l’educació, la dependència. No us doneu compte de 
que qui perd són els ciutadans?, senyors del Partit Popular, no veieu les 
respostes d’alarma de la ciutadania?. No veieu que esteu deixant en la cuneta 
als més dèbils?  
 
Davant la situació actual social teniu respostes injustes, ineficaces i 
irresponsables, senyors del Partit Popular. I davant de l’escenari de fractura 
territorial que el Partit Popular ha alimentat, elimineu la possibilitat de diàleg 
fomentant encara més la confrontació. Així que si, us plau, senyors del Partit 
Popular, siguin responsables, surtin del darrera de les banderes de l’austeritat, 
surtin del darrera de les banderes espanyoles i, si us plau, dialoguin. 
 
Mentre, des d’aquesta Institució el que fem és el que hem comentat en la 
Moció. Primer, respectem qualsevol opinió i opció pel procés del dret a 
decidir. I segon, defensarem el que hem aconseguit i conquistat aquests 
últims trenta anys. 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Insistint en el que hem dit abans, si la Moció que pertany al Grup Socialista 
s’hagués presentat en el Ple del mes d’octubre com a Moció pròpia, no 
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haguéssim tingut cap inconvenient en votar-la a favor, perquè compartim 
aquesta idea de convivència, de dignitat, de defensar el dret a decidir. En tot 
cas, ja estem una mica més avançats en el calendari i han passat coses entre 
mig, i volem insistir en aquesta idea. 
 
Per a nosaltres no es poden destriar els drets socials i els nacionals. Entenem 
que tot és una voluntat democràtica i una voluntat de canvi i, per tant, ens 
preocupa aquesta voluntat de només fer un debat d’una part dels problemes. 
I en això estem d’acord amb el Grup Socialista i acceptem també que hi ha 
una certa cortina de fum en tot plegat, i una voluntat en això de tapar altres 
coses i tapar altres debats, especialment, pel Govern de Catalunya i pel 
Govern de l’Estat.  
 
Jo només vull constatar tres coses ràpides. La primera, no sé com s’ho farà el 
Grup del Partit Popular per l’article del Cornellà Informa del mes que ve, però 
crec que ho teniu difícil per intentar explicar tot el que hem dit uns i altres i 
per intentar posicionar-nos a tots en un costat i vosaltres en l’altre. En tot cas, 
ho tindreu complicat.  
 
Ara constatem que és una màquina de generar independentistes des de 
Cornellà fins a l’Estat, fins a Madrid. Una màquina de generar 
independentistes perquè al final aquesta voluntat de negar la política, de 
ficar-vos, d’amagar-vos sempre en la gestió i de no voler fer política en un 
moment en el que cal política, en el que cal diàleg, que cal tenir habilitat per a 
parlar amb la gent, per posicionar-te en l’espai del diàleg i no en la 
confrontació, no sé, deu haver enquestes que us diuen que és la manera 
d’aconseguir millors resultats, però en aquests moments els ciutadans 
demanen política. Per a nosaltres aquesta és una idea clara i demanem, 
insistim, allà on podem. 
 
Nosaltres estem presoners de la política de la democràcia, no em trobareu a 
mi entre els sospitosos de ser massa pro-independència, no soc d’aquests, 
però el que sí que considero és que som una agrupació, una organització, una 
coalició demòcrata, profundament demòcrata. I el que ens esta demanant la 
gent en aquests moments és que hi hagi democràcia, que hi hagi debat, 
possibilitats de decidir i de discutir quin futur volem per Catalunya i com 
l’emmarquem. I aquí nosaltres estem presoners d’això. Presoners de voler fer 
un procés democràtic, de voler diàleg i de voler fer política. No ens podrem 
sortir, és el que ens va passar al seu moment quan les consultes i és el que ens 
continuarà passant. No podem negar-li a la gent la voluntat de poder exercir 
els seus drets democràtics. 
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Segon element -intentaré ser breu senyor Alcalde- la justícia i la legalitat. Em 
sembla, com que hem retirat del debat anterior, tenia una petita cita, 
homologant, intentant substituir al Regidor Fernández que és l’habitual 
citador del Ple. Unes coses que a mi m’han sobtat o que em sembla m’ha 
agradat recordar del procés de Mandela. Mandela deia allò de “no siempre lo 
legal es lo justo”, no?. I crec que en aquest moments hauríem d’estar fent 
això. “No siempre lo legal es lo justo”. Canviem la Llei si aconseguim que sigui 
més justa. Canviem l’escenari per aconseguir que sigui més just. Només estem 
demanant això. Crec que la gent està demanant això. Podem aconseguir que 
allò que avui és legal demà sigui diferent i sigui més just. Crec que és un 
element important que el Partit Popular hauria de recordar. 
 
Per a nosaltres hi ha la necessitat d’un procés constituent, d’un nou procés de 
canvi democràtic, de canvi polític, de transformació de l’Estat. No caurem en 
la trampa de voler-ho fer demà. No caurem en el parany de 
l’independentisme exprés o de l’unionisme exprés, però sí que som conscients 
i estem totalment convençuts i convençudes que cal un canvi democràtic en 
aquest país i en el conjunt de l’Estat. Cal un nou procés constituent i l’hem de 
fer. No ens podem quedar amagats a casa, a la Moncloa, i sortint cada cop 
quan hi ha un debat d’Estat de la Nació i desprès amagar-nos. 
 
Cal fer política, fer diàleg, i el Partit Popular però també Convergència i Unió, i 
el Govern de la Nació, de Catalunya, han de ser conscients d’això i és l’hora de 
fer-ho. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Començant pel final, pel que deia Arnau en la seva intervenció, el joc de 
paraules està bé però el que està clar és que estem en democràcia i en 
democràcia la primera premissa és que ha de ser legal. Si no és legal la 
democràcia, no és democràcia. Llavors, començant per això parlar 
d’il·legalitats, pretenent emmarcar-les dintre de la democràcia em sembla un 
equilibri bastant complicat. 
 
Finalment ha desaparegut la Moció que presentava Convergència del debat 
d’avui, i estem debatent la Moció que ha presentat el Partit Socialista, malgrat 
que continua dient-se “Moció per l’adhesió de l’Ajuntament a la Taula pel 
Dret a Decidir”, cosa de la que no s’ha parlat. Però bé, de tot el que s’ha dit 
aquí, de tot el que la Portaveu Socialista ha dit, la conclusió que jo trec és que 
ella parlava novament de retallades, de pèrdua de drets, de pèrdues que han 
sofert els ciutadans. Jo l’únic que entenc és que les pèrdues que tenen els 
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ciutadans és pels dolents governants que no saben gestionar la crisi quan 
apareix, quan no agafen al “toro per les banyes”, quan es dediquen a no 
governar, a deixar passar el temps i deixen -com ho han fet- un país 
absolutament arrasat. I ara és quan es critiquen les reformes que s’estan fent 
des del Govern per a reflotar aquest país que prèviament va quedar arrasat. 
 
I en quant a la Moció original de la Taula pel Dret a Decidir, l’adhesió de 
l’Ajuntament, reiterar el mateix. Jo entenc que un Ajuntament mai pot estar 
en la il·legalitat. Un partit polític, el partit de Convergència i Unió, que 
proclamin o que diguin el que millor els sembli, que ho defensin amb els 
criteris que ells considerin oportuns, però demanar que un Ajuntament entri 
en una il·legalitat, em sembla que no és de rebut. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Jo crec que el tema està suficientment debatut. 
 
Començaré primer per una anècdota que em va cridar l’atenció. Amb això del 
twit, jo no el tinc, però és mortal. El Cap de Premsa del President que va 
assistir a un acte amb empresaris, a l’acabar el President, va parlar una 
persona que estava convocada a aquell dinar, i el twit que va fer el Cap de 
Premsa va dir: “en aquest país, qui acaba és el President, i es té que aplicar la 
Llei perquè sinó, a on anirem”. És una mica còmic –ho dic com anècdota- que 
algú reclami que s’apliqui una Llei, que és veritat hi ha una Llei que diu que 
quan acaba de parlar el President no parla ningú més.  
 
Ara llegiré una cosa de fa trenta-cinc anys que jo vaig penjar en aquesta 
ciutat, un cartell que diu el següent: “Que tus hijos tengan escuela y maestros 
a principio de curso, tu lo decides. Que tus hijos aprendan en su lengua 
materna, tu lo decides. Que se organice de una vez la asistencia sanitaria, tu lo 
decides. Que Cataluña colabore en el progreso de los otros pueblos de 
España, tu lo decides. Que los problemas de los que viven en Cataluña se 
resuelvan en Cataluña, tu lo decides. Que Cataluña sea tuya, tu lo decides.” 
No diré de quin partit era, però tots sabem on estava jo a l’any 79 i no estava 
en el PSC. 
 
El que hem fet en aquesta Moció és molt fàcil. És expressar institucionalment 
on tenim que ubicar l’Ajuntament de Cornellà. Nosaltres tenim una feina a fer 
que és la d’intentar interpretar quin clima tenim en la nostra ciutat i de quina 
forma podem afavorir diverses opinions, opinions plurals. És la nostra 
obligació, més que responsabilitat. Ho crec sincerament.  
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I la Moció alternativa el que planteja és això. El primer, el més important, 
quina és la nostra prioritat, la dignitat de les persones que viuen en la nostra 
ciutat. Aquesta és la primera prioritat –perdoneu- això és el que pensem i el 
que penso, i al que dediquem tots moltes hores. Aquesta és la que també crec 
que ens uneix. 
 
Segona, un debat complicat com és el debat identitari, amb posicions, ho diu 
la Moció. Escolti’m, el dret a decidir no existeix com a tal dret, però sí que és 
una forma política que en aquesta ciutat no caldria fer cap enquesta per saber 
que el 80% de les persones a qui nosaltres li preguntem dirien: “escolti, jo vull 
decidir, vull decidir sobre qui soc jo”. Ho he dit en moltes ocasions, jo no vull 
que cap Parlament, cap Congrés dels Diputats, cap Govern decideixi per mi la 
meva identitat, qui soc, Antonio Balmón Arévalo, ciutadà de Cornellà, 
Catalunya, Espanya, Europa, el mon. 
 
Per tant, si tu identifiques que a la teva societat hi ha un problema identitari, 
en el segle XXI només es pot resoldre d’una forma, perdoneu, en les urnes. 
Això és el que jo penso, i també penso que tens que trobar camins. Ja està. El 
que no podem fer és confrontar-nos. 
 
No podem obrir debats fàcils, estèrils i perversos sobre el que està passant, 
perquè el dia que s’acabin aquestes cataractes de la identitat, la realitat social 
i econòmica d’aquest país quedarà molt clara, i per mi és molt clara. Si fa sis 
anys el model econòmic era de mil euros, el que tenim ara és de cinc-cents 
euros, jo crec que li planta cara a això. I penso que nosaltres tenim aquí un 
escenari que tenen l’obligació de treballar per a que aquest escenari no ens 
faci mal socialment.  
 
I la Moció diu: “Escolti’m, sí, sí, jo defenso el dret de decidir. A mi ningú m’ha 
expulsat del dret a decidir, ningú.” Si hi ha altres que volen fer una cosa que 
va escriure l’Arnau, “independentisme exprés”, que ho facin, però així no 
funcionen les societats. I ja veurem com acabem i a on acabem, però 
mentrestant es fa aquest debat nosaltres hem de fer un altre debat, que és la 
realitat quotidiana de la vida de les persones que viuen en aquesta ciutat, i la 
Moció també ho explica. 
 
Què hem de fer com a Institució? Respectar, és la primera base d’una societat. 
S’han dit varies coses, jo només diré una amb tot el meu carinyo, aquí no hi ha 
hagut confusió sobre “churras y merinas”, aquí va haver un partit que va 
cometre un gran error, que és anar a demanar signatures a ciutadans d’altres 
parts d’Espanya contra els ciutadans de Catalunya. 
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El Partit que diu que defensa més que ningú la unitat d’Espanya, se la va 
carregar aquell dia. Això és una barbaritat que en la intimitat els seus dirigents 
m’han reconegut a mi. D’acord. És un error, tots hem comés errors, però 
aquesta és la barbaritat més gran que jo he vist en la meva vida. Això no 
ajuda, nosaltres sabem què és fer en aquesta ciutat buscar la cohesió en el 
tema de la llengua, de la cultura, en el reconeixement a tota la pluralitat que 
té la nostra ciutat.  
 
Això és el que planteja la Moció alternativa. Per què?, perquè algú ha 
presentat una Moció i diu: “escolti, vostès s’han de manifestar”, bé, doncs ens 
manifestem ja d’una vegada per no jugar. A mi no m’agrada jugar. Els que em 
coneixen ho saben perfectament, el que dic aquí és el que he dit en tots els 
llocs, a tots. El que no faig és un discurs allà, aquí, no, és el mateix discurs. 
Estaré equivocat o tindré aquesta certesa, però a dia d’avui, desprès de 35 
anys, em sento representat en aquells cartells que quan era un jove d’aquesta 
ciutat vaig penjar en aquest municipi. Em sento totalment representat, 
perquè això és el que vull. 
 
Pobles de Espanya, respecte, i jo tinc que defensar les coses que passen en la 
meva terra, a la meva gent. I això és el crec que tenim que fer, aquest és el 
plantejament. I la Institució, què té que fer?, preservar a tothom, als que 
pensen d’una forma i als que pensem d’una altra, als que opinen d’una forma 
i als que opinen d’una altra. 
 
La Moció, el que presenta i diu de forma molt clara és: “escolti, l’actitud 
institucional de l’Ajuntament serà equànime, equànime, no serà contra 
ningú”. Seria una barbaritat. Això és el que planteja aquesta Moció, i desprès 
planteja una cosa molt clara, la defensa d’un concepte que només es pot 
aconseguir mitjançant l’acord, mitjançant diàleg, com ha passat en altres 
països, no inventarem nosaltres una altra fórmula de com es fan les coses. 
 
Crec que està bé haver fet aquest debat. Ho dic sincerament, espero que 
ningú ho manipuli. Crec que algunes vegades és sà expressar les coses que 
passen, també les que no passen, però crec que està bé també ser fidel a la 
història d’aquesta ciutat. Molt fidels, molt. Aquesta és la meva opinió i la 
meva decisió que tinc pressa sobre l’actuació que considero que s’ha de fer en 
aquesta ciutat. Fidels amb la nostra història, tant que parlem moltes vegades 
de la història, doncs fidels a la nostra història, al que volem representar, a la 
nostra procedència i als nostres orígens, als nostres arrels. Per això defenso 
això, i crec que és el que ens convé.  
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Passaríem a la votació. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció Alternativa del PSC-PM és aprovada per majoria 
absoluta dels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
 
 
En aquest moment s’absenta de la sessió el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, assumint la Presidència el Tinent d’Alcalde, senyor Antonio Martínez 
Flor. 
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Cinquena.- Moció del Grup Polític Municipal de CiU, per a una millor 
convivència amb els gossos. 
 

Moció CiU, per a una millor 
convivència amb els gossos. 

MOCIÓ 
 
... 
 
La publicació al Cornellà Informa d’aquest mes de febrer de 2014 referent a l’aplicació 
de les modificacions a l’Ordenança de Convivència Ciutadana sobre la prohibició dels 
animals de companyia de fer les seves necessitats fisiològiques en 25 zones de la 
ciutat ha creat una gran confusió entre els ciutadans i ciutadanes de Cornellà, així 
com el seu enuig per a la restricció d’espais on poden portar els seus gossos. El 
contingut de la present publicació ha trencat els consens de diferents forces polítiques 
municipals per millorar la convivència de tots a la ciutat. És per això que s’agraeix 
l’esforç del govern municipal per explicar als afectats i entitats de defensa dels 
animals i de propietaris, de fer arribar que es tracta només d’àrees de jocs infantils on 
es prohibeix fer necessitats fisiològiques, i no el gaudi i passeig en les nostres places, 
parcs i jardins, reconeixent l’equip de govern l’errada comunicativa. 
 
Aquest fet no treu, i ha posat sobre la taula, la mala situació en què es troben molts 
pipicans a la ciutat, on la manca salubritat de l’àmplia majoria d’aquests fa que en 
dissuadeixi a molts ciutadans i ciutadanes el seu ús. Es requereix una constant neteja 
d’aquests, així com un millor estat. Les queixes de l’àmplia majoria de propietaris de 
gossos a la ciutat sobre l’estat d’aquests posa de manifest com es vol complir 
l’Ordenança de Convivència Ciutadana, i són uns pocs de la majoria els que la 
segueixen sense complir. 
 
D’altra banda, Cornellà és una ciutat on tot i els esforços fets pels govern municipal 
en dotar d’infraestructures i espais perquè propietaris i gossos tinguin els seus espais 
d’esbarjo, aquests es mostren clarament insuficients si ho comparem amb els 
municipis del voltant, sent molts propietaris d’animals que es desplacin a d’altres 
municipis. 
 
És per això que demanem, 
 

ACORDS 
 
Primer.- Fer una publicació a la Revista municipal Cornellà Informa on és faci una fe 
d’errades prou visible on s’expliqui l’error comès i la seva correcció. 
 
Segon.- Reunir una comissió de diferents forces municipals i els portaveus de les 
entitats de defensa dels animals a la ciutat per consensuar un calendari d’actuacions 
per tal d’equiparar la ciutat de Cornellà en instal·lacions necessàries. 
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Tercer.- Incrementar l’atenció a l’estat dels pipicans de la ciutat, amb una major 
neteja i inversions necessàries per a un correcte estat d’aquests, fent les 
modificacions pressupostàries pertinents si així es requereix. 
 
Quart.- Notificar la present moció a ADACC Cornellà i al Club Agility Cornellà. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Ja sabem que fa uns mesos es va modificar l’Ordenança de Convivència 
Ciutadana, i nosaltres com la majoria de Regidors, el que va acabar sortint és 
que estàvem en contra de que els gossos orinessin i defequessin a les zones 
de jocs infantils. Aquesta va ser la posició majoritària perquè creiem que tota 
persona amb dos dits de front creu que això no ha de ser possible i el que 
acabava sent és una sanció per a les persones que ho fessin. 
 
Dit això, i a partir de la publicació en el butlletí del Cornellà Informa al 
respecte, va crear una gran confusió entre la ciutadania de Cornellà al no 
quedar del tot clar què és el que s’acabava demanant i quines eren les zones 
delimitades. 
 
Bé, ja sabem que ha hagut un gran moviment a la ciutat en contra d’aquesta 
modificació de l’Ordenança de Convivència Ciutadana, quan creiem que els 
propietaris de gossos, la majoria de gent que té aquests animals de 
companyia no estan en contra d’aquesta Ordenança de Convivència 
Ciutadana, estan en contra o poden tenir recel de com s’ha explicat. Per tant 
aquesta Moció el que pretén és, primer, reconeixem l’error però amb voluntat 
de solucionar. És a dir, la primera voluntat de solucionar i d’agafar quines són 
les reivindicacions d’aquest col·lectiu que són històriques i que també altres 
ciutadans poden tenir, és pel que fa al correcte manteniment dels pipi-cans 
que hi han a la ciutat. És sabut, que vagis al que vagis et trobaràs un 
manteniment no del tot correcte; i el que acaba passant és un 
desincentivament de l’ús, més d’un s’ho acaba pensant. 
 
Per tant el que creiem és primer, els tenim, pensem si ha d’haver algun més 
però tinguem-los bé. I tenir-los bé vol dir un correcte manteniment i, d’altra 
banda, vol dir tenir-los en bon estat, que si es requereix una inversió per 
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canviar-lo, per adequar-lo, doncs que la puguem fer. Ja sabem que en aquest 
sentit no impliquen grans dotacions pressupostàries i, en canvi, sí que 
guanyem en convivència amb una millora de l’espai públic a la ciutat. 
 
També una de les grans reivindicacions per part dels propietaris d’aquests 
animals, és la falta d’indrets a la ciutat on pugui haver una millor relació entre 
els animals de companyia i els seus propietaris. Molts són els que han 
d’acabar marxant de la ciutat en aquest sentit. 
 
La Moció el que si pretén és, busquem la forma per intentar solucionar 
aquesta problemàtica degut a que ha sorgit això, perquè creiem que tots ens 
podem posar d’acord en que estiguin en un millor estat molts dels pipi-cans. 
Només fa falta passejar-se per algun d’ells, per la majoria d’ells que hi ha a la 
ciutat. 
 
I òbviament, a l’igual que l’Ajuntament ja s’ha reunit amb els representants 
dels propietaris o d’Associacions que pugui haver a Cornellà, l’únic, que en el 
fons acaba demanant és que aquest acord sigui més ferm i que en forma de 
Moció se li pugui donar suport. 
 
 
En aquest moment s’incorpora el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
assumint la presidència de la sessió. 
 
 
Senyor Sergio Gómez Márquez, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
És un tema de convivència, d’higiene i de salut. El que no entenem de la 
Moció és la part referent a la fulla del Cornellà Informa, en la qual creiem que 
està explicat d’una manera bastant comprensible, i en cas de què no fos així, 
es pensava enviar una carta a tots els propietaris i propietàries de gossos, amb 
la qual cosa en principi, als dos primers punts no estaríem d’acord amb 
vosaltres. 
 
Segon, ja ho has plantejat tu al punt del tema del Partit Popular, quan tu has 
dit, per a què crear una Comissió nova havent la Comissió de Treball. Crec que 
tots aquests temes es podrien portar a la Comissió de Treball, fer un llistat de 
tots els pipi-cans que hi han a Cornellà. Veure l’estat en que estan, i arran 
d’això, treballar-lo. 
 
Entenc que en el punt número tres ens podem posar d’acord, podem arribar a 
demanar la situació actual de com estan els pipi-cans a la ciutat, i arran d’això, 
fer una actuació conjunta de tot el mon.  
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Però dels dos primers punts ni estem d’acord ni entenem el perquè 
d’aquestes circumstàncies. Llavors si només manteniu el punt número tres, 
podríem votar-la a favor, sinó ens abstindríem. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Nosaltres ja vam advertir al Ple de novembre que aquesta era una Ordenança 
que hauria d’haver-se treballat més a la Comissió corresponent i haver 
escoltat les propostes per a millorar-la. Si això s’hagués fet, ara ens estaríem 
estalviant l’enuig que ha provocat en els propietaris dels gossos i en les 
entitats de defensa dels animals que hi ha a la ciutat. 
 
Recordo que vam ser l’únic Grup que va votar en contra de l’Ordenança 
perquè ja vam veure els problemes que podia ocasionar. En quant a la Moció 
estem a favor dels punts d’acord segon i tercer, perquè són temes que el 
Partit Popular ha reclamat en moltes ocasions i que vam reiterar ja al Ple de 
novembre, però en quant a l’exposició de motius i al primer acord no podem 
estar d’acord, perquè ara resulta segons la Moció que el problema és de 
comunicació, quan realment no ho és. 
 
Vostè diu que el contingut de la publicació ha trencat el consens. Però el 
contingut de la publicació no ha trencat res, el que l’ha trencat és el contingut 
de l’Ordenança en tot cas. I el primer que se m’acut és que si vostès al 
novembre quan es va debatre aquest punt al Ple no es van assabentar i van 
votar a favor, no vinguin ara a tapar les seves vergonyes dient que és un 
problema de comunicació. 
 
El redactat de l’Ordenança diu exactament: “queda prohibit que els gossos 
dipositin les seves defecacions i miccions en els parcs infantils, jardins públics, 
zones enjardinades, i places d’ús freqüent per part dels nens, que així 
s’estableixi per resolució municipal”. En cap cas parla de que sigui únicament 
en àrees de jocs infantils on regeix la prohibició, que és el que recull la seva 
Moció. És més, el Tinent d’Alcalde en la seva intervenció va parlar de places 
on hi ha jocs infantils i d’algunes zones verdes determinades, que era el que 
nosaltres enteníem que anava a generar conflicte. 
 
Si ara hi ha una marxa enrere per part del Govern Municipal en el sentit de 
que únicament serà en les àrees de jocs infantils on serà efectiva la prohibició 
que proposa l’Ordenança, doncs benvinguda. Però insisteixo, ni és el que diu 
l’Ordenança exactament ni és el que es va explicar al Ple del mes de 
novembre passat. 
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Per tant estem a favor de la Moció perquè en definitiva demana mesures que 
nosaltres ja hem demanat, però recordant que no hagués estat necessari 
arribar a això i a l’enuig de moltes persones si ja des del principi s’haguessin 
fet les coses bé, com ja els vam avançar al seu moment. 
 
I si ara Convergència es puja al carro de l’oportunisme i amb aquesta Moció 
pretén fer oblidar la seva poca sensibilitat per recolzar l’anterior Ordenança, 
nosaltres pensant en la millora de la ciutat els hi donem la benvinguda. 
 
 
Senyor Antonio Martínez Flor, Regidor del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Jo encantat quan es discuteixen els temes a la Comissió Informativa, 
d’acceptar idees d’altres grups, si és que les diuen. Si no les diuen, és molt 
complicat fer cas a les idees que té el Partit Popular, perquè en aquesta 
Comissió no es va dir res d’això. Per tant, està bé, però no és el que es va dir. 
 
També s’ha dit que és regularia mitjançant un Decret, i el Decret és el que 
acota. Decret que encara no està signat, entre d’altes coses perquè 
l’Ordenança comença ara al mes de març. Llavors, és el Decret el que regula a 
quines parts i quines no són les que es multa o no, no és l’Ordenança. 
L’Ordenança no s’ha de tocar, per això vam deixar que fos el Decret el que ho 
regulés. 
 
Nosaltres votarem en contra de la Moció. Podríem votar a favor si no 
haguéssim arribat a un acord amb les dos entitats de defensa dels gossos -per 
dir-ho d’alguna manera- que hi ha a la ciutat. Hem arribat a un acord, aquest 
acord s’ha comunicat absolutament a tots els propietaris de gossos censats de 
la ciutat, s’ha donat informació al facebook, en altres, el que va provocar 
també que s’assabentés moltíssima gent. 
 
I a part d’això, un dels acords és que tindrem reunions periòdiques 
precisament per al que planteja Convergència, que és l’acord que es va 
prendre abans de que Convergència presentarà la Moció, que és l’estudi dels 
pipi-cans, veure si és necessari que hi hagin més, l’estudi de com estan i com 
podem actuar en ells per a que els propietaris que de vegades no volen anar 
perquè diuen que estan bruts, puguin anar. 
 
De tot això es va parlar a la reunió que vam tenir amb aquestes dos entitats i 
amb una persona que representava a la gent que s’havia mogut per les xarxes 
socials, i a partir d’aquí el que farem serà això. I no hi ha cap inconvenient en 
informar de tot això com anem fent de forma regular en la Comissió 
Informativa. 
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Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Tan sols tornar a repetir el que acabo de dir. Vam votar a favor de les 
modificacions de l’Ordenança de Convivència Ciutadana, i si a dia d’avui 
tornés a passar el mateix, tornaríem a votar el mateix. I si vingués d’aquí a uns 
dies tornaríem a votar el mateix. 
 
Per tant no vulgui a sobre amagar el cap sota l’ala, perquè vostè encara no ha 
acabat d’entendre el redactat ni el que es va fer a la Comissió Informativa ni el 
que deia que es delimitaria la zona. És obvi que aquest Grup, si el Govern 
Municipal decideix delimitar tot el Parc de Can Mercader, doncs segurament 
alçarà la veu, però, esperem que tingui prou cap el Govern Municipal com per 
no fer això. 
 
En tot cas, i sempre buscant la voluntat d’acord i sembla que Iniciativa la té, 
faríem decaure aquest punt primer mentre que en el punt segon, és obvi que 
aquest Grup no vol crear Comissions de Comissions de Comissions per acabar 
no decidint res. El que si a vegades va bé i era el nostre interès és reunir una 
única vegada aquesta Comissió per parlar sobre l’assumpte. Per tant, el que sí 
demanaríem és reunir una única vegada una Comissió diferent que en el fons 
acaba sent el mateix. És, parlem una vegada, acotem la qüestió i ja està. 
 
 
Senyor Sergio Gómez Márquez, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
El problema és que no entenem per què no es pot portar a la Comissió 
directament el que tu estàs dient, portar-lo a la Comissió Informativa, i les 
dades que es donin. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Torno a llegir el que diu el text de l’Ordenança per veure si tots ho entenen 
bé, perquè el que diu és: “Parcs infantils, jardins públics, zones enjardinades i 
places d’ús freqüent que així s’estableixi per Resolució Municipal. Bé, el que 
mantenim és que si la Resolució Municipal el que ve a dir és que únicament 
siguin les àrees de jocs infantils, no era necessari citar jardins públics, zones 
enjardinades i places d’ús freqüent per part de nens, que és el que nosaltres 
vam dir des del principi que podria crear confusió. Si són àrees de jocs infantils 
són àrees de jocs infantils, i no són jardins públics d’ús freqüents per part de 
nens. 
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Llavors, com aquest era el punt que ja vam debatre al mes de novembre, 
tornem a dir que la qüestió és que el redactat de l’Ordenança no quedava 
suficientment clar. I semblava al redactat que s’estava posant portes a la 
ciutat, i que hi havia persones amb gossos que no anaven a passar per 
determinats llocs perquè –insisteixo- és el que diu l’Ordenança, encara que 
aquests llocs es determinen, com també diu l’Ordenança, per resolució 
municipal. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Li posaré un cas que està aquí, la Plaza de l’Església. La major part té jocs 
infantils sense cap tanca. Vostè pot passejar amb el seu gos, l’únic que diem 
és “escolti’m, el que no pot fer el seu gos és defecar, miccionar, en aquest 
espai”. Suposo que en això estem tots d’acord, perquè si no estem d’acord, 
aquí passa alguna cosa. El que diu i el que estem fent és molt senzill, zones de 
jocs infantils, àrees d’influència fins a tres metros i zones verdes que estan 
enjardinades i estan amb tanques. I dintre de sis mesos ja veurem. Ja 
revisarem. És el que diu. 
 
Reconeixeré que potser el tema de la informació provoca confusió, no ho 
discuteixo. No passa res, però una vegada aclarit, això està aclarit. Deia una 
senyora: “es que jo no podré passar per Can Mercader”, no, vostè pot passar 
per on vulgui, però a Can Mercader ha de ser conscient que on estan els jocs 
infantils no estan amb tanca, i per tant allà han d’anar amb compte, per què?, 
perquè ja hem tingut problemes. 
 
I clar no és el mateix recollir un escrement de la vorera que de la gespa, casi 
sempre -i això t’ho reconeixen els propietaris- allà queden detritus, i si cau un 
nen o una nena, això ja ha passat i no es cap broma per a qui li passa. 
 
O, per exemple, tota la gespa de la carretera d’Esplugues ja l’hem canviat dos 
vegades. I algun ens va dir que, “per a això pagava els seus impostos”, 
francament, no crec que això sigui un gran argument. 
 
En el tema dels pipi-cans hem anat fent modernitzacions tenim un Pla ara per 
fer més coses però les prioritats són les que són. A veure si canviarem ara 
l’ordre de les prioritats, ho dic perquè tenim dotze pipi-cans a la ciutat i tenim 
un corre-camp a Can Mercader. Vull dir, que tenim una infraestructura que 
deu ni do!. Què es pot millorar, clar que sí, faltava més!. 
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La nostra posició és votar en contra, però no de fer les coses, per tant, a la 
Informativa s’anirà explicant tot perquè hi han acords que ja s’han pres amb 
aquestes entitats i la nostra posició és aquesta. Aquesta és la nostra voluntat i 
en aquesta voluntat continuarem. 
 
I com tu comentaves, si perdem el sentit comú, doncs aixecarem la veu. 
 
Per tant votarem la Moció. Què feu amb les esmenes de veu?. 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
El punt primer, fer publicitat a la Revista Municipal Cornellà Informa decau, 
mentre que al punt segon apareix “reunir una única vegada una Comissió”, és 
el manteniment, i no fer-se en una Comissió Informativa, per a que hi hagi les 
personalitats representatives del mon dels animals de companyia i hi hagi els 
Grup Polítics Municipals, per això la mantenim. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Nosaltres en contra. Farem el mateix, però l’acord ja està pres i hi ha una 
Comissió de seguiment amb les entitats, formada amb les entitats. Per tant, 
escolteu, quan no es fan les coses tu pots dir: “mira, jo estic en contra i no 
tal”, però quan es fan les coses, venir a dir-nos el que no toca. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció amb l’esmena és rebutjada pels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Sisè.- Precs i preguntes. 

Precs i preguntes. 

Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
 
Per part del senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, s’ha presentat la present pregunta: 
 
... 
 
Molts veïns i veïnes del barri Centre i Riera es queixen de la falta de places 
d’aparcament lliures, així com el mal estat dels accessos i l’estat d’aquestes. És per 
això que demanem: 
 

PREGUNTA 
 
Primera.- L’aparcament provisional d’entrada per l’Avinguda Baix Llobregat, entre el 
passeig dels FFCC i Almirall Vierna, es té pensat una millora dels accessos donada la 
perillositat de l’entrada i sortida d’aquest? Es té pensat la seva pavimentació? I el seu 
engrandiment? 
 
Segona.- L’aparcament provisional d’entrada pel Passeig dels FFCC que finalitza a 
Avinguda Baix Llobregat i sense sortida, es té pensat la seva neteja i pavimentació? 
 
Tercera.- Es té pensat incrementar el nombre de places d’aparcament al barri Centre i 
Riera? Es té pensat substituir places d’aparcament lliures al carrer en aquests barris 
per aparcaments subterranis? 
 

... 
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Senyora Elisa Corral Lozano, Regidora del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Tenim dos Precs.  
 
Un Prec que faig en nom del Consell de les Dones de Cornellà, i donat que no 
ha estat possible aquest any presentar una Moció pel 8 de març, doncs, farem 
una lectura del manifest que s’ha consensuat dins del Marc del Consell de les 
Dones per aquest any. 
 
I diu el següent: 
 
... 
 
Un any més celebrem el dia internacional de la dona i ara més que mai hem de 
continuar reivindicant el dret de les dones i la lluita per la igualtat. Una data que ens 
ha de servir a totes i tots, no sols de record sinó també de reflexió sobre la igualtat 
com a principi humà i jurídic universal entre els que destaca l’eliminació de totes les 
formes discriminació envers la dona aprovada per l’Assemblea General de Nacions 
Unides al desembre del 79, i ratificada pel Regne d’Espanya al 83. 
 
En aquest sentit, tenim l’obligació de seguir denunciant les múltiples discriminacions 
que encara pateixen les dones en l’àmbit laboral, les retallades en la Llei de 
dependència, la pràctica desaparició del finançament de les escoles bressol per part 
dels Governs de l’Estat i de la Generalitat i la reforma laboral, que afecten 
directament a l’autonomia i independència de les dones. La feminització de la 
pobresa, la xifra esfereïdora de dones víctimes de violència masclista. 
 
Aquest 2014 volem dedicar especialment el nostre manifest en contra de la Reforma 
de la Llei de Salut Sexual i Reproductiva i Interrupció Voluntària de l’Embaràs, per la 
greu regressió que representa per les dones, tal i com ha assenyalat l’informe del 
Consell del Poder Judicial, que demana la retirada del Projecte de Llei per anacrònic i 
perquè dóna una visió criminalitzadora de les dones que puguin exercir aquest dret. 
 

... 
 
 
Aquest era un parèntesi que no estava escrit en el manifest, però com que és 
d’ahir o d’abans d’ahir m’ha semblat oportú. 
 
... 
 
Aquesta modificació suposaria un distanciament fonamental al marc jurídic de la 
Unió Europea i de la resta de països desenvolupats, alineant-nos amb països amb 
legislacions extremadament restrictives com Malta, Polònia i Irlanda. 
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Aquesta modificació vulnera els drets de les dones, negant la seva capacitat de 
decidir, dret a decidir sobre la maternitat responsable –poca broma- delegant la seva 
autoritat sobre dos psiquiatres, que tindran que diagnosticar-la de malalta psíquica 
en lloc de persona reflexiva i conscient que pren coherentment les seves decisions 
sobre el moment que desitja exercir la seva maternitat. 
 
La Llei actual declara el dret de totes les dones a adoptar lliurement decisions que 
afecten a la seva vida sexual i reproductiva sense més límits. Tanmateix, reconeix a 
les dones la seva capacitat de decisió plena sobre el seu embaràs. 
 
Què suposarà la nova Llei segons informe de diferents associacions mèdiques i 
científiques? Doncs suposarà un increment substancial en el número d’avortaments 
clandestins, el que suposaria un greu risc per a la vida de les dones i una major 
incidència sanitària pel tractament de les conseqüències de l’avortament insegur, un 
augment de la desigualtat econòmica entre aquelles dones que es podrien costejar 
una interrupció legal a altres països europeus i aquelles a les que se’ls dificultarà 
l’accés per motius econòmics. 
 
Un atemptat a la dignitat, intimitat i lliure elecció de les dones al tutelar les decisions 
sobre la seva salut, col·laborant a estructurar la violència contra les dones des del 
Govern. 
 
Actualment i segons les dades del Ministeri de Sanitat es realitzen unes dotze 
interrupcions anuals per cada cent mil dones en edat fèrtil. Existeix evidència 
científica de que la prohibició de la interrupció de l’embaràs no implica una 
disminució de la mateixa, sinó que deriva en que aquesta es produeix en pitjors 
condicions sanitàries. 
 
L’OMS també posa de manifest que les interrupcions voluntàries de l’embaràs 
realitzades sense un mínim estàndard sanitari suposen un alt risc de morbiditat i 
mortalitat materno-infantil com a conseqüència principalment d’hemorràgies, 
infeccions, enverinament i altres complicacions. 
 
A més des de la perspectiva de la Salut Pública entenem que l’embaràs no desitjat i en 
el que es diagnostiquen malformacions fetals són un factor de risc psicosocial. 
 
Per tot això el Consell Municipal de les Dones de Cornellà s’oposa a la reforma de la 
Llei pel que suposa el retrocés en les llibertats generals de les dones i el dret a decidir 
sobre el seu propi cos. 
 
Demana al Ministeri de Justícia la retirada de l’avantprojecte, insta al Govern de 
Catalunya a fer efectiu el compromís adquirit en el Ple de Política General per 
desplegar l’actual Llei amb els recursos necessaris per a l’educació sexual, 
l’anticoncepció i la interrupció voluntària de l’embaràs. 
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I exigeix al Govern Català i al Parlament iniciar l’elaboració d’una Llei Catalana de 
drets i salut sexual reproductiva. 
 

... 
 
 
El segon Prec té molt a veure amb tot el que ha passat avui en el Ple i les coses 
que s’han dit, perquè bé està el que bé acaba. I per tant, no només nosaltres 
hem valorat, ja ho ha fet el meu company, i també l’Alcalde molt important, el 
debat que hem tingut aquí sobre l’adhesió de l’Ajuntament a la Taula pel Dret 
a Decidir. 
 
Per tant, com Grup Municipal si que farem un segon Prec per demanar com ja 
hem fet en altres vegades, no és una cosa nova, la revisió del Reglament 
Orgànic Municipal, concretament de l’article 141, donat que el que tenim 
permet l’arbitrarietat que es pugui debatre una Moció que demana a 
l’Ajuntament l’adhesió a la Taula pel Dret a Decidir el futur de Catalunya, i no 
permet una Moció que demani a l’Ajuntament que doni suport o que 
s’adhereixi o la fórmula que vulguem, a les reivindicacions de les dones en 
relació al dret a decidir sobre una maternitat responsable.  
 
No és la primera vegada que diem que on no hi ha competència hi ha 
incumbència. I això que l’Alcalde i l’Equip de Govern ho saben millor que 
ningú, no?, per tant està clar que el dret a decidir, bé, per a nosaltres queda 
una mica menyspreat i vilipendiat també. 
 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
El Partit Popular havia presentat dues preguntes. Suposo que estan ja 
respostes, i un Prec. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Si, tenim un altre Prec. 
 
Havíem presentat una Moció, que hem decidit retirar i ara voldríem 
presentar-la com a Prec, així que vaig també a llegir l’argumentari i fer el Prec. 
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Era en base a què des de l’Ajuntament no es cedís el Cens Electoral de 
Cornellà per un suposat referèndum il·legal. 
 
En l’exposició de motius dèiem, citàvem la legislació vigent i dèiem que:  
 
... 
 
L’article 149.1.32 de la Constitució Espanyola estableix que l’Estat té competència 
exclusiva per a autoritzar la convocatòria de consultes populars per via de 
referèndum. 
 
L’article 41 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General 
regula l’accés a les dades censals. L’apartat 2 del citat article estableix que “Queda 
prohibida cualquier información particularizada sobre los datos personales 
contenidos en el censo electoral, a excepción de los que se soliciten por conducto 
judicial.” 
 
L’article 139 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General 
estableix que: “Serán castigados con las penas de seis meses a dos años y de multa de 
seis a veinticuatro meses los funcionarios públicos que: Incumplan las normas 
legalmente establecidas para la formación, conservación y exhibición al público del 
censo electoral.” 
 
La Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local estableix al seu 
article 16.3 que “los datos del Padrón Municipal se cederán a otras Administraciones 
Públicas que lo soliciten sin consentimiento previo al afectado solamente cuando les 
sean necesarios para el ejercicio de sus respectivas competencias, y exclusivamente 
para asuntos en los que la residencia o el domicilio sean datos relevantes.” 
 
Una condició que no es compleix en aquest cas perquè la Generalitat no té 
competències per a realitzar la consulta. De fet, el Congrés dels Diputats respondrà en 
els pròxims mesos amb un rotund no a la petició que va aprovar Parlament de 
Catalunya el passat 16 de gener de 2014, per a què la Generalitat assumeixi aquesta 
competència. 
 
La Llei 23/1998, de 30 de desembre, d’estadística de Catalunya als seu article 
estableix en el seu article 24: “1. Todas las personas, los órganos y las instituciones 
que intervienen en las operaciones reguladas por esta Ley tienen la obligación de 
mantener el secreto estadístico sobre la información estadística. 2. El deber de 
guardar el secreto estadístico se mantendrá incluso después de que las personas 
obligadas a preservarlo hayan finalizado sus actividades profesionales o su 
vinculación con los órganos que hacen o tienen estadísticas.” 
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En base a tot això preguem al senyor Alcalde no cedir el cens electoral del nostre 
municipi, en el suposat cas que el Govern de la Generalitat el sol·liciti per a elaborar el 
cens de cara al referèndum il·legal que volen convocar per al pròxim 9 de novembre 
de 2014. 
 

... 
 
 
 
Per part de la senyora Isabel Pérez Espinosa regidora del Grup Municipal del 
PP, s’ha presentat el present prec: 
 
... 
 
Atès que els Caixers de Prestació de Serveis per desocupació són un instrument que 
permeten la gestió de determinades actuacions relacionades amb les prestacions per 
desocupació i per mitjà d’aquests caixers, l’usuari pot realitzar gestions sense 
necessitat de desplaçar-se fins a l’Oficina corresponent; sense que això comporti la 
reducció de cap tipus de prestació oferida a l’Oficina. 
 
Atès que l’entitat que acull el Caixer pot oferir així un nou servei sense cost addicional, 
havent únicament de destinar un petit espai proporcional i realitzar tasques de 
manteniment bàsic amb la formació que el mateix SEPE ofereix; alliberant la càrrega i 
les esperes que es donen a les oficines i donant una resposta més ràpida a la persona 
interessada. 
 
El Partit Popular de Cornellà: 
 

SOL·LICITA 
 
Tramitar la sol·licitud corresponent a la Direcció provincial del servei públic de 
l’ocupació estatal per a la col·locació en les instal·lacions de l’Ajuntament, en un lloc 
de fàcil accés, els Caixers de prestació de Serveis per desocupació a disposició dels 
ciutadans i ciutadanes de Cornellà que el puguin necessitar. 
 

... 
 
 
 
Per part del senyor Maximiliano Palacios Palacios Portaveu del Grup 
Municipal del PP, s’ha presentat la present pregunta que, una vegada 
traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
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... 
 
Donat que, degut a l’Ordenança de Convivència Ciutadana i en concret al tema de 
normativa de tinença d’animals, s’ha generat una gran indignació entre les persones 
que tenen mascotes una vegada publicada a la revista Cornellà Informa i en altres 
medis. 
 
Tenint en compte que el dia 18 de febrer es va mantenir per part del col·lectiu afectat 
una reunió amb l’Ajuntament, per a donar a conèixer el malestar general i que, 
segons se’ns ha informat, s’ha arribat a alguns acords, interessa saber: 
 
- Quina mena d’acords s’han concretat i si aquests acords es reflectiran a 

l’Ordenança?. 
 

... 
 
 
 
Per part del senyor Luís García Ruíz regidor del Grup Municipal del PP, s’ha 
presentat la present pregunta que, una vegada traduïda a la llengua 
catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
Tenint en compte que s’està portant a terme el desplegament de la fibra òptica i de la 
FTTH al nostre municipi i varis ciutadans/es ens han traslladat la seva preocupació i el 
seu desconeixement sobre quines eren les condicionants tècniques i mesures per a 
minimitzar els impactes en els treballs ja executats i en els pròxims, interessa saber: 
 
- Van a tenir tots els veïns/es de tots els barris de Cornellà la possibilitat de gaudir 

de la fibra òptica o FTTH que ofereixin totes les companyies de telecomunicacions? 
 
- En quant als treballs d’implantació, si és necessari tendit superficial, es van a 

evitar els creuaments en aeri del cablejat? Es va a impossibilitar el grapat en 
façana dels edificis catalogats? 

 
... 

 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la 
Presidència, quan són les vint-i-una hores i vint-i-vuit minuts, de la qual 
s’estén la present acta, que és signada per l’Alcalde-President, juntament amb 
mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 


